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رئیس ستاد اقامه نماز: 

نهادهای فرهنگی در عملکرد خود تجدیدنظر کنند
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 جنوب کرمان ته جدول تعداد ماشین آلات راهداری

رئیس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی جنوب خبرداد

انعقاد تفاهم نامه با شرکت کشت و صنعت جیرفت با اهداف آموزشی و تحقیقاتی
در حاشـیه مراسـم گرامیداشـت هفتـه پژوهـش و 
فنـاوری تفاهم نامـه ای بین مركـز تحقیقـات و آموزش 
کشـاورزی و منابـع طبیعـی جنـوب اسـتان کرمـان و 
شـرکت سـهامی کشـت و صنعت جیرفت منعقد شـد.

رئیـس مرکـز تحقیقـات و آمـوزش کشـاورزی و منابـع 
طبیعـی جنـوب اسـتان کرمـان در ایـن بـاره می گویـد: 
ایـن تفاهـم نامـه  در راسـتای سیاسـت های سـازمان 
تحقیقـات کشـاورزی مبنـی بـر مشـارکت واحد هـای 

بـزرگ و تشـکل های خصوصـی 
و  پژوهشـی  لیت هـای  فعا در 

آموزشـی صـورت گرفـت.

 مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان: جنوب کرمان از لحاظ رتبه  راه ها در سطح کشور رتبه دوازدهم یا سیزدهم قراردارد ولی به لحاظ تعداد ماشین آلات راهداری  در رتبه آخر قرار دارد.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان مطرح کرد

حقوق بازنشستگان چقدر 
افزایش می یابد؟

در بازدید مدیرعامل گهرزمین مطرح شد؛

توسعه بومی سازی و 
اشتغالزایی نخبگان

مدیر مرکز رشد و نوآوری دانشگاه جیرفت از توانمندی ایده های استارتاپ های منتخب در 
رویداد استارتاپ دانشـجو در دانشـگاه جیرفت برای حل برخی از مشکلات منطقه جنوب 
کرمـان به ویـژه در حوزه کشـاورزی خبـر داد. ذبیـح اله اعظمـی سـاردویی، نماینده مجلس 
شـورای اسـلامی در آیین اختتامیه رویداد استارت آپ دانشـجو در دانشگاه جیرفت گفت: 
برگزاری چنین رویداد هایی با هدف هدایت جوانان و دانشجویان به سمت کسب و کار های 

دانش بنیان در دانشـگاه ها یکی از ضروریات امروز کشـور اسـت.

 حوزه کشاورزی جنوب کرمان امیدوار به 
استارت آپ های دانشجویی

بعد از خبـر مهم افزایـش دو میلیون تومانی حقوق بازنشسـتگان 
صنـدوق بازنشسـتگی کشـور، حـالا ایـن پرسـش مهـم مطـرح 

می شـود کـه سرنوشـت افزایـش حقـوق بازنشسـتگان تامیـن اجتماعـی به کجا رسـید؟
نگاهـی بـه جزئیـات افزایـش حقـوق بازنشسـتگان و کارمنـدان بـرای سـال آینـده نشـان 
می دهد که قرار اسـت حقوق بازنشسـتگان با افزایش دو میلیون تومانی بـه ۹ میلیون و 
۲۴۱ هزار و ۲۰۰ تومان برسـد. این در حالیست که در سـال گذشته، حقوق بازنشستگان 
هفـت میلیـون و ۱۵۰ هـزار تومـان تعییـن شـده بـود و در ابتـدای امسـال هـم بـا انـدک 
افزایشـی به هفت میلیون و ۹۰۰ هزار تومان رسـید. البته، با توجه به میانگین نرخ تورم 
اقتصاد ایـران یعنی ۴۵ درصـد، کارشناسـان اقتصادی هشـدار داده انـد که این میـزان از 

افزایـش حقوق پاسـخگوی نیاز بازنشسـتگان نخواهـد بود.
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رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان:

کمتر از ۲ درصد حقوق دولتی به 
استان کرمان بازگشت 

داده شده است
 طبـق اعـلام رئیـس سـازمان صنعـت، معـدن و تجـارت 
اسـتان کرمان، از حدود ۱۶۸۷ میلیارد تومانی که از محل 

۱۵ درصـد حقـوق دولتی معـادن بـه اسـتان کرمـان بایـد بازگشـت داده می شـد تاکنون 
حدود ۲۰۸ میلیارد تومان آن محقق شـده است. مهدی حسـینی نژاد در جلسه مشترک 
با مجمع نمایندگان اسـتان کرمان گفت: با لغو تفویض اختیار شـورای معادن استان ها، 
امسـال کرمان حدود ۷۰۰۰ میلیارد تومان ضرر کرده اسـت.  او با اشـاره به لزوم بازگشت 
۱۵ درصـد حقـوق دولتی معـادن به اسـتان ها مـی گوید: تاکنـون اسـتان حـدود ۱۱ هزار 
و ۲۵۰ میلیـارد تومان بـه خزانـه واریز کرده کـه از این عـدد ۲۰۸ میلیـارد تومان بـه کرمان 

بازگشـت داده شـده است.

ادامه مطلب را در 
صفحه 2 بخوانید 

صفحه 3 را 
بخوانید

صفحه 8 را 
بخوانید

3 نگرانی پیازکاران از دلال بازی در بازارنگرانی پیازکاران از دلال بازی در بازار
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

سال پنجم      شماره پیاپی 1388      چهارشنبه 30 آذرماه  1401      8 صفحه      قیمت 2000 تومان  

هزاران تن محصول پیاز در حالی از مزارع کرمان برداشت و راهی بازار های کشور می شود که 
کشاورزان همچنان نگران دلال بازی و افت قیمت هستند.

رئیـس سـتاد اقامـه نمـاز کشـور بـا اشـاره بـه حضـور برخـی 
دانش آمـوزان و افـراد کـم سـن و سـال در اغتشاشـات اخیـر 
گفـت: بایـد نهادهـای فرهنگـی در عملکـرد خـود تجدیدنظر 

. کننـد
لمسـلمین محسـن قرائتـی در مراسـم  لاسـلام و ا حجت ا
هشـتمین اجلاس نماز اسـتان کرمـان با عنـوان »نمـاز؛ خانه، 
مدرسـه و مسـجد« با اشـاره بـه رابطـه معنـادار وقوع جـرم در 

جامعه و ترک نمـاز افزود: ۸۵ درصـد رزمندگان مـا در دوران 
دفـاع مقـدس از بچه هـای مسـجد بودنـد کـه نشـان می دهـد 

بایـد بـه وضعیـت نمـاز رسـیدگی کنیـم.
او تصریح کرد: امامـان جماعات در مسـاجد محله ها در قبال 
نسـل جدید مسـئولیت بسـیار سـنگینی برعهده دارنـد؛ لذا در 
ترکیـب هیـات امنـای مسـاجد از نسـل جـوان و نظـرات آنـان 

اسـتفاده کننـد.

فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای  همزمان با ارزیابی 
کیفی )یکپارچه( - سری 29 / 1401

اداره کل راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای جنـوب اسـتان کرمـان در نظـر دارد مناقصـات عمومـی ذیـل را از طریـق سـامانه تـدارکات الکترونیکی دولت 
برگـزار نمایـد. کلیـه مراحـل برگزاری مناقصـه از دریافت اسـناد مناقصه تـا ارائه پیشـنهاد مناقصه گران و بازگشـایی پاکت هـا از طریق درگاه سـامانه تدارکات 

الکترونیکـی دولـت )سـتاد( بـه آدرس "www.setadiran.ir" انجام خواهد شـد.

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( 
برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401/10/01 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: تا ساعت 11:30 روز شنبه مورخ 1401/10/03

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت 11:30 روز شنبه مورخ 1401/10/17
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 12:00 روز شنبه مورخ 1401/10/17

نوع تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: شامل ضمانت نامه بانکی و سایر موارد مطابق آیین نامه تضمین معاملات دولتی مصوب 22/ 1394/09 
که مدت اعتبار آن سه ماهه و این مدت حداکثر برای یك نوبت برابر مدت پیش بینی شده قابل تمدید می باشد

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف: اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای جنوب استان کرمان به نشاني: جیرفت - کیلومتر 5 جاده کرمان-ابتدای شهرک صنعتی شماره 2 و تلفن : 03443317523

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس- 1456

 اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان

ول
ت ا

نوب

مبلغ تضمین )ریال(فهرست بهامبلغ برآورد )ریال(عنوان پروژهشماره فراخوان )شماره مناقصه(

2001000282000075
) 41/الف/1401/46 (

انجام عملیات راهداری در راه های سطح 
حوزه استحفاظی اداره کل راهداری و 

حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان
3,286,843,326راهداری سال 65،736،866،5201401

شناسه آگهی : 1430038

هـزاران تن محصول پیـاز در حالی از مـزارع کرمان 
برداشـت و راهـی بازار هـای کشـور می شـود کـه 
کشـاورزان همچنـان نگـران دلال بـازی و افـت 

قیمـت هسـتند.
 ایـن روز ها مـزارع جنـوب اسـتان کرمـان در قالب 
طرح اسـتمرار و برای تأمیـن نیاز بازار در ایام سـرد 
زمسـتان زیر کشـت گسـترده پیاز رفته اسـت، هر 
چند بخشـی از مـزارع به صـورت طرح قـراردادی، 
کشـت شـده اند، امـا بسـیاری از کشـاورزان نیـز 
خـارج از ایـن طـرح اقـدام بـه کشـت محصـول 

کرده انـد.
برداشـت محصـول پیـاز در برخـی از مـزارع در 
شهرسـتان های مختلف جنـوب کرمان آغاز شـده، 
امـا از هفته آینـده برداشـت محصول و عرضـه پیاز 
بـه بـازار افزایـش قابـل توجهـی می یابد، هـر چند 
افزایـش تعرفه هـا و موانـع صادراتـی نگرانی هایـی 
در زمینـه صادرات محصـول فراهم کرده اسـت، اما 
کشـاورزان امیدوار هسـتند کـه با تدبیر مسـئولان 

مشـکلات رفع شـود.
گفتـه می شـود تعرفـه صـادرات گوجـه و پیـاز 
بـا پیگیری هـای صـورت گرفتـه در اسـتان های 
خوزسـتان، بوشـهر، هرمزگان و فارس به سال قبل 
بازگشـته اسـت، امـا در خصـوص تعرفه در اسـتان 
کرمان تصمیـم گیری نشـده اسـت کـه پیگیری و 
رفع این مشـکل توسـط نمایندگان جنوب اسـتان 

کرمان ضـروری اسـت.
ایـن در حالـی اسـت کـه محصـول پیـاز در 
اسـتان های دیگـر جنوبـی نیـز در حـال برداشـت 
اسـت که این امر می تواند تعـادل قیمتـی را نیز در 
بازار به هـم بزند و موجـب افت قیمت جدی شـود.

محصـول پیـاز در اسـتان های دیگر جنوبـی نیز در 
حال برداشـت اسـت که ایـن امـر می توانـد تعادل 
قیمتـی را نیـز در بـازار بـه هم بزنـد و موجـب افت 

قیمـت جدی شـود.
نکتـه دیگر اینکـه با وجـود کشـاورزی قـراردادی، 
امـا بسـیاری از کشـاورزان نیـز بـه صورت سـنتی 
اقدام به کشـت پیـاز کرده اند کـه در این میـان این 
افـراد نگـران دلال بـازی و در نهایـت عـدم تمایـل 
اولیه به خرید این محصول توسـط دلالان هسـتند 
کـه موجب افـت قیمـت جـدی محصول می شـود.

دلالان باعث اشباع شدن
 بازار پیاز می شوند

هر سـال دلالان بـا خـودداری از خریـد در روز های 
اول برداشـت و روانـه کـردن پیاز هـای یـخ زده در 
انبار هـا به بـازار مصـرف موجب اشـباع شـدن بازار 
و افت قیمـت محصـول می شـوند و در نهایـت پیاز 
تولیـدی را با قیمت هـای بسـیار انـدک و حتی زیر 

قیمـت تمـام شـده خریـداری می کنند.
از سـوی دیگـر اتخـاذ تمهیـدات لازم بـرای انتقال 

محصـول پیاز به بـازار مصـرف به دلیـل عرضه زیاد 
محصـول در زمـان اندک الزامی اسـت.

مدیرجهـاد کشـاورزی جنـوب کرمـان نیـز بیـان 
کرد: 8 هـزار و 300 هکتار از زمین های کشـاورزی 
در 7 شهرسـتان جنوبـی اسـتان کرمان زیر کشـت 

پیـاز رفته اسـت.
احمـد احمـد پـور افـزود: ایـن میـزان تولیـد برای 
تأمیـن نیاز بـازار داخلـی در فصـل زمسـتان انجام 
می شـود، زیـرا در ایـن فصـل از سـال در اکثـر 
اسـتان ها شـاهد یخبنـدان گسـترده هسـتیم، اما 

آب و هـوای جنـوب کرمـان معتـدل اسـت.
وی عنـوان کـرد: بیشـترین کشـت در جیرفـت و 
عنبرآبـاد انجـام شـده اسـت و از چنـد روز قبل کار 
برداشـت شـروع شـده و در هفتـه آینـده بـه اوج 
می رسـد. وی گفـت: محصـول بـه میـزان کافی در 
جنـوب کرمـان وجـود دارد و می توانـد نیـاز بـازار 
اسـتان های مختلف را تأمین کند و بایـد تمهیدات 

لازم بـرای انتقـال محصـول انجام شـود.
بیشـترین کشـت در جیرفت و عنبرآباد انجام شده 
اسـت و از چند روز قبل کار برداشـت شـروع شده و 

در هفتـه آینده به اوج می رسـد
احمد پـور افـزود: بـا عرضـه پیـاز کرمـان به بـازار 
شـاهد تعـادل در بازار های مصـرف خواهیـم بود و 
از سـوی دیگـر از کشـاورزان می خواهیـم از فروش 

محصـول بـه دلالان خـودداری کنند.
محمد حسـنی یکـی از کشـاورزان جنـوب کرمان 
اظهارداشـت: کرایه های بـالای حمل و نقـل از یك 
سـو و از سـوی دیگـر افزایـش قیمـت نهاده هـا بـه 
مشـکلی جدی برای کشـاورزان تبدیل شده است.

وی گفـت: یکـی از مسـائلی که بایـد مدنظر باشـد 
این اسـت که همزمـان بـا اسـتان کرمان در سـایر 
استان های گرمسـیر نیز پیاز برداشت شـده و البته 

روز ها قبـل از ما وارد بازار شـده اسـت.

بازار اشباع شده است
وی ادامـه داد: بـازار تـا حـد زیـادی اشـباع شـده 
اسـت و دلالان و میـدان داران نیـز پیاز هـای انبـار 
شـده از ماه هـا قبـل را وارد بـازار کرده انـد کـه 
ایـن امـر موجـب افـت قیمـت محصـول در بـازار 
مصرف می شـود و در نهایـت موجب ضرر کشـاورز 

. د می شـو
وی گفت: متأسـفانه هیـچ کارخانه فـراوری نیز در 
جنـوب کرمـان در خصـوص ایـن محصـول وجود 
نـدارد و بـا توجـه بـه نزدیکی بـه کشـور های عربی 
حـوزه خلیج فـارس باید زمینـه صـادرات محصول 

مهیا شـود.
وی گفـت: موانع صادرات باید رفع شـود تـا بتوانیم 
محصـول را صادر کنیم و پیاز روی دسـت کشـاورز 

. ند نما
ابراهیـم پـور اسـماعیلی یکـی دیگر از کشـاورزان 
کرمانی اسـت کـه می گویـد: محصـولات جالیزی 
مختلفی مـورد نیـاز بـازار در ایام زمسـتان اسـت 
و نبایـد مثـلًا محصـول پیـاز در 5 اسـتان تولید و 
روانـه بازار شـود بلکـه بایـد محصولات بـه صورت 
مجـزا در اسـتان های مختلف و به تناسـب کشـت 

شـود.
وی افزود: هـم اکنون بازار پیاز تقریباً اشـباع شـده 
اسـت و امیدواریم با افـت قیمت مواجه نشـویم هر 
چنـد برخـی از کشـاورزان طبـق کشـاورزی قـرار 
دادی کشـت کرده انـد، امـا بسـیاری هـم خـارج از 
طـرح اقدام بـه کشـت کرده اند، زیـرا در ایـن فصل 
از سـال محصول دیگـری قابل کشـت نیسـت و به 
صـورت سـنتی کشـاورزان اقـدام بـه کشـت پیـاز 

. می کننـد

بازار کشور های خلیج فارس را نباید از 
دست بدهیم

وی گفـت: بـدون شـك بایـد بخشـی از محصـول 
صادر شـود، زیرا ما مشـتریان ثابتی در کشـور های 
حاشـیه خلیـج فـارس و حتـی افغانسـتان و عـراق 
داریـم و نبایـد مانعـی در مسـیر صـادرات وجـود 

داشـته باشـد.
وی تاکیـد که نباید کشـاورزان بـازار صادراتی خود 
را از دسـت بدهنـد، زیرا بـا توجه بـه فاصلـه اندک 
جنوب کرمـان تـا خلیـج فـارس و کیفیـت و تنوع 

محصـول بایـد بازار هـا را گسـترش دهیم.
وی عـدم وجـود امـکان بسـته بنـدی، برندینـگ و 
نبـود کارخانه هـای فـراوری را از دیگـر مشـکلات 
موجود دانسـت و گفت: در خصوص فـروش در بازار 
داخلـی بایـد سـوخت کافـی نیـز بـرای کامیون ها 
بـرای انتقـال محصـول بـه اسـتان های مرکـزی و 

شـمالی کشـور فراهم شـود.
ایـن روز هـا مـزارع جنـوب کرمـان شـاهد تکاپوی 
کشـاورزان برای برداشـت محصولات مختلف است 
و انتظار می رود مسـئولان نیـز تدابیـر لازم را برای 
بازاریابی، صـادرات و فروش محصـول انجام دهند.

نگرانی پیازکاران کرمانی از دلال بازی در بازار
گزارش

مهر

سـفیر جمهوری اسـلامی ایران در برزیل تاکید کرد: 
لغو عضویـت ایـران در کمیسـیون مقام زن سـازمان 
ملـل متحد بـا فشـار آمریـکا و دولـت های همسـو با 
آن یـك نـوع زورگویـی در سـطح دیپلماسـی چنـد 

جانبه اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، حسـین 
قریبـی در مـورد  لغـو عضویت ایـران در کمیسـیون 
مقام زن سـازمان ملـل در پـی قطعنامه پیشـنهادی 
آمریـکا و فشـار ایـن کشـور و متحدانـش گفـت: این 
موضوع بیشـتر از اینکه یك حرکـت محتوایی مبتنی 
بـر سـازوکارهای قابل قبـول بیـن المللی باشـد، یك 
نـوع زورگویـی در سـطح دیپلماسـی چنـد جانبـه 
اسـت و اصـولا هیـچ کشـور یـا گروهـی از کشـورها 
حـق ندارنـد مشـارکت عضـوی از ملـل متحـد را در 
سـازمان هـا و سـاختارهای وابسـته به سـازمان ملل 
محـدود کنـد . وی در ایـن ارتبـاط افـزود: در واقـع 
حـق مشـارکت در سـازوکارهای بیـن المللـی یـك 
نـوع حـق حاکمیتـی اسـت و حاکمیت هـای موازی 
نمـی توانند آن را محدود کنند . کاملًا روشـن اسـت، 
علیرغـم هشـدار کشـورهای تاثیرگذار در نظـام ملل 
متحـد کـه از رای آنهـا ایـن نـگاه فهمیده می شـود، 
آمریـکا بـرای اهـداف سیاسـی خود فشـار زیـادی را 

بـه دولـت هـای دیگـر وارد کـرده تـا در تحقـق این 
خواسـته سیاسـی و خصمانـه خـود علیـه ایـران، آن 
ها را همراه سـازد. اصـولاً سـازوکارهای بیـن المللی 
در حـوزه حقـوق بشـر و زنـان بـرای کمك بـه ارتقاء 
وضعیت گـروه های هدف این سـازوکارها شـکل می 
گیرند. بر اسـاس گـزارش هـای نهادهـای مرتبط در 
این خصوص، هیچ شـکی نیسـت کـه وضعیـت زنان 
و دختـران مـا ظرف چنـد دهه اخیـر پیشـرفت های 

زیادی داشـته اسـت.
 قریبـی تاکید کرد : سـوال اینجاسـت که آیـا محروم 
کـردن یـك کشـور از سـازوکارهای بیـن المللـی و 
تبـادل نظـر و تجربـه بـرای ارتقـای شـاخص هـای 
مرتبـط با زنـان، بـه چنیـن اقدامـی کمك مـی کند 
یا صرفـاً راهـی بـرای فعالیـت گسـترده رسـانه ای و 

بهـره بـرداری سیاسـی اسـت؟
 ایـن دیپلمات ارشـد ایرانی در پاسـخ به این پرسـش 
که چـرا واقعـا آمریـکا یا برخـی دیگـر کشـورها فکر 
مـی کننـد کـه بایـد فضـای چندجانبـه بیـن المللی 
مطابق خواسـته هـای آنان باشـد؟ گفـت: اگـر واقعا 
ز دیپلماسـی چنـد جانبـه  ر باشـد کشـوری ا قـرا
طـرد یـا محـدود شـود، بـه نظـر مـن بزرگتریـن 
یـی ملـل متحـد، خـود  ناقـض تصمیمـات محتوا

آمریکاسـت. قطعنامـه 2231 شـورای امنیـت کـه 
یکی از دسـتاوردهای مهم سـازمان ملل ظرف سـال 
های اخیـر بوده اسـت، توسـط آمریکا که خـود عضو 
دائـم شـورای امنیت اسـت بـه صـورت کامـل نقض 
شـده و جالب اینکـه دولـت بعدی نیـز هیـچ اقدامی 
برای جبـران ایـن نقض فاحـش انجـام نداده اسـت.

وی ادامـه داد: کافـی اسـت نگاهـی به موضـع گیری 
های پیشـین کشـورهای حتـی اروپایـی و نزدیك به 
آمریـکا انداختـه شـود. همـه آنهـا اقـدام آمریـکا در 
وضـع مجدد تحریـم هـای یکجانبـه و غیرقانونی این 
کشـور و بر خـلاف قطعنامه 2231 را باعـث و موجب 
بسـیاری از مشـکلات موجود دانسـته اند. حـال این 
کشـورها نتایـج همیـن وضعیـت را بـه نفـع خـود 
مصـادره کـرده و به شـکلی ریاکارانـه به جـای اینکه 
کمـاکان آمریکا را مسـبب این وضعیـت بدانند، با آن 
همراهی مـی کنند. خـوب بـود دولتهایی کـه حامی 
آمریـکا در ایـن اقـدام بودنـد، نگاهـی به ریشـه های 
وضعیـت موجـود مـی انداختنـد. اقداماتـی کـه بـه 
ویژه با وضع فشـارهای حداکثـری علیه مـردم ایران 
تشـدید شـدند، به هیچ وجـه قابـل توجیه نیسـتند. 
بنابرایـن ایـن اقـدام شـورای اقتصـادی و اجتماعـی 

اصـولا از محتـوا خالی اسـت.  

لغو عضویت ایران در کمیسیون مقام زن سازمان ملل
یک نوع زورگویی در سطح دیپلماسی چند جانبه است
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خبر
رئیس ستاد اقامه نماز: 

نهادهای فرهنگی در 
عملکرد خود تجدیدنظر 

کنند
رئیس سـتاد اقامه نماز کشور با اشـاره به حضور 
برخـی دانش آمـوزان و افراد کم سـن و سـال در 
اغتشاشـات اخیر گفت: بایـد نهادهای فرهنگی 

در عملکرد خـود تجدیدنظر کنند.
حجت الاسـلام و المسلمین محسـن قرائتی در 
مراسـم هشـتمین اجلاس نماز اسـتان کرمان 
بـا عنـوان »نمـاز؛ خانـه، مدرسـه و مسـجد« با 
اشـاره بـه رابطه معنـادار وقـوع جـرم در جامعه 
و تـرک نمـاز افـزود: 85 درصـد رزمنـدگان مـا 
در دوران دفـاع مقـدس از بچه هـای مسـجد 
بودند که نشـان می دهـد باید به وضعیـت نماز 

رسـیدگی کنیم.
او تصریح کـرد: امامـان جماعـات در مسـاجد 
محله ها در قبال نسـل جدید مسـئولیت بسیار 
سـنگینی برعهده دارند؛ لـذا در ترکیـب هیات 
امنـای مسـاجد از نسـل جـوان و نظـرات آنـان 
اسـتفاده کننـد. رئیس سـتاد اقامه نماز کشـور 
بیـان کـرد: حضـرت ابراهیـم)ع(، حضـرت 
اسـماعیل)ع(، حضـرت زکریـا )ع( و حضـرت 
مریم )ع( در قرآن به عنوان خادمان مسـجد نام 
برده شـده اند، امـا حـال باید ببینیم کـه برخی 
خادمان مسـاجد ما چه کسـانی هسـتند و چه 
تصویری در ذهن مـردم از آنان وجـود دارد. او در 
ادامه با اشـاره به مسـئولیت سـنگین آموزش و 
پـرورش در پـرورش نسـل جدیـد تاکیـد کرد: 
تمامـی وزیـران بایـد بـرای آمـوزش و پـرورش 
پای کار باشـند و وزیر آمـوزش و پـرورش ما نیز 
باید اختیار و امکانـات لازم را برای تربیت نسـل 
جدید در اختیار داشـته باشـد. حجت الاسـلام 
قرائتی با اشـاره به ضرورت توجه بـه مولفه های 
ترویج فرهنـگ نمـاز و اذان تصریح کـرد: در هر 
شـهر چند گروه تواشـیح داریم که خوب اسـت 
اما چرا گروه اذان نباید داشـته باشـیم؛ بنابراین 
بایـد در سیاسـت های خـود بازنگـری کنیـم. 
رئیـس سـتاد اقامه نمـاز با اشـاره بـه روایـات و 
آیات قـرآن دربـاره تاثیرات و بـرکات نماز تاکید 
کرد: ضمـن بیـان مناسـب از فوایـد نمـاز، باید 
شـبهات فرزندانمـان را نیـز بـرای نمازخواندن 
برطـرف کنیـم. او در ادامه بـا تاکید بـر ضرورت 
اقامه نمـاز جماعـت در مـدارس اظهارداشـت: 
همـه بایـد بـه نمـاز جماعـت اهمیـت دهیـد؛ 
نمـاز جماعـت در مـدارس بیشـتر از مسـاجد 
اهمیت دارد لـذا امامـان جماعت کـه در ادارات 
نماز جماعـت می خوانند چنـد روز بـه مدارس 
نزدیـك آن اداره هـم برونـد و نمـاز جماعـت را 

آنجـا اقامـه کنند.

حوزه کشاورزی 
جنوب کرمان امیدوار 

به استارت آپ های 
دانشجویی

مدیر مرکز رشـد و نـوآوری دانشـگاه جیرفت از 
توانمنـدی ایده های اسـتارتاپ های منتخب در 
رویداد اسـتارتاپ دانشـجو در دانشگاه جیرفت 
برای حـل برخـی از مشـکلات منطقـه جنوب 

کرمـان به ویـژه در حوزه کشـاورزی خبـر داد.
ذبیـح اله اعظمـی سـاردویی، نماینـده مجلس 
شـورای اسـلامی در آییـن اختتامیـه رویـداد 
استارت آپ دانشجو در دانشـگاه جیرفت گفت: 
برگـزاری چنیـن رویداد هایـی با هـدف هدایت 
جوانان و دانشجویان به سـمت کسب و کار های 
دانش بنیـان در دانشـگاه ها یکـی از ضروریـات 
امروز کشـور اسـت. او افـزود: دانشـگاه ها باید به 
دنبال آمـوزش مهارت محور باشـند و دانشـگاه 
جیرفـت در ایـن راسـتا تـلاش خوبـی داشـته 
است. حسین شـکفته، رئیس دانشگاه جیرفت 
در ادامـه ایـن آییـن ضمـن قدردانـی از حضور 
پرشـور دانشـجویان در اسـتارتاپ دانشـجو 
گفـت: ایـن رویداد هـای اسـتارتاپی هـر تـرم 
بـرای دانشـجویان جهـت هدایت دانشـجویان 
به سـمت کسـب و کار هـای اسـتارتاپی برگزار 
می شـود. او گفت: برگزاری همزمان نمایشـگاه 
دسـتاورد های حـوزه فنـاوری و پژوهشـی بـا 
رویداد های اسـتارتاپی می تواند موجب تشویق 
افـراد صاحب ایـده و عملیاتـی کـردن ایده های 
نو آن ها شـود و دانشـگاه جیرفت با همین هدف 
اقـدام بـه برگـزاری همزمـان نمایشـگاه و ایـن 
رویـداد در کنـار یکدیگر کرد. شـکفته با اشـاره 
به سند راهبردی دانشـگاه جیرفت تصریح کرد: 
دانشـگاه جیرفت در راستای رسیدن به دانشگاه 
کارآفرین و نسـل سـوم تـلاش می کنـد از همه 
ظرفیت های موجـود اسـتفاده کنـد و این مهم 
بـرای تربیـت دانشـجوی کارآفریـن تأثیرگذار 
اسـت. مدیـر مرکـز رشـد و نـوآوری دانشـگاه 
جیرفـت و دبیر رویـداد اسـتارتاپ دانشـجو در 
ادامه ایـن آییـن گفـت: افتتاحیـه ایـن رویداد 
بـا حضـور پرشـور دانشـجویان برگـزار و پـس 
از آن سلسـله کارگا هایـی از قبیـل فـن بیـان، 
ایده پـردازی، تیم سـازی، بـوم کسـب و کار 
بـرای دانشـجویان برگزار شـد. حسـینی گفت: 
بیـش از 50 ایده اولیـه از دانشـجویان دریافت و 
پس از غربالگـری اولیـه 18 ایده برتـر انتخاب و 
تیم سازی انجام شـد و سـپس غربالگری نهایی 
انجام و 12 تیم بـرای ارائـه در اختتامیه انتخاب 
شـدند. او بیـان کـرد: نمایشـگاه دسـتاورد های 
حوزه پژوهشی دانشـکده ها و گروه های مختلف 
آموزشـی و همچنیـن محصـولات فناورانـه و 
دانش بنیـان بـا هـدف آشـنایی دانشـجویان با 
نتیجه فعالیـت اسـتارتاپ ها در کنـار اختتامیه 
رویداد دانشجو برگزار شد. حسینی خاطرنشان 
کـرد: اغلب اسـتارتاپ های منتخب ایـن رویداد 
ایده هایـی ارائـه دادنـد کـه بـا حمایت هایی که 
برای آن هـا در مرکز رشـد دانشـگاه پیش بینی 
شـده اسـت، می تواننـد برخـی از مشـکلات 
منطقـه جنـوب کرمـان بـه ویـژه در حـوزه 

کشـاورزی را کاهـش دهنـد.

خروج اصناف مزاحم شهری 
از سیرجان کلید خورد

فرمانـدار ویـژه سـیرجان بر لـزوم شناسـایی و سـاماندهی صنوف 
مزاحم شـهری تاکیدکرد و گفت: باید هرچه سـریعتر برای انتقال 
این صنـوف بـه شـهرک صنفـی شهرسـتان در محدوده شـهرک 

صنعتی شـماره دو اقـدام کرد.
علـی یعقوبـی در جلسـه کارگـروه سـاماندهی مشـاغل مزاحـم 
شـهری گفت:یکـی از مهمترین دغدغه هـا و مطالبات شـهروندان 
سـیرجانی وجود صنوف مزاحم اسـت کـه باعث آشـفتگی بصری، 
بـروز ترافیـك و آلایندگی هـای صوتـی و زیسـت محیطـی در 

بسـیاری از معابـر اصلی شـده اسـت.
او افزود: قرار گرفتن برخی از مشـاغل و صنـوف در دل محیط های 
مسـکونی شـهری از جملـه مشـکلاتی اسـت کـه شـهروندان 
سـیرجانی در برخـی از مناطق بـا آن روبرو هسـتند و در گذشـته 
ای نـه چنـدان دور مناطقی کـه در حریم شـهر  قـرار داشـتند اما 
با توسـعه شـهری در سـال های گذشـته این صنوف در قلب بافت 
مسـکونی قرار گرفته و هر صنـف پیـاده رو و قسـمتی از خیابان را 
به عنـوان حریم خصوصـی خود اختصـاص دادند کـه موجب بروز 
ترافیك در بسـیاری از معابر اصلی سـطح شـهر  شـده و بـه تدریج 

بر سـلامت روحـی مردم هـم تاثیر گذاشـته اسـت.
فرمانـدار ویژه سـیرجان با بیان اینکـه صاحبان مشـاغل مجبور به 
پرداخت اجاره بهای بالا در سـطح شـهر هسـتند، افزود: از مزایای 
حضـور در شـهرک های صنفـی ایـن اسـت که بـا حمایـت دولت 
ادارات، خدماتـی چـون آب، بـرق، گاز و دیگـر امکانـات را تا درب 
شـهرک های صنفـی فراهم مـی کننـد و همچنیـن صـدور پروانه 

کسـب و پایـان کار  به صـورت رایگان اسـت.
او با بیـان اینکه صاحبان مشـاغل مزاحـم 30 درصـد هزینه زمین 
به نـرخ دولتـی را نقـدا و مابقـی را بـه صـورت اقسـاطی پرداخت 
می کننـد، تصریـح کـرد: جانمایی شـهرک صنوف مزاحم توسـط 
شـرکت شـهرک های صنعتی در شـهرک صنعتی شـماره 2 انجام 
و زمین هـا آمـاده واگذاری و سـند رسـمی بـه متقاضیـان تحویل 

داده می شـود.
یعقوبـی همکاری و تعامـل ادارات ذی ربـط در اجرای ایـن طرح را 
ضروری دانسـت و عنوان کرد: مقرر شـد در جهت اجـرای مطلوب 
طرح نسـبت بـه برگزاری جلسـات مسـتمر بـا روسـای اتحادیه ها 
و صاحبـان مشـاغل از طریق اتـاق اصنـاف اقدام شـود و همچنین 
فرآینـد انتقـال، اسـتقرار، شناسـایی و اولویـت بنـدی مشـاغل 
مزاحـم توسـط اتـاق اصنـاف، شـرکت شـهرک های صنعتـی و 
ادارات خدمت رسـان شهرسـتان باید طـی یك برنامـه زمانبندی 

شـده انجام شـوند.

مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان اعلام کرد:

افزایش 7 تا 10 برابری 
مصرف گاز در بخش های 

خانگی و تجاری
مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان کرمان با اشـاره به افزایـش 7 تا 10 
برابـری مصـرف گاز در فصـول سـرد سـال در بخش هـای تجاری 
و خانگـی، خواسـتار صرفه جویـی در مصـرف گاز شـد و گفـت: به 
ازای هر درجـه کاهش دمـا، 6 درصـد در مصـرف گاز صرفه  جویی 

می شـود.
به گـزارش روابـط عمومی شـرکت ملـی گاز ایـران، منوچهر فلاح 
با بیـان این کـه بـا توجـه بـه وسـعت اسـتان و معدنـی بـودن آن 
عقب ماندگـی در حـوزۀ گازرسـانی به صـورت چشـمگیر جبـران 
شـده اسـت، گفت: دهه فجر سـال 97 گاز منطقۀ جنوب استان با 
افتتـاح گاز شهرسـتان جیرفت کلید خـورد و از اواخر همان سـال 

گازرسـانی بـه جنـوب کرمان آغاز شـد.
فـلاح ادامـه داد: در حوزۀ سـلامت اداری سـه سـال متوالـی مقام 
برتر را بین 42 شـرکت گاز کشـور کسـب کرده ایم ضمـن این که 
در حـوزۀ روابط عمومـی در بخش انیمیشـن، نیـز حائز مقـام اول 

در وزارت نفت شـدیم.
مدیرعامـل شـرکت گاز اسـتان کرمـان در ادامـه گفـت: در هفتۀ 
دولـت سـال جـاری، افتتـاح بزرگترین پـروژه گازرسـانی کشـور 
در اسـتان کرمـان رقم خـورد کـه مهمترین ایـن پروژه هـا افتتاح 
گازرسـانی به 7 شـهر و 174 روسـتا بوده که در مجمـوع منجر به 
برخـورداری 28000 خانـوار از نعمـت گاز بـه همـراه برخورداری 
191 صنعـت از قبیـل صنایـع خودروسـازی کرمان، مرکـز دانش 
بنیان پارک علـم و فناوری هایتـك ماهان، نیـروگاه 500 مگاواتی 
زرنـد، جایـگاه CNG جیرفـت و صدهـا گلخانـه و کـوره آهك و 

صنایـع دیگـر از گاز طبیعی اسـت.
به گفتـه وی در حـال حاضـر 1352 صنعـت اسـتان از نعمت گاز 

برخـوردار هسـتند.
او بـا بیـان این کـه در مجمـوع حـدود 60 درصـد پروژه هـای 
گازرسـانی هفتۀ دولت کشـور سـهم اسـتان کرمان بـود، گفت: با 
7 شـهر جنوبی که گازرسـانی شـدند قریب یك میلیون کپسـول 

گاز مایـع از سـبد خانـوار مـردم حذف شـد. 

خبر مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان مطرح کرد

جنوب کرمان ته جدول تعداد ماشین آلات راهداری 
 مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان: جنوب کرمان از لحاظ رتبه  راه ها در سطح کشور رتبه دوازدهم یا سیزدهم 

قراردارد ولی به لحاظ تعداد ماشین آلات راهداری  در رتبه آخر قرار دارد.
گزارش

سمیه خدیشی
مدیـر کل راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای جنـوب 
کرمـان در نشسـت خبـری بـه  مناسـبت هفتـه حمل 
و نقـل، راننـدگان و راهـداری بـه نقـش مهم رسـانه در 
اطلاع رسـانی اشـاره کرد و گفت:  دومین زیرساخت در 
سطح دنیا بعد از بهداشـت، بخش راه و حمل و نقل قرار 
دارد که از اهمیـت ویژه ای برخـوردار اسـت و در همین 
راسـتا نقش اصحاب رسـانه در بـالا بردن سـطح آگاهی 

مـردم و انعـکاس خدمات  بسـیار مهم اسـت.
 مجتبی محمودی با اشـاره به اینکه  خبرنـگاران  با ارائه 
مسـتندات و اطلاعات  درسـت می تواننـد زمینه تامین 
اعتبار را بـرای پروژه هـای معطـل مانده تسـریع کنند، 
افـزود: خدمات نظـام در بحـث ایمنـی و احـداث راه ها 
قابل توجه اسـت بـه طور مثـال قبـل از انقـلاب در کل 
کشـور800  کیلومتـر راه روسـتایی داشـتیم و اکنون با 
رشـد سـه برابری این میزان به 2هزارو سـیصد کیلومتر 
رسـیده اسـت و رسـانه ها به عنوان صدای رسـای نظام، 
بایـد موجـب اعتمـاد سـازی در جامعـه شـده و امنیت 

روانی مـردم را فراهـم کنند.
او از انتقـاد بـه عنوان ظرفیـت و فرصت برای مسـئولان 
نام بـرد و گفـت: مدیـران نبایـد از نقدها واهمه داشـته 
باشـند و مطالبات رسـانه ها مردمـی بوده و نه شـخصی 
و هر دو طرف رسـانه و مسـئول بایـد  طبـق آموزه های 
دینـی بـا حسـن ظـن در ارتباطـات بـا همدیگـر رفتار 
کننـد کـه ایـن باعـث تعامـل و در نهایـت مدیریـت 

میدانـی می شـود. 

نیاز جنوب کرمان به  ۶0 درصد ناوگان  حمل و 
نقل کشور در فصل کشت

مدیـر کل راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای جنـوب 
کرمـان  نـوع کار در ایـن منطقـه را فصلـی عنـوان کرد 
و افـزود: در کل کشـور 64 هـزار دسـتگاه حمـل و نقل 
وجـود دارد، در حالـی کـه در جنـوب کرمـان 34 هزار 
دسـتگاه نیاز باربـری در فصـل کشـاورزی را مرتفع می 
کند و به این معنی اسـت که ایـن منطقه بـه 60 درصد 
نـاوگان کل کشـور بـرای حمـل محصولات کشـاورزی 

خود نیـاز دارد.
او با اشـاره به وضعیت حمـل و نقل عمومـی این منطقه 
گفت: سـازمان راهـداری چند طـرح با هدف بازسـازی 
ناوگان حمل و نقل عمومی در برنامه دارد  که از 2 سـال 
پیش ایـن طرح ها بـه اجـرا درآمد و یکـی از ایـن موارد   
مجـوز مجلـس بـرای واردات خودروهای بالای 2 سـال 
کارکـرد کـه جایگزیـن نـاوگان فرسـوده با سـن بالای 

50 سـال شوند.
رتبه آخر جنوب کرمان از لحاظ ماشین آلات راهداری 

محمودی با عنـوان ایـن موضوع کـه  جنوب کرمـان از 
لحاظ  رتبـه  راهأ هـا در سـطح کشـور رتبـه دوازدهم یا 
سـیزدهم قـراردارد ولی بـه لحاظ تعـداد ماشـین آلات 

راهـداری  در رتبه آخر قرار گرفته اسـت، ادامـه داد: این 
رتبه  نشـان از این دارد که مـا نتوانیم خدمـات کافی به 
مردم در جنـوب کرمان ارائـه دهیـم، اما راهـداران این 
منطقه بـا صرف وقـت بیشـتر و از خود گذشـتگی برای 
مواقـع ضـرورت ماننـد سـیلاب ها و انسـداد محور هـا و 
راهـداری زمسـتانه آمادگـی کافـی دارنـد و در مناطق 

مورد نظـر مستقرمی شـوند.

رفع و اصلاح 4۵ نقطه حادثه خیز
او تعییـن نقـاط حادثـه خیـر را بـر اسـاس معیارهـای 
کارشناسـی عنـوان کـرد و گفت: بـر همین اسـاس 84 
نقطه حادثه خیـز در جنوب کرمـان داریم کـه تا کنون 
45 نقطـه رفع شـده و مابقی نیز بـه دلیل هزینه بسـیار 
بالا جهـت اصـلاح  فقـط آشکا ر سـازی شـدند کـه این 
کار بـا اطـلاع رسـانی و نصـب علائـم رانندگـی صورت 

می گیـرد. 

نقش پر رنگ خودروهای نا ایمن در تصادفات
 مدیـر کل راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای جنـوب 
کرمـان می گویـد: نقـاط حادثه خیـز به صـورت قطعی 
برطـرف نمی شـوند بلکـه جابجـا شـده و نبایـد نـوک 
پیـکان همـواره به سـمت راهـداری باشـد بلکـه بخش 
اصلـی بـه صنعـت خودروسـازی برمـی گـردد و در هر 
نقطـه حادثـه خیـز هـم انسـان و هـم خـودرو دخیـل 
هسـتند و عـدم توجـه راننـدگان و خودروهـای ناایمن 
منجـر بـه تصـادف می شـود کـه مـا سـعی داریـم از 
وضعیت جاده ها کمترین خسـارت متوجه مردم شـود.
او علت عمده تصادفـات در جنوب کرمان را در گذشـته 
واژگونی عنوان  کرد کـه 60 درصد تصادفـات را بر جای 
می گذاشـت که اکنـون بـا روند اصـلاح شـیب جاده ها 
و دیگـر مـوارد اصلاحی این روند برعکس شـده اسـت.

احتمال قاچاق سوخت در حوزه بارب
ر درون شهری

محمـودی  در موضـوع قاچـاق سـوخت گفت:درسـت 
اسـت کـه بارنامه هـای صـوری یکـی از راه هـای قاچاق 
سـوخت اسـت اما این موضوع در حوزه راهـداری اتفاق 
نمی افتـد وچراکـه بـا  کنتـرل دروازه ای و الکترونیکی 
که انجام می گیـرد اگر کامیون ها تردد نداشـته باشـند 
به اسـتان مبدا اطـلاع داده می شـود و کارت سـوخت و 
هوشـمند آن ها باطـل می شـود. مدیـر کل راهـداری و 
حمل و نقل جـاده ای جنـوب کرمان تخصیص بخشـی 
از سـوخت را درون شـهری و در حوزه باربر عنوان کرد و 
گفت: صدور ایـن باربرها توسـط وزارت کشـور و متولی 
آن شـهرداری   اسـت و روی ایـن بخـش نظارتـی وجود 
ندارد. پـس اگر تخلفی اسـت در اینجا صـورت می گیرد 
که مورد اعتراض اسـت و بحـث مبدا و مقصـد و کنترل 
دروازه هـا از دسـت مـا خـارج می شـود و از ایـن مسـیر 

احتمال قاچاق سـوخت وجـود دارد.

نبود کارخانه آسفالت
 از موانع بزرگ پیش رو

او در رابطه با تعلـل عملیات اجرایی پل و جاده رمشـك 
اظهـار کـرد: در حال حاضـر 8 اکیـپ فعال آسـفالت در 
جنـوب کرمـان اسـت و در شهرسـتان قلعـه گنـج یك 
کارخانـه آسـفالت در سـال 1385 احداث شـده اسـت 
کـه بعـد از مدتـی تعطیـل و غیـر فعـال شـد و یکـی از 
پیمانـکاران را تشـویق بـه راه انـدازی مجـدد کارخانـه 
آسـفالت کردیم کـه هزینه هـای زیادی متحمل شـد و 
دغدغه  نبـود  کارخانه آسـفالت در برخی نقـاط  یکی از 
موانع بـزرگ پیـش رو اسـت که باعـث  طولانی شـدن 

پروژه هـا می شـود.
مدیـر کل راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای جنـوب 
کرمـان از اولویـت بنـدی پروژه  هـا خبـر داد و گفـت: با 
هماهنگی و موافقـت فرمانـداران پروژه هـای ارتباطی، 
مهم و تاثیرگـذار در اقتصاد جنوب کرمـان را در اولویت 
قرار دادیم  و پروژه رمشـك طولانی شـده  قبـول داریم 
و 4 کیلومتـر به مناقصه رفته و شـهر رمشـك بـه زودی 

به نیکشـهر وصـل خواهد شـد.

عنبرآباد و جیرفت رتبه برتر 
در راه های خاکی روستایی

ایـن مقـام مسـئول عمـده راه هـای روسـتایی بـدون 
آسـفالت را در جیرفـت و عنبرآبـاد اعـلام کـرد و گفت: 
بعضـی از راه هـای کوهسـتانی خیلی مشـکل آسـفالت 
ندارنـد امـا بـا جـاری شـدن سـیل محورهـا مسـدود 
می شـوند کـه شناسـایی ایـن مناطـق در دسـتور کار 
هسـتند و دهیاری هـا بایـد کمـك کنند تـا ایـن نقاط 

آسـفالت و مشـکل مرتفـع شـود.
او کل اعتبار راه های روسـتایی را در سـال گذشته 200 
میلیـارد تومـان عنـوان کـرد کـه جوابگـوی نیازهـای 

منطقـه نبودند.
مدیـر کل راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای جنـوب 

کرمـان بـا تشـریح آخریـن وضعیـت محـور جیرفـت 
»بلـوک - فاریـاب« کـه همـواره به عنـوان یك مسـیر 
حادثـه خیـز مطـرح اسـت، اظهـار کـرد: این محـور به 
طـول 65 کیلومتـر اسـت کـه 25 کیلومتـر آن تعریض 
و به بهـره بـرداری رسـیده و 10 کیلومتـر بانـد دوم نیز 
تکمیل و در آسـتانه بهره بـرداری و همچنیـن عملیات 
اجرایی 15 کیلومتـر آغاز و 15 کیلومتر هـم پیگیر اخذ 

مجـوز بـرای برگـزاری مناقصه هسـتیم.

بزرگراه جیرفت - کهنوج 
رتبه اول آمار تصادفات 

او اسـتفاده از فرهنگ و هنر را در حوزه ترافیکی ضروری 
دانسـت و اظهارکـرد: بزرگـراه »جیرفـت -کهنـوج« با 
همـه جوانـب ایمنـی کـه در آن لحاظ شـده رتبـه اول 
تصادفـات را در جنـوب کرمـان دارد اما آمادگـی کامل 
جهت همکاری اهالی فرهنگ، هنر و رسـانه در راستای 

ترویـج فرهنگ صحیـح ترافیکـی داریم.
مدیـر کل راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای جنـوب 
کرمـان راننـدگان را حلقه واسـط بیـن تولیـد و مصرف 
دانسـت و افـزود: در حمـل و نقـل تـورم 80 درصـدی 
داشـتیم و افزایـش کرایـه 30 درصد بـود و بایـد به این 
نکتـه توجـه کنیـم تعییـن کرایـه دسـتوری نیسـت و 
زنجیـره تامین مـواد غذایـی تولیـد - حمـل و بازاریابی 

اسـت که مغفـول مانـده و نیـاز بـه کار دارد.

برای اولین بار، ورود ناوگان خارجی به مزرعه
 محمودی ورود نـاوگان خارجی را به مـزارع برای حمل 
محصـولات صادراتی نقطـه  عطفـی در رونـق بازارهای 
خارجـی و زمینه صـادرات دانسـت و افـزود: چـون تره 
بار داریم تا رسـیدن محصـول به کشـور مقصد محموله 
دچار مشـکل می شـود، لـذا در این راسـتا با اخـذ مجوز 
ورود ناوگان خارجی روند صادرات تسـریع شـده اسـت 

که بـه نفـع کشـاورزان تمام می شـود.

سنا
: ای
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کاغذ استان

 طبق اعـلام رئیـس سـازمان صنعـت، معدن و 
تجارت اسـتان کرمان، از حـدود 1687 میلیارد 
تومانی کـه از محـل 15 درصـد حقـوق دولتی 
معادن بـه اسـتان کرمـان بایـد بازگشـت داده 
مـی شـد تاکنـون حـدود 208 میلیـارد تومان 

آن محقق شـده اسـت.
مهـدی حسـینی نژاد در جلسـه مشـترک بـا 
مجمـع نماینـدگان اسـتان کرمـان گفـت: بـا 
لغو تفویـض اختیـار شـورای معادن اسـتان ها، 
امسـال کرمـان حـدود 7000 میلیـارد تومـان 

ضـرر کـرده اسـت.
او با اشـاره بـه لزوم بازگشـت 15 درصـد حقوق 
دولتـی معادن به اسـتان ها مـی گویـد: تاکنون 
اسـتان حدود 11 هزار و 250 میلیارد تومان به 
خزانه واریز کرده کـه از این عـدد 208 میلیارد 

تومان به کرمان بازگشـت داده شـده است.
ــاره  ــاده 43 درب ــژاد، م ــینی ن ــه حس ــه گفت ب
اختصــاص یــك درصــد فــروش معــادن بــرای 
آلایندگــی در مناطــق همجــوار معــدن، قانــون 
ــم  ــه هفت ــد در برنام ــه ششــم توســعه بای برنام
هــم آورده شــود و امســال میــزان فــروش 
ــارد  ــزار میلی ــش از 200 ه ــتان بی ــادن اس مع
تومــان بــوده کــه یــك درصــد آن عــدد 
چشــمگیری خواهــد بــود امــا در قانــون بودجه 

ســقف گذاشــته انــد و ســهم اســتان 500 
ــت. ــده اس ــن ش ــان تعیی ــارد توم میلی

طبـق اعـلام رئیـس سـازمان صنعـت، معدن و 
تجارت اسـتان کرمـان، از ابتدای سـال تاکنون 
228 میلیـارد تومـان به اسـتان کرمـان از بابت 
یك درصد فـروش معادن بازگشـت داده شـده 

اسـت.
شـهباز حسـن پور نماینـده مـردم سـیرجان و 
بردسیر در مجلس شـورای اسـلامی نیز در این 
نشسـت بـا انتقـاد از عـدم تبعیت شـرکت های 
بـزرگ صنعتـی و معدنـی از انتقـال گـردش 
مالـی آن بـه کرمـان، تاکیـد کـرد: حتـی 20 
درصـد پول هـای ایـن شـرکت ها در بانك هـای 
اسـتان نیسـت و تنهـا راهـکار اسـتیضاح وزیـر 

صمـت اسـت.

و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــر 
ــت از برگــزاری  صنایع دســتی شهرســتان باف
ــا  ــدا ب ــب یل ــرون ش ــل ب ــنتی آجی ــن س آیی
حضــور مــردم روســتای مهرصالــح ایــن 

شهرســتان خبــر داد.
ــه دارای  ــم ک ــن رس ــت: ای ــی گف ــی نجف عل
قدمتــی بیــش از 400 ســال اســت از 
گذشــتگان بــرای مــردم باقــی مانــده اســت و 
همچنــان در روســتای مهــر صالح شهرســتان 

بافــت برگــزار می شــود.
و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــر 
صنایع دســتی شهرســتان بافــت افــزود: ایــن 
رســم بــه ایــن صورتــی برگــزار می شــود کــه 
ــوص  ــه خص ــح ب ــر صال ــتای مه ــی روس اهال
ــع آوری  ــا جم ــز ب ــای پایی ــوان در نیمه ه بان
ــولات  ــن محص ــل و همچنی ــکبار و آجی خش
ــار  ــو، گــرد، ان ــادام، پرزردآل باغــی همچــون ب

ــد. ــدا می رون ــب یل ــتقبال ش ــه اس و... ب
او ادامــه داد: زنــان روســتا پس از جمــع آوری 
ــدار  ــه دی ــدا ب ــب یل ــولات در ش ــن محص ای
ــد  ــزرگ می رون ــم ب ــا خان ــتا و ی ــزرگ روس ب
و او آجیل هــا را بیــن اهالــی بــه صــورت 
ــی کســانی که  ــد حت مســاوی تقســیم می کن

آجیلــی بــرای ایــن شــب آمــاده نکــرده 
باشــند.

نجفــی بیــان کــرد: در شــب یلــدا مــردم 
عــلاوه بــر صــرف آجیــل و میوه هــای فصلــی 
ــی و  ــای محل ــدن ترانه ه ــی و خوان ــه پایکوب ب

آوا دونــه می پردازنــد.
او افــزود: ایــن رســم دیرینــه هرســاله در 
روســتای مهــر صالــح برگــزار می شــود و 
ــا و  ــاد صف ــم ایج ــن رس ــی ای ــدف از برپای ه
صمیمیــت در بیــن مــردم ایــن روســتا اســت 

ــود. ــزار می ش ــکوه برگ ــا ش ــیار ب ــه بس ک
و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــر 
صنایع دســتی شهرســتان بافــت خاطرنشــان 
ــی  ــار مل ــت آث ــم در فهرس ــن رس ــرد: ای ک

ــت. ــیده اس ــت رس ــه ثب ــور ب کش

مدیــر کل آمــوزش و پــرورش اســتان کرمــان 
در دیــدار معــاون نیــروی انســانی فرماندهــی 
ــی  ــروی انتظام ــت: نی ــتان گف ــی اس انتظام

ــت در کشــور اســت. ــی امنی رکــن اصل
ــروی  ــاون نی ــا مع ــدار ب ــی در دی ــا رضای رض
ــی اســتان ضمــن  ــی انتظام انســانی فرمانده
تقدیــر و تشــکر از تعامــل و همــکاری نیــروی 
ــروی  ــکاری نی ــل و هم ــت: تعام ــی گف انتظام
انتظامــی و آمــوزش و پــرورش لازمــه 
پیشــگیری از آســیب های اجتماعــی و 

کاهــش جرائــم در جامعــه اســت.
او بــا تاکیــد بــر نقــش موثــر نیــروی انتظامــی 
در جلوگیــری از آســیب های گوناگــون 
ــروی  ــور نی ــه حض ــت: زمین ــدارس گف در م
انتظامــی در تمامــی مــدارس اســتان فراهــم 
شــده و جلســات تخصصــی نیــروی انتظامــی 
و مدیــران مــدارس بــه صــورت شهرســتانی و 

منطقــه ای برگــزار می شــود.
او بــا بیان اینکــه نیــروی انتظامــی در جریانات 
ــع  ــه موق ــی و ب ــود را به.خوب ــف کار خ مختل
انجــام داده و بــا تمــام وجــود پــای آرمان های 
ــت  ــتاده اس ــلامی ایس ــوری اس ــام جمه نظ
ــر  ــات اخی ــد در اغتشاش ــرد: هرچن ــان ک بی

توســط اغتشاشــگران، نیرو هــای انتظامــی 
مــورد بــی مهــری قــرار گرفتنــد، امــا 
محبوبیــت آن هــا در بیــن مــردم بیشــتر شــد.

مدیــر کل آمــوزش و پــرورش اســتان کرمــان 
ــن نعمــت  ــا ارزش تری ــوان ب ــه عن ــت ب از امنی
ــن  ــی رک ــروی انتظام ــزود: نی ــرد و اف ــام ب ن
اصلی امنیــت اســت و امنیــت کنونــی مرهون 
زحمــات شــبانه روزی نیــروی انتظامی اســت.

ــد، متعهد  ــروی انســانی توانمن رضایی ورود نی
و کارآمــد را در نیــروی انتظامــی ضــروری 
ظرفیت هــای  گفت:تمامــی  و  دانســت 
مــدارس و آمــوزش و پــرورش جهــت ارســال 
دســتورالعمل های جــذب نیــروی انســانی 
ــروی انتظامــی اســت. ــد در خدمــت نی کارآم

کمتر از 2 درصد حقوق دولتی به استان 
کرمان بازگشت داده شده است

آیین سنتی آجیل برون شب یلدا در 
بافت برگزار می شود

نیروی انتظامی رکن اصلی امنیت در 
کشور است

در نشست عمومی شورای شهر کرمان مطرح شد:

معاونت سیما و منظر شهری به سازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری بپیوندد
در نشسـت عمومی شـورای شـهر پیشـنهاد شـد اداره زیباسازی شـهرداری 
کرمـان از سـازمان سـیما منظر و فضای سـبز شـهری جدا شـود به سـازمان 
فرهنگی بپیونـدد. اتفاقی کـه درهیچ کدام از شـهرهای ایـران و حتی کرمان 

هم سـابقه نداشـته است. 
پیشنهاد مدیر سـازمان فرهنگی و اجتماعی شهرداری و شـهردار کرمان این 
اسـت که معاونت سـیما و منظر شهری از سـازمان سـیما منظر و فضای سبز 
شـهری جدا شـود و تبدیل به یـك معاونت در سـازمان فرهنگـی اجتماعی و 

ورزشی شـهرداری شود.
به گزارش کرمان نو، رئیس کمیسـیون بهره وری،هوشمندسـازی و شـفافیت 
شـورا در نشسـت عمومی شـورای شـهر بیان کرد: در کمیسـیون بهـره وری 
و هوشمند سـازی  بـا حضور شـهردار، معـاون برنامه ریزی و توسـعه سـرمایه 
انسـانی و معاون مالی و اقتصـادی شـهردار، مقرر شـد اداره زیباسـازی نیز از 
سازمان سـیما، منظر و فضای سـبز شهری جدا شـده و به سـازمان فرهنگی، 

اجتماعی و ورزشـی شـهرداری الحاق شـود.
شـهرداری کرمـان سـازمان هایی دارد کـه هـر کـدام زیرمجموعـه ی یکی از 
معاونت هـای شـهرداری اسـت و هـر کـدام هـم ادارات و واحدهـای مختلف 
دارند. برای مثال سـازمان سـیما منظر و فضای سبز شـهری که زیر مجموعه 

معاونت خدمات شـهری اسـت، دو معاونـت دارد.
معاونت سیما و منظر و معاونت فضای سبز

در معاونت سـیما و منظر هم دو اداره زیر مجموعه اش فعالیـت می کنند اداره 
زیباسـازی و اداره ساماندهی تابلوهای شهری

در شـهرهای تهران،اصفهان و تبریز موضوع زیباسـازی یك سـازمان مستقل 
دارد و در شـهرهایی مثل شـیراز و یزد و مشـهد هـم مانند کرمان زیباسـازی 
زیرمجموعـه سـازمان سـیما منظـر و فضـای سـبز شـهری اسـت. فقـط در 
شـهرداری مشـهد اداره ای به عنوان اداره هنرهای شـهری وجود دارد که زیر 
مجموعه سـازمان فرهنگی و اجتماعی اسـت کـه فقط در بحث هنر شـهری 

فعالیـت می کنـد.
عمـاد محسـنی تکلـو کـه در مدیریـت گذشـته شـهرداری کرمـان معـاون 
سـازمان سـیما و منظر شـهری شـهرداری کرمان بوده اسـت، معتقد اسـت 
وجود معاونت سـیما و منظـر زیر مجموعـه معاونـت فرهنگی به چنـد دلیل 
کار اشتباهی سـت. اولین دلیل مخالفت محسـنی فنی اسـت، محسـنی تکلو 
می گوید:» مسـاله سـیما و منظـر یك موضـوع فنی اسـت که با کـف، جداره 
خیابان فـرم جـداول و حتـی خـط کشـی معابـر در ارتباط اسـت و اگـر این 
معاونـت به سـازمان فرهنگـی ملحق شـود، ایـن بیم وجـود دارد که مسـائل 

فنـی در اولویـت بعدی نسـبت به مسـائل فرهنگـی قـرار گیرد.«
امین زاده عضو شـورای شـهر که با این جابجایی از سـازمان سـیما و منظر به 
سـازمان فرهنگی موافق اسـت می گوید مسـایل زیباسازی بیشـتر فرهنگی 
هسـتند و ارتباطشـان به مسـائل فنی کمتر اسـت. امینی زاده افزود:»در طی 

سـال های گذشـته بیشـتر اقدامات سـیما و منظر جنبه فرهنگی داشتند.
امینـی زاده افزود:»در طی سـال های گذشـته بیشـتر اقدامات سـیما و منظر 
جنبـه فرهنگـی داشـتند و مسـاله فنـی در آن هـا کمرنگ تـر بوده اسـت به 
همین دلیل بهتر اسـت که زیر نظر سـازمان فرهنگـی اقدامات انجام شـود.«
او در خصـوص نیـاز به تخصـص در مسـائل فنـی سـیما و منظر نیـز گفت:» 
معاونت هایـی در سـازمان فرهنگـی وجـود دارد ماننـد معاونت گردشـگری، 
معاونت ورزشـی و غیره در هر معاونت افـراد متخصص حضور دارنـد و در این 
معاونت جدید هم می شـود فـرد متخصص را قـرار داد.« در خصـوص فروش 
تابلوهـای شـهری کـه در مالکیت شـهرداری هسـتند هـم نظـرات متفاوتی 
وجود دارد. محسـنی معتقد اسـت ایـن درآمـد اگرچه کـم اما مهم اسـت. او 
می گویـد:» در موضـوع تابلوهـای شـهری هـم ممکن اسـت مسـائل فنی در 
اولویت دوم قـرار بگیرد و ازدیاد تابلوها و نوع قرارگیری شـان به سـیما و منظر 
آسـیب برسـاند.« امینی زاده اما یزد را مثـال می زند و می گویـد درآمد تابلوها 

کم اسـت و مسـایل فرهنگـی مهم ترند.
در نهایـت تصمیـم اینکـه معاونـت سـیما و منظـر بـه سـازمان فرهنگـی 
شـهرداری کرمان بپیوندد با 5 رای موافق و 6 رای ممتنع بـه هفته های آینده 
موکول شـد. دلیل رای هـای ممتنـع البته مخالفـت با ایـن اتفاق نبـود، بلکه 
بخاطر آگاهی نداشـتن معاونت خدمات شهری شـهردار کرمان از این تصمیم 

بود کـه رای گیری بـه بعـد از اظهار نظـر محمـود ایرانمنش موکول شـد.
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صادرات لوازم خانگی 
از ابتدای امسال 2۶ 

درصد رشد کرد
وزیـر صنعـت، معدن و تجـارت از رشـد 26 
درصدی صـادرات لـوازم خانگـی از ابتدای 
امسـال تا پایـان آبان مـاه خبـر داد و گفت: 
در برخـی اقـلام همچـون یخچـال و فریزر 
رشـد صـادرات در ایـن مـدت 100 درصد 

بوده اسـت.
به گزارش تسـنیم، سـید رضا فاطمی امین 
روز گذشـته )سه شـنبه( در آیین افتتاحیه 
بیسـت و دومیـن نمایشـگاه بین المللـی 
صنعت لـوازم خانگـی در جمـع خبرنگاران 
افـزود: صنعت لـوازم خانگـی کشـورمان از 
جمله صنایعی اسـت کـه وارد مرحلـه بلوغ 
شـده، یعنی مسـائل و مشـکلات اولیه خود 
را پشت سـر گذاشـته و در مسـائل کیفی و 

قیمتـی وارد رقابت شـده اسـت.
وی بـا اشـاره بـه فعالیـت بیـش از 600 
کشـور،  در  صنعـت  ایـن  در  شـرکت 
خاطرنشـان کرد: دسـت کم 20 شـرکت از 
مجموعه شـرکت های یـاد شـده توانمند و 
بزرگ هسـتند که قابلیـت صـادرات دارند.
فاطمـی امیـن، عمـده بازارهـای صادراتی 
محصـولات ایـن صنعـت را کشـورهای 
منطقـه و همسـایگان، همچنیـن روسـیه، 
عمان و برخی کشـورهای اروپایی برشـمرد 
و ادامـه داد: صنعـت لـوازم خانگـی بایـد از 
لاک داخـل کشـور خـارج شـده و تاکیـد 
داریم که به سـرعت باید به سـمت توسـعه 
صـادرات )محصـولات کامـل یا بـه صورت 
سـرمایه گذاری مشترک در سـایر کشورها( 

پیش بـرود.
وی به سـفر خود به دیگر کشـورها و حضور 
در نمایشـگاه های مختلـف اشـاره کـرد و 
بیـان داشـت: در ایـن سـفرها محصـولات 
لوازم خانگـی ایرانـی را کامـلًا رقابتی دیدم 
که می توانـد فعالانـه در بـازار آن کشـورها 

حضور داشـته باشـد.
وزیـر صنعـت، معـدن و تجـارت در ادامـه 
خاطرنشـان کرد: در چنـد ماه اخیر شـاهد 
ثبات قیمت در بـازار لوازم خانگی هسـتیم 
و از افزایـش قیمت هـای عجیـب و غریـب 

گذشـته خبری نیسـت.
وی بیـان داشـت: کاهـش قیمت هـا و 
هزینه هـا نیز بـه افزایش تولیـد برمی گردد؛ 
در ماه هـای گذشـته شـاهد بودیـم برخـی 
واحدها بـا کاهـش قیمت ها فـروش خود را 

بـالا بردنـد و در مجمـوع سـود کردند.
فاطمی امیـن تاکید کـرد: به نظر می رسـد 
در ایـن صنعـت هنـوز هـم جـای کار برای 
کاهش قیمت ها با افزایش بهـره وری وجود 
داشـته باشـد، اما شـرایط فعلی قیمت های 
آن که همـراه با ثبات اسـت، راضـی کننده 

اسـت.
 

حقوق بازنشستگان 
چقدر افزایش می یابد؟

بعد از خبر مهم افزایـش دو میلیون تومانی 
حقوق بازنشسـتگان صندوق بازنشسـتگی 
کشـور، حـالا ایـن پرسـش مهـم مطـرح 
می شـود کـه سرنوشـت افزایـش حقـوق 
بازنشسـتگان تامیـن اجتماعـی بـه کجـا 

رسـید؟
افزایـش حقـوق  نگاهـی بـه جزئیـات 
بازنشسـتگان و کارمنـدان بـرای سـال 
آینـده نشـان می دهـد کـه قـرار اسـت 
حقوق بازنشسـتگان با افزایـش دو میلیون 
تومانـی بـه 9 میلیـون و 241 هـزار و 200 
تومـان برسـد. ایـن در حالیسـت کـه در 
سـال گذشـته، حقوق بازنشسـتگان هفت 
میلیـون و 150 هـزار تومـان تعییـن شـده 
بـود و در ابتـدای امسـال هـم بـا انـدک 
افزایشـی بـه هفـت میلیـون و 900 هـزار 
تومان رسـید. البتـه، بـا توجه بـه میانگین 
نرخ تـورم اقتصـاد ایـران یعنـی 45 درصد، 
کارشناسـان اقتصـادی هشـدار داده اند که 
ایـن میـزان از افزایـش حقوق پاسـخگوی 

نیـاز بازنشسـتگان نخواهـد بـود.
چنـدی قبـل، مدیرعامـل سـازمان تامیـن 
اجتماعـی طـی سـخنانی اعـلام کـرد کـه 
حامـل خبـر خوشـی بـرای بازنشسـتگان 
اسـت. او از افزایـش 120 درصـدی سـهم 
سـازمان تامین اجتماعـی در پرداخت حق 
بیمـه تکمیلـی بازنشسـتگان نسـبت بـه 
سـال گذشـته خبـر داد. در عین حـال هم 
اخیـرا رئیـس هیـات مدیـره کانـون عالـی 
بازنشسـتگان سـازمان تامیـن اجتماعـی 
گفته اسـت که از همـه ظرفیت های موجود 
بـرای پیگیـری مطالبـات بازنشسـتگان و 
مسـتمری بگیران تأمین اجتماعی استفاده 
خواهیم کـرد. اما اینکـه قرار اسـت افزایش 
حقوق بازنشسـتگان تامین اجتماعی تا چه 
میـزان افزایش پیدا کند؟ بایـد گفت حقوق 
آذرمـاه حـدود چهـار میلیـون بازنشسـته 
و مسـتمری بگیر تامیـن  اجتماعـی در روز 
یکشـنبه بیسـتم آذر مـاه بر اسـاس حروف 
الفبا آغاز شـد و قـرار اسـت تا تاریخ سـی ام 
آذر ماه یعنی فـردا واریز آن به پایان برسـد. 
آنگونه که مصوبه مجلس شـورای اسـلامی 
نشـان می دهـد قـرار اسـت تـا پایان سـال 
جـاری معوقـات ماه هـای گذشـته از سـال 
جـاری نیـز بـه حسـاب بازنشسـتگان این 

سـازمان واریز شـود.
بـرای سـال آینـده هـم، آنگونه کـه رئیس 
سـازمان اداری و اسـتخدامی اعـلام کـرده 
اسـت هنوز میزان افزایش حقـوق کارکنان 
و بازنشسـتگان در لایحـه بودجـه نهایـی 
نشـده اما فرمـول جدیـدی بـرای ایـن کار 
پیشـنهاد شـده و در حـال بحث و بررسـی 

اسـت. 

اولین مقصد سرمایه های 
ایران کدام کشور است؟

بر اساس آمارهای سالنامه مهاجرتی ایران در سال 1401، ایرانیان در 
3 سال اخیر از دو کشور کانادا و بریتانیا، بیش از 2 هزار ویزای استارتاپ، 

کارآفرینی، سرمایه گذاری یا خود اشتغالی دریافت کرده اند.
بهرام صلواتی، مدیر رصدخانه مهاجرت ایران در نشست رونمایی 
اختصاصی سالنامه مهاجرتی ایران آمارهایی از مهاجرت ایرانیان در 
چند سال گذشته ارائه داد. صلواتی در این نشست تاکید کرد: به طور 
کلی برای ایرانیان در 12 سال اخیر سالانه به طور متوسط حدود 12 
هزار ویزا یا اجاره اقامت موقت و دائم کاری در مقاصد آمریکا، کانادا 
استرالیا، بریتانیا و اتحادیه اروپا صادر شده است. بر اساس آمارهای 
سالنامه مهاجرتی ایران در سال 1401، در سال های 2010 تا 2021 
به طور متوسط سالانه حدود 86 هزار ویزا یا اجازه اقامت غیر توریستی 
برای ایرانیان در اروپا آمریکای شمالی و استرالیا، ترکیه و سایر کشورهای 

OECD صادر شده است.
ترکیه، مقصد اصلی سرمایه گذاری ایران

بدون احتساب کشور ترکیه جریان مهاجران ایرانی به مقاصد نامبرده 
سالانه حدود 65 هزار نفر بوده و از 46 هزار نفر در سال 2010 تا 70 هزار 
نفر در سال 2017 در نوسان بوده است. در سال 2020 رتبه مهاجر 
فرستی و مهاجرپذیری ایرانیان در میان کشورهای دنیا به ترتیب 54 و 
23 بوده است. در حالیکه رتبه ایران در پذیرش و ارسال مهاجر به جهان 
در چارک اول قرار دارد و رتبه دانشجو پذیری و دانشجو فرستی کشور نیز 
تقریبا برابر است. از سال 2018 ترکیه به یکی از مقاصد اصلی ایرانیان برای 
سرمایه گذاری تبدیل شده است. به طوری که خانه های خریداری شده و 
شرکت های ثبت شده توسط ایرانیان در این کشور افزایش چشم گیری 
یافته است. ایرانیان در خرید خانه در ترکیه در سال های 2020 و 2021 
رتبه اول را داشته اند. بخش اجتماعی اقتصادی سازمان ملل به عنوان 
مرجعی  که داده های تجمیع شده ورودی و خروجی مهاجران کشورها 
را منتشر می کند در آخرین به روزرسانی خود که مربوط به سال 2020 
است، جمعیت ایرانیان مهاجر را حدود یك میلیون و 325 هزار نفر و 
مهاجران ورودی به ایران را دو میلیون و 797 هزار نفر تخمین زده است.

  

پاییز 1۴01، خشک ترین پاییز 
۵0 سال اخیر بود

معاون بهره برداری آبفای جنوب شرق تهران گفت:از لحاظ بارش پاییز 
امسال، خشك ترین پاییز 50 سال اخیر بود.

به گزارش خبرگزاری تسنیم، پناهی معاون بهره برداری آبفای جنوب 
شرق تهران گفت: هم اکنون میزان مصرف آب تهران، 36 هزار و 710 
لیتر بر ثانیه و تولید آب 34 هزار و 685 لیتر بر ثانیه است. وی با اشاره به 
فاصله میزان مصرف آب و مخازن سد ها افزود: حدود 500 هزار لیتر بر 
ثانیه با وضعیت نرمال فاصله است. معاون بهره برداری آبفای جنوب شرق 
تهران با اشاره به اینکه دو روز دیگر خشك ترین پاییز در 50 سال گذشته 
به پایان می رسد، گفت: کشور در کمربند خشك جهانی قرار گرفته است 
و حدود یك سوم متوسط جهانی بارندگی دارد که اصلا کافی نیست. وی 
با اشاره به موضوع مهم »سازگاری با مدیریت آب« افزود: رژیم کشت در 
کشاورزی، شهرداری ها، صنعت، نظام مهندسی ساختمان و مبحث 16 

و غیره باید با موضوع آب سازگار باشند.

رشد ۸0 درصدی درآمد شرکت های داروسازی از خبر
فروش واکسن

گزارش
فرهیختگان

بعـد از گذشـت حـدود سه سـال از همه گیـری کرونـا، 

دیگـر کمتـر خبـر ابتـلا و مرگ ومیـر ناشـی از آن در 
دنیـا شـنیده می شـود و روزهـای دلهـره آور آغازیـن از 
مـا دور شـده اسـت. امـا بـاز هـم نمی تـوان بـا قطعیت 
اعـلام کـرد کـه کرونـا ریشـه کن شـده، همان طـور که 
محققـان در سـال اول همه گیـری بیـان کردنـد کرونـا 
هرگـز از بیـن نخواهـد رفـت و بعـد از طـی یـك برهـه 
همه گیری، در قالـب بیماری واگیـرداری مانند آنفلوآنزا 
یـا سـرماخوردگی درمی آیـد و بشـر بایـد تـا آخر بـا آن 
زندگی کنـد. از اوایـل پاییز کـه دنیا بـا شـیوع آنفلوآنزا 
مواجـه شـد، کرونـا رفته رفتـه رنـگ باخـت و بیشـتر 
مـوارد ابتـلا را مبتلایان بـه آنفلوآنـزا تشـکیل می دادند 
و کمتـر ابتلایـی بـه کرونـا در دنیا مشـاهده می شـد اما 
ایـن به معنـای عـدم حضـور ایـن ویـروس و غیرفعـال 
شـدن آن نیسـت. بـا فروکـش کـردن شـیوع آنفلوآنـزا 
در دنیـا، گمانه زنی هـا حکایـت از افزایـش دوبـاره آمـار 
مبتلایان به کرونـا در کشـورهای مختلف اسـت. به این 
بهانه سـری به شـرکت های داروسـازی و واکسن سازی 
زده ایـم تـا بررسـی کنیـم ایـن شـرکت ها در دوران 
همه گیـری کرونـا چـه درآمدی بـه جیـب زدنـد و این 
ویـروس چه سـودی بـرای آنهـا به دنبال داشـته اسـت.

 
 سودی که زیان ها را جبران کرد

سـودآوری واکسـن های کرونـا از منابـع درآمـدزا برای 
شـرکت های داروسـازی و واکسن سـازی به شـمار 
مـی رود، به طوری کـه گزارش هـای مالـی شـرکت هایی 
کـه در دوره کرونـا بـه سـاخت واکسـن های کرونایـی 
چون جانسـون اند جانسـون، فایزر، مادرنا، آسـترازنکا و 
بیونتك مشـغول بوده انـد، نشـان می دهد که سـود این 
شـرکت ها از زمـان روی کار آمـدن واکسـن های کرونـا 
به طـور قابل ملاحظـه ای افزایـش یافته اسـت. غول های 
دارویـی دنیـا مانند جانسـون انـد جانسـون و فایـزر هر 
سـه ماه، میلیاردهـا دلار از منابـع مختلـف درآمدزایـی 
می کننـد. بـرای شـرکت های کوچك تـری چـون 
آسـترازنکا، سـود حاصـل از فروش واکسـن در مقایسـه 
بـا سـال 2020 تا حـدودی بـا افزایـش سـرمایه گذاری 
در حـوزه R&D کاهـش داشـته اسـت. ایـن شـرکت 
تولیـدی مدعـی شـده واکسـن های تولیدشـده را در 
دوران همه گیـری بـه قیمـت فروختـه و سـود چندانی 
از آن نداشـته اسـت. در مـورد شـرکت مادرنـا هـم باید 
گفت که تولیدکنندگان آن توانسـتند با عرضه واکسـن، 
ضـرر را بـه سـود تبدیـل کننـد. ایـن شـرکت وضعیتی 
مشـابه شـرکت آلمانـی »بیونتـك« دارد کـه در زمینه 

سـاخت واکسـن کرونا بـا فایـزر همـکاری کرده اسـت. 
بـه گـزارش statista، »بیونتـك« از زمـان تاسـیس 
خـود در سـال 2008 تا سـه ماهه چهـارم سـال 2020 
بـا کسـری بودجـه مواجـه بـوده اسـت و در آن زمـان 
بود کـه بـا شـیوع همه گیـری کرونـا بـرای اولین بـار به 
سوددهی رسـید و توانسـت تنها در مدت سـه ماه حدود 
446 میلیـون دلار کسـب درآمـد کنـد کـه البتـه ایـن 
مبلغ فقـط بـرای جبـران زیان هـای مالی انباشته شـده 
بیـن سـه ماهه اول و سـوم آن سـال کفایـت می کـرد. 
ایـن شـرکت در سـه چهارم از آن زمـان تاکنـون مبلـغ 
قابل توجه هشـت میلیون و 160 هزار دلاری را به دسـت 
آورده اسـت.  با توجه بـه اینکه فرآیند واکسن سـازی در 
دنیـا از همـان ماه های نخسـت شـیوع همه گیـری آغاز 
شد، سـال 2021 سـال بسـیار پرباری برای شرکت های 
بیودارویـی و داروسـازی به ویـژه فعـالان واکسن سـازی 
بـرای کوویـد- 19 بـود و طـی یك سـال گذشـته، 13 
شـرکت برتـر فعـال در ایـن حـوزه بیـش از 10 درصـد 
رشـد درآمد داشـتند به طوری کـه شـرکت »بیونتك«، 
مادرنـا، فایـزر و شـرکت داروسـازی Regeneron بـا 
رشـد قابل توجهـی مواجـه شـده اند کـه بـه گـزارش 
پایـگاه داده شـرکت های مرکـز اطلاعـات دارویـی 
GlobalData، درمجمـوع، رشـد درآمد سال به سـال 
ایـن شـرکت ها از سـال 2020 تـا 2021 بیـش از 80 
درصد اعلام شـده اسـت.  به دنبال فروش بـالای جهانی 
واکسـن های mRNA کووید- 19، تقسـیم سـود بین 
شـرکت های فایـزر و بیونتك بـه ترتیـب بـه درآمد 81 

میلیـارد و 300 میلیـون دلاری و 22 میلیـارد و 400 
میلیـون دلاری در سـال گذشـته کمـك کـرده اسـت. 
واکسـن کرونـای Spikevax شـرکت مادرنا در سـال 
2021 بـه درآمـد 18 میلیـارد و 500 میلیـون دلاری 
این شـرکت کمـك کـرده اسـت. درآمـد 16 میلیـارد و 
100 میلیـون دلاری شـرکت Regeneron در سـال، 
 REGEN-COV عمدتا به دلیل درمـان آنتی بـادی
بوده اسـت. با وجود این، به دلیل ناکارآمـدی این درمان 
دربرابـر سـویه امُیکـرون انتظـار مـی رود موفقیـت این 

درمان کوتاه مـدت بوده و این کسـب درآمد همیشـگی 
نبوده و به طـور مقطعـی از بین بـرود. براسـاس گزارش 
GlobalData، تجزیه وتحلیـل و پیش بینی هـای 
 Comirnaty کرونایـی نشـان می دهـد کـه واکسـن
به عنوان واکسـن پیـش رو و پیشـگیری کننده از کووید 
فـروش 41 میلیـارد و 300 میلیـون دلاری را در سـال 
2021 بـه ثبـت رسـانده اسـت. ایـن شـرکت تمرکـز 
خـود را روی حـوزه آنکولـوژی گذاشـته و انتظـار دارد 
نخستین نتایج از آزمایش فاز دوم داروی BNT211 را 
برای درمـان تومورهـای چندگانـه جامد دریافـت کند.  

واکسـن Spikevax شـرکت مادرنـا در سـال 2021 
فـروش 17 میلیـارد و 700 میلیون دلاری داشـت و این 
شـرکت درنظـر دارد به عنـوان پیشـگام در درمان هـای 
mRNA و واکسـن ها، مجموعـه خـود را در دنیا به 15 
 Comirnaty واکسـن افزایش دهد. فایـزر از واکسـن
حـدود 36 میلیـارد و 800 میلیـون دلار به دسـت 
آورد کـه بالاتریـن درآمـد حاصـل از فـروش واکسـن 
کوویـد- 19 در سراسـر جهـان اسـت. فـروش واکسـن 
بـه فایزر کمـك کرد تـا بـا رشـد 95,2 درصـدی درآمد 

سـالانه در رتبه دوم فهرسـت 20 شـرکت برتر در تولید 
 Paxlovid دارو و واکسـن قـرار گیـرد. علاوه بـر ایـن
داروی خوراکـی کوویـد- 19 اسـت کـه عفونت هـای 
کرونایـی را در بزرگسـالان تـا 32 درصد کاهـش داده و 
پیش بینی می شـود کـه بـا فـروش 81 میلیـارد دلاری 
بیـن سـال های 2021 و 2028، پرفروش تریـن دارو از 

نظر فـروش کل باشـد. 
شـرکت بیونتـك و مادرنـا در سـال گذشـته به دلیـل 
تقاضای بـالا بـرای واکسـن کرونا بـا بیـش از صددرصد 
رشـد درآمد عملیاتـی سال به سـال مواجه شـده اسـت. 
بـا وجـود ایـن افزایـش هزینه هـای عملیاتـی باعـث 
کاهـش بیـش از 10 درصـدی سـود عملیاتـی در سـال 
 Sanofi بـرای آسـترازنکا بـا کاهـش 79,5 درصـدی و
بـا کاهـش 42/4 درصـدی شـده بـود. بیونتـك و مادرنا 
بیش از هزار درصد رشـد سـود خالص سـالیانه داشته اند 
کـه ایـن مقـدار رشـد سـود از منبـع درآمدهـای بـالا و 
کاهـش هزینه هـا تامیـن شـده اند. رشـد درآمـد ایـن 
شـرکت ها به همـراه بهبـود عملکـرد عملیاتـی و کاهش 
هزینه هـا منجر به افزایـش بیش از 50 درصدی در سـود 
خالص شـرکت جانسـون اند جانسـون و برخـی دیگر از 
شـرکت های دارویـی شـده اسـت. برترین شـرکت های 
زیسـت دارویـی برتر دنیـا که واکسـن های موثـری را در 
دوره همه گیـری کرونـا برای پیشـگیری از ایـن بیماری 
تولید کردند، سـال گذشـته را با موفقیت سـپری کردند 
و انتظـار مـی رود از سـال 2022 بـه بعـد نیـز تقاضـای 
احتمالی برای تولید واکسـن ها و داروهـای درمانی برای 
مقابله با سـویه های جدید رشـد پیـدا کند. بـا وجود این 
چالش های دیگـری کـه شـرکت های زیسـت دارویی با 
آنها روبه رو هسـتند، شـامل رقابـت رو به رشـد داروهای 

ژنریـك اسـت کـه بـر قیمـت دارو فشـار وارد می کند.
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کاغذ اقتصادی

سـخنگوی اقتصـادی دولـت گفـت: دولـت بـا 
رشـد میانگیـن 20 درصـد حقـوق کارمنـدان 
دولـت موافقت کـرد و برای کسـانی کـه حقوق 
کمتـری می گیرنـد بیـش از 20 درصـد و برای 
کسـانی که بیشـتر حقـوق می گیرنـد، کمتر از 

20 درصـد افزایـش حقـوق خواهند داشـت.
به گـزارش خبرنـگار حـوزه دولـت خبرگزاری 
تسـنیم، سـید احسـان خانـدوزی سـخنگوی 
اقتصـادی دولـت و وزیـر اقتصـاد و دارایـی 
طـی  خبرنـگاران  بـا  خبـری  نشسـت  در 
سـخنانی اظهـار داشـت: مهمتریـن رویکـرد 
اقتصـادی دولـت سـیزدهم برگردانـدن ریـل 
اقتصـاد بـه مسـیر انضباط بخشـی در حـوزه 
سیاسـت های مالـی و پولـی کشـور بـوده تـا 
بتوانیـم بی ثباتی های اقتصـاد کلان را مدیریت 
کنیـم. ایـن انضباط بخشـی نیازمنـد حرکـت 
تحویل گرابانـه بـر خـلاف مسـیر گذشـته بود.

وی افـزود: نیاز بـود اسـناد پولی و مالـی دولت 
اعـم از بودجـه و مصوبـات دولـت کمك کننده 
بـه این انضباط باشـد. گـزارش عملکرد هشـت 
ماهه امسـال نشـان می دهـد 80 درصـد منابع 
عمومـی بودجـه محقـق شـده و ایـن میـزان 
تحقق نسـبت بـه عـدد سـال قبـل، 56 درصد 
افزایـش منابـع بودجـه عمومـی دولت اسـت. 
تحقـق درآمدهـای نفتـی و میعانـات گازی 
حـدود 360 درصـد رشـد داشـته و واگـذاری 
شـرکت های دولتـی 30 برابـر بیـش از چیزی 
بـوده کـه در سـال 1400 بـوده و اسـتفاده از 
تنخواه در هشـت مـاه کمتـر از 8 هـزار میلیارد 

تومان بـوده اسـت.
سـخنگوی اقتصـادی دولـت گفـت: 8,7 رشـد 
اقتصـادی در بخش صنعـت، 7 درصد در بخش 
معدن و 2 درصد رشـد در بخش خدمات رشـد 

اقتصـادی داشـته ایم و در مجمـوع تابسـتان 
امسـال رشـد 3 درصدی رقـم خورده اسـت.
 شفاف سازی منابع عمومی دولت در 

بودجه 
خاندوزی بیان کرد: بودجـه 1402 هفته آینده 
بـه مجلـس تقدیـم خواهد شـد و جزییـات آن 
منتشـر می شـود. یکـی از ویژگی ها این اسـت 
که منابـع عمومـی دولت تـا حد خوبی شـفاف 
شـده و ایـن مسـأله مـورد انتقـاد اقتصاددانان 
بوده اسـت. دولت در بودجه 1402 بخشـی که 
ممکن بـود داخل سـقف منابع بودجـه عمومی 
کنـد را وارد کـرد و تـا 2 هـزار همـت افزایـش 
خواهـد یافـت و بخـش کمـی البتـه بـه عنوان 
منابـع و مصارف هدفمنـدی داخـل تبصره 14 

مانده اسـت.
وی گفت: رویکرد بودجه سـال آینده این اسـت 
که وابسـتگی به نفت مقدار کمی داشـته باشـد 
و نگاه به سـایر درآمدهای پایدار اسـت و این به 
معنای فشـار مالیاتـی نیسـت. البته پیشـنهاد 
وزارت اقتصـاد ایـن بـوده کـه 5 درصـد مالیات 
بـر تولیـد بـرای سـال آینـده هـم کاهـش یابد 

که مصوبـه دولت را هـم دارد. همچنیـن دولت 
با رشـد میانگین 20 درصـد حقـوق کارمندان 
دولـت موافقت کـرد و برای کسـانی کـه حقوق 
کمتـری می گیرنـد بیـش از 20 درصـد و برای 
کسـانی که بیشـتر حقـوق می گیرنـد، کمتر از 

20 درصـد افزایش حقـوق خواهند داشـت.
 کاهش نرخ رشد نقدینگی

 سـخنگوی اقتصـادی دولـت اظهـار داشـت: 
نرخ رشـد نقدینگی مسـیر نزولی را ادامـه داده 
و از 42,8 درصـد در ابتـدای دولـت بـه 34,3 
کاهـش داشـته و نشـان می دهـد موتـور اصلی 
ایجـاد تـورم و کاهـش ارزش پول ملـی کنترل 
می شـود. بر خلاف برخـی فضاسـازی ها، حتی 
در حـوزه سیاسـت های ارزی چـون مقـداری 
کمّی صـادرات نفتی مـا در مهر و آبـان بیس از 
یك میلیون بشـکه در روز اسـت، وصولی منابع 
ارزی در دو سـه ماه گذشـته بهتر اسـت و البته 
مذاکـرات بـرای اسـتفاده از منابـع ارزی بلوکه 
شـده هـم در جریـان اسـت و بـا سررسـید آن 
می تـوان سیاسـت های بانـك مرکزی با دسـت 

بـازاری ایـن اقدامـات را دنبـال کند.

مدیرعامـل اتحادیـه مرکـزی مرغـداران میهن 
گفـت: قیمـت تمـام شـده هـر کیلـو تخم مـرغ 
بـرای مرغـداران 49 هـزار تومـان اسـت کـه در 
حـال حاضـر بـا 10 هـزار تومـان کمتـر آن را به 

بـازار عرضـه می کننـد.
محمـد مـرادی در نشسـت خبـری کـه برگـزار 
شـد بـا بیـان اینکـه تحـت قالـب سـامانه 
سماسط)سـامانه مدیریـت اطلاعـات صنعـت 
طیـور( اطلاعـات جامعـی از وضعیـت تولیـد 
داریـم، گفـت: در ایـن سـامانه می توانیـم بـه 
صـورت برخـط میـزان تخم مـرغ تولیـد شـده، 
شـهر و روسـتا و واحد تولیدی، میزان تلفـات و... 

را رصـد کنیـم.
وی ادامه داد: علیرغم اینکه امسـال سـال پر فراز 
و نشیبی داشـتیم و به بخش های مختلف کشور 
شـوک وارد شـد خوشـبختانه در بخـش مـرغ 
تخمگذار اتفاقـی رخ نـداده و حتی توانسـتیم 5 
درصد بیشـتر از برنامه تعیین شـده تولید کنیم.

مدیرعامـل اتحادیه مرکـزی مرغـداران میهن با 
اشـاره بـه اینکه هیـچ کمبـودی تـا پایان سـال 
نداریم و شـرایط پایدار اسـت، گفـت: پیش بینی 
می شـود کـه تـا پایـان سـال میـزان تولیـد 
تخم مرغ در کشـور در سـال 1401 بـه عدد یك 
میلیون و 200 هزار تن برسـد. این در حالیسـت 
که سـال گذشـته یك میلیـون و 120 هـزار تن 

تخم مـرغ در کشـور تولید شـد.
وی در بخش دیگری از صحبت های در پاسـخ به 
اینکه چرا با وجـود اینکه آمار تولیـد و مصرف در 
کشـور وجـود دارد گفته می شـود تا پایان سـال 
حـدود 60 هـزار تـن تخم مـرغ مـازاد خواهیـم 
داشـت؟ گفـت: همیشـه در برنامه ریزی هـا بـه 
گونـه ای عمل می کنیم که بیشـتر از نیاز کشـور 
تولید شـود و سـوپاپ اطمینانـی وجود داشـته 

باشـد کـه اگـر خسـارت و تلفاتـی ایجـاد شـد 
کمبودی نداشـته باشـیم. گاهی این تخم مرغ ها 
بـه سـرعت وارد بـازار می شـوند اما گاهـی روند 

جـذب آن به بـازار تدریجـی خواهـد بود.
بـه گفته وی سـرانه مصـرف تخم مرغ در کشـور 
بـالای 14 کیلو اسـت. سـرانه مصرف ما نسـبت 
به کشـورهای توسـعه یافتـه پایین و نسـبت به 

میانگیـن دنیا بالا اسـت. 
مرغداران در فروش هرکیلو تخم مرغ 

10 هزارتومان ضرر می کنند 
مـرادی همچنیـن در خصوص قیمـت تخم مرغ 
نیز گفـت: قیمت تمـام شـده هر کیلـو تخم مرغ 
درب مرغداری هـا حـدود 49 هزار تومان اسـت. 
بعد از مردمی سـازی یارانه هـای تولیدکنندگان 
همـراه دولت شـدند و دولت نیز قیمـت 35 هزار 
تومـان را بـه ازای هـر کیلـو بـرای تخم مـرغ بـه 
صورت موقـت تعیین کرد. قـرار بـود این قیمت 
شـهریورماه اصلاح شـود و واقعی سـازی صورت 

بگیرد کـه متاسـفانه این اتفـاق نیفتاد.
امـروز تخم مـرغ درب  وی تصریـح کـرد: 
مرغداری هـا بـا قیمـت 39 تـا 40 هـزار تومـان 

خرید فروش می شـود که 10 هـزار تومان کمتر 
از قیمـت تمـام شـده اسـت.

ایـن فعـال بخـش خصوصـی بـا بیـان اینکـه 
تولیـد تخم مـرغ خطـی و مصـرف سینوسـی 
اسـت، افـزود: معتقدیـم قیمت گـذاری بـر روی 
محصولاتـی کـه مصـارف سینوسـی دارنـد و 
مصرف بـا تغییـر فصـل افزایـش یا کاهـش می 
یابـد، اقـدام درسـتی نیسـت و بایـد براسـاس 
عرضه وتقاضا باشـد. مدیرعامل اتحادیه مرکزی 
مرغداران میهـن در رابطه با قیمـت های جدید 
تخم مرغ که اخیرا در میادین اعلام شـده، گفت: 
سـازمان میادین میـوه و تـره بـار از ما اسـتعلام 
گرفـت و مـا نیـز پـس از کشـف قیمـت بـه آنها 
قیمـت تمـام شـده تخم مـرغ را اعـلام کردیـم. 
در حقیقـت قیمت های اعلام شـده پیشـنهادی 
بود و سـتاد تنظیـم بازار بایـد در مـورد قیمت ها 
نهایـی تصمیم گیری هـای لازم را انجـام دهـد.
وی در ادامـه بـه آمـار صـادرات تخم مـرغ نیـز 
اشـاره کـرد و گفـت: از ابتـدای سـال تاکنـون 
یعنی در ایـن 9 مـاه 27 هزار تن تخم مـرغ صادر 

شـده اسـت.

خاندوزی: 

میانگین افزایش حقوق کارمندان 20 درصد خواهد بود
ضرر 10 هزار تومانی مرغداران در فروش هر کیلو تخم مرغ
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شـاخص کل بورس تهران در پایان معاملات روز گذشته)سه شـنبه، 29 آذرماه( با هشـت هزار 
و 813 واحد کاهش در ارتفـاع یك میلیون و 492 هزار واحدی ایسـتاد.

به گزارش خبرنگار ایرنا، شـاخص هـم وزن بـا 906 واحد کاهش بـه 442 هـزار و 398 واحد و 
شـاخص قیمت با 539 واحد افـت به 263 هـزار و 346 واحد رسـید.

شـاخص بازار اول، هشـت هزار و 281 واحد و شـاخص بـازار دوم، 12 هـزار و 87 واحد کاهش 
را ثبـت کرد.

روزگذشـته در معاملات بورس تهران، بیش از هشـت میلیارد و 283 میلیون سـهم، حق تقدم 
و اوراق بهادار بـه ارزش 48 هزار و 52 میلیارد ریال معامله شـد.

همچنیـن گسـترش سـرمایه گذاری و توسـعه صنعتی پتروشـیمی خلیج فـارس )پتـرول( با 
257 واحد، بیمـه دانـا )دانا( بـا 209 واحد، سـرمایه گذاری رنـا )ورنا( بـا 100 واحد، سـرمایه 
گذاری سـایپا )وسـاپا( با 99 واحد و گـروه دارویی سـبحان )دسـبحا( با 96 واحـد تاثیر مثبت 
بر شـاخص بورس داشـت. در مقابل فـولاد مبارکه اصفهـان )فولاد( بـا یك هـزار و 145 واحد، 
شـرکت سـرمایه گذاری تامیـن اجتماعـی )شسـتا( بـا 928 واحـد، ملـی صنایـع مـس ایران 

)فملی( بـا 864 واحـد، اثیـر منفی بر شـاخص بـورس به همراه داشـت.

در حالی موضـوع افزایـش نرخ سـود بانکی از سـوی رئیـس کل بانـك مرکزی مطرح شـده 
که خبر مـی رسـد، اکثریـت اعضـای شـورای پـول و اعتبـار بـا ضـرورت افزایش نرخ سـود 

موافق هسـتند.
به گزارش خبرنـگار اقتصادی خبرگزاری تسـنیم، در همین بـاره یك مقام مطلع به تسـنیم 

خبر داد کـه احتمال افزایش نرخ سـود بانکی بالاسـت.
ایـن مقام مطلع گفـت: موضـوع بازنگـری در  نرخ های سـود بانکی در شـورای پـول و اعتبار 
مطرح شـده و اکثریت اعضای شـورا با ضـرورت ایـن کار موافقنـد، البته درباره کـم و کیف و 

جزئیات آن ملاحظـات و دیـدگاه هایی وجود دارد که در حال بررسـی اسـت.
وی افـزود: اینکـه طـی روزهـای آتی دربـاره نـرخ سـود بانکـی تصمیم گیـری شـود، کاملًا 

محتمـل اسـت.
صالـح آبـادی رئیـس کل بانـك مرکـزی دو روز پیـش در نشسـت خبـری خـود از ضرورت 
بازنگـری در نـرخ هـای سـود بانکـی و طـرح ایـن موضـوع در شـورای پـول و اعتبار سـخن 

گفتـه بود.
نرخ سود تسهیلات و سپرده های بانکی از حدود 5 سال پیش تغییر جدی نداشته است.

رییس اتـاق بازرگانی تهران اظهار داشـت: در شـرایط موجود بانك ها علاقه ای بـه تامین منابع 
مالی بنگاه هـا ندارند و شـاید هم امـکان تامین را ندارنـد. مطابق بـا آمار وزارت صمـت بانك ها 

کمتر از 8 درصد از تقاضاهـای صنایع برای دریافت تسـهیلات را پذیرفتند.
به گـزارش خبرنـگار اقتصادی ایلنـا، چهـل و یکمین جلسـه هیات نماینـدگان اتاق تهـران با 
حضور مسـعود خوانسـاری رئیس اتاق تهـران و داود منظـور رئیس سـازمان امـور مالیاتی در 

اتاق تهـران برگزار شـد.
خوانسـاری با اشـاره به 10 کشـور برتر دنیـا در جذب سـرمایه گـذاری خارجی، گفـت: چین 
با جـذب 3,5 میلیارد دلار سـرمایه خارجـی جزو کشـورهای برتر محسـوب می شـود این در 
حالیسـت که این رقم بـرای ایـران با وجود نیـاز مبرم بـه جذب سـرمایه گذار خارجی، بسـیار 
ناچیز اسـت و حتی در سـال گذشـته ما بـه جای جذب سـرمایه بـا پدیـده خروج سـرمایه در 
کشـور مواجـه هسـتیم. وی با بیـان اینکـه در 10 سـال گذشـته یعنـی در بـازه زمانـی 91 تا 
1400 سـالانه حدود 10 میلیارد دلار خروج سـرمایه رسـمی در کشـور داشـتیم، افزود: ما به 
جای جذب سـرمایه بـا پدیده خروج سـرمایه مواجه هسـتیم که اثـرات منفی ایـن موضوع در 

سـال های آینده خود را نشـان خواهـد داد.

شاخص بورس
 منفی شد

چراغ سبز شورای پول و اعتبار به افزایش 
نرخ سود بانکی

بانک ها 8 درصد از تقاضای صنایع برای 
دریافت تسهیلات را پذیرفتند

سـودآوری واکسـن های کرونـا از منابـع درآمـدزا بـرای شـرکت های داروسـازی و 
واکسن سـازی به شـمار مـی رود، به طوری کـه گزارش هـای مالـی شـرکت هایی کـه در 
دوره کرونا به سـاخت واکسـن های کرونایی چون جانسـون اند جانسـون، فایـزر، مادرنا، 
آسـترازنکا و بیونتک مشـغول بوده اند، نشـان می دهد که سـود ایـن شـرکت ها از زمان 

روی کار آمـدن واکسـن های کرونـا به طـور قابل ملاحظـه ای افزایـش یافته اسـت.
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خبر
رییس مرکز پزشکی حج و زیارت 

جمعیت هلال احمر:

23 هزار زائر مُسن 
داریم

رئیس مرکز پزشـکی حج و زیـارت جمعیت 
هلال احمر آغاز عملیات حـج 1402 را اعلام 
کرد. بـه گزارش ایسـنا، سـید علی مرعشـی 
رئیس مرکز پزشـکی حج و زیـارت جمعیت 
هلال احمـر در همایـش توجیهی آموزشـی 
حـج و اربعیـن 1402 گفـت: امیدواریـم این 
نشسـت در برگزاری بهتر حج امسـال از نظر 
معاینات پزشکی و خدمات بهتر کادر پزشکی 
موثر باشـد.   عملیات حـج 1402 آغاز شـده 
و مذاکـرات اولیـه حـج توسـط سـازمان حج 
و زیارت بـا سـازمان حـج و زیارت عربسـتان 

شـروع شـده است.
وی در ادامـه دربـاره تعداد زائـران حج آینده 
گفت: بـر اسـاس اعـلام حـج و زیـارت برای 
حـج 1402؛   87 هـزار و 500 نفـر زائـر حج 
داریم. آغـاز عملیـات حـج از 5 ذی القعده تا 
5 محـرم یعنـی 60 روز اسـت. در ایـن مدت 
باید مرکز پزشـکی حج و زیـارت هلال احمر 

خدمـات بهداشـتی و درمانـی را ارائه کند.
مرعشـی گفـت: بایـد برخـی از تیـم هـای 
پزشـکی زودتـر از زائـران در مدینـه حضور 
داشـته باشـند. با توجـه بـه اینکه هر سـاله 
قوانین جدیدی برای برگزاری مراسـم اضافه 
می شـود، مـا بایـد بـرای برگـزاری معاینات 

اقدامـات لازم را انجـام دهیـم.
رئیـس مرکـز پزشـکی حـج و زیـارت هلال 
احمـر توضیـح داد: امسـال از کل زائران حج 
23 هـزار نفر بالای 65 سـال سـن دارنـد و با 
جمعیت پیری رو به رو هسـتیم، کـه قاعدتا 
بیماری هایـی دارند کـه اهمیـت معاینات را 
بیشـتر می کند و در کنـار این معاینـات باید 

زمـان بندی هایی را هـم در نظـر بگیریم.
مرعشـی افزود: امسـال زمان مکفـی لازم را 
داریـم و باید پرونده پزشـکی زائـران تکمیل 
باشـد و بیماری های زائـران باید به درسـتی 
تشـخیص داده شـود و مشـخص شـود کـه 
زائران بـه چه دلیلی از تشـرف رد می شـوند.
بنابر اعـلام پایـگاه اطـلاع رسـانی جمعیت 
هـلال احمـر؛ وی در ادامه بیان کـرد: باید به 
زائرانـی اجازه تشـرف بدهیم که اسـتطاعت 
حضـور در مراسـم حـج را از نظـر جسـمی 
داشـته باشـند. اگر واقعـا اسـتطاعت ندارند 
بایـد جلـوی تشـرف آنها گرفتـه شـود و اگر 
امکانـش را دارنـد بی دلیـل اجازه حضـور از 

آنهـا گرفته نشـود.

حضور بیش از ۶ میلیون 
دانش آموز در »شاد« در 
روزهای تعطیلی آموزش 

حضوری

بیـش از شـش میلیـون و چهارصـد هـزار 
دانـش  آمـوز در روزهایـی کـه آمـوزش 
حضـوری در مـدارس تعطیـل اسـت بـه 
صـورت غیرحضـوری در شـبکه شـاد بـه 

آمـوزش خـود ادامـه می  دهنـد.
بـه گـزارش ایسـنا، بنابـر آمـار ثبـت شـده 
در شـبکه شـاد در روزهـای 19 تـا 21 آذر 
کـه فراینـد آمـوزش مـدارس در برخـی از 
اسـتان های کشـور بـه دلیـل آلودگی هـوا به 
صورت غیـر حضـوری برگزار شـد، بـه طور 
میانگیـن در هـر روز بیـش از شـش میلیون 
و چهارصد هـزار دانش  آموز در شـبکه شـاد 
حضور داشـته و آموزش خود را در این بستر 

دنبـال کردنـد.
تعـداد کاربـران یکتـا کـه در شـبکه شـاد 
فعالیـت داشـته  اند بیـش از 9 میلیـون نفـر 
بـوده و طبـق آمـار منتشـر شـده، میانگین 
حضـور روزانه دانـش  آموزان مقطـع ابتدایی 
بیش از سـه میلیـون و 300 هزار، متوسـطه 
اول بیـش از یـك میلیـون و 800 هـزار و 
متوسـطه دوم بیش از یـك میلیـون و 300 

هـزار دانـش  آموز بـوده اسـت.
معلمـان  و  آمـوزان  دانـش   همچنیـن 
اسـتان های خراسـان رضـوی، تهـران، 
آذربایجان شـرقی و خوزسـتان که مشمول 
مصوبات کمیته اضطـرار آلودگی هـوا بودند 
بیشـترین حضور را در شـبکه شـاد داشتند 
که بیانگر فعـال بـودن مدارس و کلاس ـهای 
درسـی در زمان آموزش غیرحضوری اسـت.
از سـوی دیگـر تعـداد فایل  هـای جابـه جـا 
شـده نیـز از 20 میلیـون در روز 18 آذر کـه 
کلاس های درسـی در بیشـتر مناطـق ایران 
بـه صـورت حضـوری برگـزار می شـد بـه 
بیـش از 40 میلیـون فایـل در روزهایـی که 
مـدارس بـه دلایـل آلودگی هـوا بـه صورت 
غیرحضـوری برگزار شـد، رسـید و میانگین 
پیام هـای مبادلـه شـده از 18 میلیـون بـه 
نزدیك 30 میلیون پیام رسـید کـه این آمار 
نیز نشـانگر حضـور فعـال مـدارس مختلف 

کشـور در شـبکه شـاد است.
گفتنی اسـت پیشـتر وزیر آموزش و پرورش 
بیـان کـرده بـود در هنـگام آلودگـی، بارش 
بـاران و مسـائلی از ایـن دسـت مـدارس بـه 
صورت غیرحضوری و در شـبکه شـاد برگزار 

خواهد شـد.

پیگیری برای تصویب احکام 
جدید حوزه »ازدواج« در برنامه 

هفتم توسعه

مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسـعه اجتماعی جوانـان وزارت ورزش و 
جوانان از پیگیـری معاونت جوانـان برای تصویب احـکام جدید حوزه 

ازدواج در برنامه هفتم توسـعه خبر داد.
حجـت الاسـلام مهـدی متقی فـر در گفت وگـو بـا ایسـنا، اظهـار 
کرد: پیگیـر هسـتیم تـا در برنامه هفتـم توسـعه احکام جدیـدی در 
حـوزه ازدواج تصویب شـود. در صـورت تصویـب، تمامی مفـاد آن در 
کمیته هـای »سـامان ازدواج« هـر شهرسـتان بررسـی خواهد شـد.

وی با بیان اینکه تمامـی مصوبات حـوزه ازدواج جوانـان از این پس در 
کمیته های »سـامان ازدواج« هر شهرستان بررسـی خواهد شد، ادامه 
داد: راه اندازی کمیته های »سـامان ازدواج« در هر شهرسـتان مصوبه 
شماره 41 شـورای عالی جوانان است. از جمله مصوبات دومین جلسه 
شـورای عالـی جوانـان در خـرداد ماه امسـال که به ریاسـت شـخص 
رئیس جمهوری برگزار شـد، تشـکیل کمیته هـای سـامان ازدواج در 
تمامی شهرسـتان ها بود. به گفته مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسـعه 
اجتماعی جوانـان وزارت ورزش و جوانان، هدف از تشـکیل کمیته یاد 

شـده پیگیری مسـائل حوزه ازدواج جوانان در هر شهرسـتان است.
متقی فـر همچنیـن ایـن را هم گفـت کـه جلسـات ایـن کمیته ها با 
ریاسـت فرماندار هر شهرسـتان و به دبیـری اداره کل ورزش و جوانان 
هـر شهرسـتان تشـکیل می شـود و هـر فرمانـدار با حکـم اسـتاندار 
شهرسـتان بـه عنـوان رئیـس کمیتـه سـامان ازدواج آن شهرسـتان 
منصوب خواهد شـد. وی درباره وظایف این کمیته های سامان ازدواج 
نیز افـزود: از جمله وظایف این کمیته ها این اسـت کـه مصوبات حوزه 
ازدواج جوانـان که در شـورای عالی بـه تصویب رسـیده اند را پیگیری 
کنند. مسـائلی از قبیل وام ازدواج جوانان و مسـکن جوانان همگی در 
ایـن کمیته هـای سـامان ازدواج پیگیـری خواهند شـد. بـرای مثال 
دسـتگاه ها موظفند 20 درصـد از خدمات، امکانـات و مکان های خود 
را در اختیـار جوانان بـرای ازدواج قـرار دهند. پیگیری تحقـق این امر 
بر عهده کمیته سـامان ازدواج اسـت. متقی فر در پاسـخ به این سـوال 
که آیا در حـال حاضر این کمیته ها در هر شهرسـتان راه اندازی شـده  
و فعالیت خـود را آغاز کرده انـد؟ توضیـح داد: هنوز به طـور کامل این 
کمیته هـا فعالیت خـود را آغـاز نکرده انـد. احـکام فرمانـداران در 19 
استان صادر شده و جلسـات کمیته در 10 استان شـکل گرفته است. 
از سـوی دیگر وزارت کشـور موظف به طراحی و راه اندازی سـامانه ای 
در این خصوص اسـت که مخاطبـان این حـوزه بتوانند بـا مراجعه به 
این سـامانه از خدمـات و امکانـات ارائه شـده مطلع و بهره مند شـوند. 
دبیرخانه و شـورای عالی جوانان پیگیر راه اندازی این سـامانه هستند 

تا بـه زودی آغـاز به فعالیـت کند.

خبر رییس سازمان حفاظت محیط زیست:

سالی 2۳0 رأس از حیات  وحش در جاده پارک 
ملی گلستان تلف می شوند

گزارش
ایسنا

رییـس سـازمان حفاظـت محیـط زیسـت گفـت: 
جـاده میان گـذر پـارک ملـی گلسـتان یـك انقطاع 
اکوسیسـتمی ایجـاد کـرده اسـت و به طـور میانگین 
سـالانه 230 رأس از حیـات  وحـش منطقـه را از بین 

می بـرد.
به گزارش ایسـنا دکتر علی سـلاجقه در اولین جلسه 
شـورای راهبری پارک ملـی و ذخیره گاه زیسـت کره 
گلسـتان که با حضور اسـتانداران گلسـتان، خراسان 
شـمالی و معاون استاندار سـمنان عصر دوشنبه ) 28 
آذرمـاه( در سـازمان حفاظـت محیط زیسـت برگزار 
شـد، بـا بیـان اینکـه دولـت سـیزدهم بـرای محیط  
زیسـت کشـور اهمیت ویـژه ای قائـل اسـت، تصریح 
کـرد: شـورای عالی محیط زیسـت در دوره هـای قبل 
هـر دو سـال یـك بـار تشـکیل می شـد امـا ظـرف 
پنج مـاه گذشـته این شـورا دو بـار به ریاسـت رئیس 

جمهوری تشـکیل شـده اسـت. 
وی خاطرنشـان کـرد: پـارک ملی گلسـتان یکـی از 
الگوهـای مدیریـت محیـط زیسـتی کشـور و جهان 
اسـت. این پـارک بـه لحـاظ قدمـت زمین شناسـی، 
زیسـت کره منحصـر به فـردی اسـت و کشـورهای 

دیگـر چنیـن تنـوع گیاهـی و جانـوری  را ندارنـد.
رییس سـازمان حفاظـت محیط زیسـت بـا تاکید بر 
ضرورت رویکرد مشـارکتی در حفظ این زیسـت کره 
گفـت: خوشـبختانه اسـتانداران مرز سیاسـی را مبنا 
قـرار نـداده  و پـارک را به صـورت یکپارچـه دیده انـد. 
امیدواریـم ایـن الگـوی مشـارکتی الگـوی مناسـبی 
برای دیگـر مناطق کشـور از جمله مجموعـه توران و 

مجموعه کویـر مرکزی باشـد.
وی افـزود: امـروز زمـان ایـن نیسـت کـه در مـورد 
مباحـث توسـعه صحبـت کنیم چون توسـعه رشـد 
خـودش را دارد و بـه سـرمنزل مقصـود می رسـد اما 
آنچـه کـه زیرسـاخت های توسـعه را از بیـن می برد، 

بی توجهـی بـه محیـط  زیسـت اسـت. 
معـاون رییس جمهـوری ادامـه داد: خوشـبختانه 
طرح هـای خوبی در حـوزه پارک ملی گلسـتان انجام 
شده اسـت. صندوق ملی محیط  زیسـت هم آمادگی 
کامـل را بـرای اعطـای وام و تسـهیلات دارد.  نکتـه 
مهم ایـن اسـت کـه بایـد اسـناد پـارک ملـی نهایی 
شـود. ما بـا سـازمان منابع طبیعی کشـور جلسـه ای 

خواهیـم داشـت و از اسـتانداران هـم می خواهیم که 
مبحث سـند پارک در استان های سـمنان و خراسان 

شـمالی حل بشـود. 
سـلاجقه دربـاره جـاده میان گـذر پـارک ملـی 
گلسـتان نیز خاطرنشـان کرد: این جاده یـك انقطاع 
اکوسیسـتمی ایجـاد کـرده اسـت و به طـور میانگین 
سـالانه 230 رأس از حیـات  وحـش منطقـه را از بین 
می بـرد. این اتفـاق ناگـواری اسـت و مـا از ایـن بابت 

به شـدت خسـارات می بینیـم. 
رییـس سـازمان حفاظـت محیـط زیسـت بـا بیـان 
اینکه باید جاده را چندمنظوره و از منظر گردشـگری 
ببینیـم، گفـت: آنجـا بایـد بـه یـك سـافاری پـارک 
تبدیـل شـود و درشـکه رانی و دوچرخه سـواری 
صورت بگیـرد تا منطقـه از نظـر گردشـگری تقویت 
شـود. مشـارکت مـردم محلـی کار بسـیار قشـنگی 
اسـت و باید حضور مـردم را به ویژه در حواشـی جاده 
جدی تـر بگیریم. اگـر این اتفـاق بیفتد مردم شـریف 
منطقـه در حفاظت هـم مشـارکت می کنند. بـه این 
گزینه هـا  بایـد به صـورت ملـی نـگاه شـود، هرچنـد 
کـه از مشـارکت اسـتان ها هـم به خوبـی بهره منـد 

خواهیـم شـد.
وی با اشـاره بـه نقـش موثـر سـمن های متخصص و 
متعهـد محیط زیسـتی متذکـر شـد: ایـن سـمن ها، 
گروهـی از انسـان های شایسـته ای هسـتند کـه 
به صـورت جهـادی و بی مـزد و منـت در اقصی نقـاط 
کشـور فعالیـت می کننـد بنابرایـن می بایسـت نگاه 
ویژه ای به سـمن های جهادی اسـتانی داشـته باشیم 
و حتمـاً از هر اسـتان یـك نماینده از سـمن ها حضور 

داشـته باشد. 
سـلاجقه توصیـه کـرد: در مبحـث زون بنـدی و 
مکان یابـی یـك کار علمـی و الگویـی انجـام و حتماً 
بایـد از ظرفیت هـا و تجربیـات بین المللـی اسـتفاده 

شـود.

افزایش جمعیت گونه های
 شاخص پارک ملی گلستان

مدیرکل حفاظت محیط زیسـت اسـتان گلسـتان در 
ادامـه خاطرنشـان کـرد: جمعیت قـوچ و میـش این 
پارک تـا پیـش از امسـال 6506 رأس بود که امسـال 
بـه 8984 رأس افزایـش یافته اسـت. جمعیـت کل و 
بز هـم کـه تـا پیـش از سـال جـاری 659 رأس بود و 

امسـال به 849 رأس رسـیده اسـت.
به گفتـه کنعانـی، جمعیـت مرال تـا پیش از امسـال 
419 رأس بـود کـه امسـال بـه 815 رأس رسـیده و 
جمعیت آهو هـم از 340 رأس بـه 387 رأس افزایش 

یافته اسـت.
در ادامـه ایـن جلسـه، محمدرضـا حسـین نژاد - 
استاندار خراسـان شـمالی - با تاکید بر اینکه جایگاه 
شـورای راهبری می بایسـت پررنگ تر شـود و اعضای 
شـورا بتواننـد در تصمیم گیری هـا اثرگذارتر باشـند، 
گفـت: همـه ما حامـی محیـط  زیسـت هسـتیم و در 
انجـام پروژه هـای مختلـف، مبحث زیسـت محیطی 

را در نظـر می گیریـم.
همچنیـن علی محمد زنگانه- اسـتاندار گلسـتان - از 
آمادگـی ایـن اسـتان بـرای همـکاری همه جانبه در 
اجـرای طرح هـای جامـع طبیعت گـردی خبـر داد 
و افـزود: افزایـش دو برابـری گونه هـای پـارک ملـی 
گلسـتان خبر مسرت بخشی اسـت و وظیفه خودمان 
می دانیم که از مدیریـت اجرایی پارک ملی گلسـتان 
و مدیران کل سـه اسـتان و همـه محیط بانان تشـکر 
کنیـم. مـا بـرای اینکـه جایگزیـن جـاده میـان گذر 
محقق بشـود هر کمکـی از دسـتمان بر بیایـد، انجام 

خواهیـم داد.
وی رویکرد حفاظـت مشـارکتی و ورود صندوق ملی 
محیط  زیسـت به این طرح را اقدام مبارکی دانسـت و 
گفت: ما یك سـند همـکاری با صنـدوق ملی محیط  
زیسـت امضـا کرده ایـم و بـرای اجـرای طرح هـای 

جامـع طبیعت گـردی در اسـتان، آمادگـی خودمان 
را اعـلام می کنیـم.

بـه گـزارش پایـگاه اطلاع رسـانی سـازمان حفاظـت 
محیط زیسـت محمـد حمیـدی - معـاون عمرانـی 
اسـتاندار سـمنان - با اشـاره به اهمیت حفظ محیط  
زیسـت پارک ملی گلسـتان تصریح کرد: تا بـه امروز 
جـای چنیـن جمعـی بـرای مدیریـت پارک هایـی 
که در چنـد اسـتان قـرار می گیرنـد، خالـی و یکی از 
چالش هـای جـدی پـارک ملی گلسـتان هـم همین 
بود. ان شـاءالله بـا راه اندازی این شـورا مشـکلات این 

پـارک حـل خواهد شـد.
در ایـن جلسـه در خصوص اهـم اقدامات انجام شـده 
و موضوعاتـی همچـون اجـرای قانـون حدنـگاری، 
جاده میـان گـذر پارک ملـی گلسـتان، طـرح جامع 
پیشـگیری و مقابله با آفات و بیماری هـا، طرح جامع 
پیشـگیری و اطفـای حریق بحث شـد. خوشـبختانه 
طی سـال های گذشـته بخش های کمتـری از پارک 
ملی گلسـتان دچار حریـق شـده اند. از سـال 1357 
تـا سـال 1397، به صـورت میانگیـن سـالانه شـش 
حریق بـه مسـاحت 213 هکتار اتفـاق افتاد. از سـال 
1398 تـا 1400، به صـورت میانگیـن سـالانه 17 
مورد حریق بـه مسـاحت 176 هکتار رخ داده اسـت. 
درصورتی که امسـال با 16 مـورد حریق به مسـاحت 
28 هکتـار مواجـه شـدیم. پـس باوجوداینکـه تعداد 
حریق بیشتری داشـتیم ولی وسـعت حریق به شدت 

کاهـش پیـدا کرده اسـت.
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رئیس گروه سلامت هوا و تغییر اقلیم وزارت بهداشت هشدار داد

محیط زیست جلوی سوخت های سنگین را بگیرد
ــم  ــر اقلی رئیــس گــروه ســلامت هــوا و تغیی
وزارت بهداشــت بــا اشــاره بــه عــدم کنتــرل 
ــران،  ــهر ته ــی در ش ــار آلودگ ــع انتش مناب
گفــت: علی رغــم اینکــه در مصوبــات کمیتــه 
اضطــرار آلودگــی هــوا قیــد شــده اســت کــه 
اســتفاده از ســوخت های ســنگین مجــاز 
ــع از ســوخت های  نیســت، امــا برخــی صنای
ســنگین دارای گوگــرد بــالا اســتفاده 
می کننــد کــه در روزهــای اخیــر ســبب 
افزایــش 3 تــا 5 برابــری دی اکســید گوگــرد 

ــت. ــده اس ــران ش ــوای ته در ه
دکتـر عبـاس شاهسـونی در گفت وگـو بـا 
ایسـنا، بـا اشـاره بـه اینکـه در سـال جـاری 
تاکنون 23 جلسـه شـرایط اضطراری هوا در 
اسـتان تهران برگزار شـده اسـت، گفت: این 
یعنی عمـلا یك مـاه از سـال 1401 وضعیت 
هـوا در شـرایط اضطرار بـوده اسـت و این در 
حالی اسـت کـه در کل سـال 1400 تنها 12 
جلسـه اضطرار در شـهر تهـران برگزار شـده 
بـود. ایـن جلسـات بـه درخواسـت وزارت 

بهداشـت انجـام می شـود.

افزایش 3 تا ۵ برابری دی اکسید گوگرد 
در هوای تهران

وی با اشـاره بـه اعـلام اخیـر شـرکت کنترل 
کیفیـت هـوای تهـران مبنـی بـر افزایـش 
غلظـت آلاینـده دی اکسـیدگوگرد در هـوای 
شـهر تهـران، بیـان کـرد: مـا طـی سـال ها 
مشـکل SO2 یـا همـان دی اکسـید گوکـرد 
را داشـتیم کـه بـا توجـه به حـذف گوگـرد از 
سوخت این مشـکل هم برطرف شـد؛ اما طی 
روزهای گذشـته بویژه 22 تـا 25 آذر افزایش 
3 تـا 5 برابـری غلظت دی اکسـید گوگـرد در 
شـهر تهـران را شـاهد بودیـم کـه این نشـان 
می دهد برخـی از صنایع اقـدام به اسـتفاده از 

سـوخت های حـاوی گوگـرد کردنـد.
او ادامـه داد: از تاریـخ 26 آذر بـه بعـد میـزان 
غلظـت دی اکسـید گوگـرد مجـددا کاهـش 
یافـت اما آثـار روزهـای پیشـین هنـوز در هوا 

وجـود دارد.
تنفس دی اکسید گوگرد چه ضرری برای 

انسان دارد؟
شاهسـونی درباره عوارض تنفس دی اکسـید 

 SO2 :گوگـرد بر بـدن انسـان، تصریـح کـرد
یکـی از آلاینده هایـی اسـت کـه سیسـتم 
فوقانـی تنفسـی را تحـت تاثیـر قـرار داده و 
باعـث سـرفه، عطسـه و مشـکلات سیسـتم 
فوقانـی تنفـس می شـود. مشـکل دیگـر این 
اسـت که SO2  می تواند روی ذرات بچسبد و 
قسـمت تحتانی تنفس را هم تحـت تاثیر قرار 

داده و سـبب تنگـی نفس شـود.
ممنوعیت استفاده از سوخت های 

سنگین و عدم توجه صنایع 
وی بـا تاکید بـر اینکه سـوزاندن هر سـوختی 
توسـط  باشـد  داشـته  بـالا  کـه گوگـرد 
صنایـع و کارخانه هـا مجـاز نیسـت، اظهـار 
کـرد: در مصوبـات کمیتـه اضطـرار آلودگـی 
هـوا هـم قیـد شـده اسـت کـه اسـتفاده از 
سـوخت های سـنگین مجـاز نیسـت ولـی بـا 
توجـه بـه محدودیـت صنایـع برخـی از آنهـا 
از سـوخت های سـنگین دارای گوگـرد بـالا 
اسـتفاده می کننـد. سـازمان محیـط زیسـت 
بایـد بـر ایـن موضـوع نظـارت کنـد و جلوی 
اسـتفاده از سـوخت های سـنگین را بگیـرد.

منابع انتشار آلودگی هوا کنترل 
نمی شود

رئیـس گـروه سـلامت هـوا و تغییـر اقلیـم 
وزارت بهداشـت دربـاره علـت تـداوم آلودگی 
هـوا، گفـت: در شـهری ماننـد تهـران بـا 9 
میلیـون جمعیـت و تعـداد زیـادی خـودرو و 
موتورسـیکلت مواجـه هسـتیم در حالـی که 
هیـچ محدودیتی هـم برای عـدم اسـتفاده از 
خودروهای فرسـوده و آلاینده دیزلـی نداریم 
و تنهـا بـه تعطیلی هایـی اکتفـا می کنیـم که 
مواجهـه گـروه آسـیب پذیر بـا آلودگـی هـوا 
را کاهـش دهـد. در واقـع بـرای منابع انتشـار 
آلودگـی هـوا هیـچ اقـدام اساسـی صـورت 
نگرفتـه اسـت و منابـع همچنـان بـه تولیـد 

آلاینده هـا ادامـه می دهنـد.
آلودگی هوا چهارمین علت بروز 

مرگ های زودرس
او بـا اشـاره بـه اینکـه آلودگـی هـوا در حال 
حاضر نـه تنها به عنـوان یك موضوع زیسـت 
محیطـی بلکـه بـه عنـوان چهارمیـن علـت 
می شـود،  شـناخته  زودرس  مرگ هـای 

تصریـح کـرد: کیفیـت پاییـن هـوا می تواند 
چشـم ها، بینـی و گلـو را تحریـك کنـد، 
باعـث تنگـی نفـس، تشـدید آسـم و سـایر 
بیماری هـای تنفسـی شـود و بـر سیسـتم 
قلبـی عروقـی تأثیـر بگـذارد. تنفـس هوای 

نـد  می توا طولانـی  مـدت  بـرای  آلـوده 
مشـکلات جدی تـری ایجـاد کند به شـکلی 
کـه تخمیـن زده می شـود کـه آلودگـی هـوا 
سـالانه عامـل مـرگ زودرس 7 میلیـون نفر 

در جهـان باشـد.
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معـاون آمـوزش متوسـطه وزارت آمـوزش و 
پـرورش بـا بیـان اینکـه چیـزی تحـت عنـوان 
»تعطیلـی« مـدارس نداریـم و آموزش هـا 
در برخـی اسـتانها بـه دلیـل آلودگـی هـوا 
»غیرحضـوری« شـده اسـت گفـت: تاکیـد 
کرده ایـم تـا جایـی کـه امـکان دارد آمـوزش و 
مدارس آخریـن جایـی باشـند که تحـت تأثیر 

قـرار می گیرنـد.
محمدمهـدی کاظمـی در گفت وگـو بـا ایسـنا، 
در پاسـخ بـه پرسشـی مبنی بـر وضعیـت ارائه 
آموزش های حضـوری پـس از تعطیلی مدارس 
و در دسـتورکار قـرار گرفتـن آموزش هـای 
حضـوری در شـرایط تـداوم آلودگـی هـوا در 
برخـی اسـتان ها اظهـار کرد: مـا چیـزی تحت 

عنـوان »تعطیلـی« نداریـم.
وی افـزود: مکاتباتـی بـا وزیـر کشـور و رئیـس 
سـازمان صداوسـیما انجام دادیم مبنی بر آنکه 
در شـورای برنامه ریزی اسـتان ها و کمیته های 
اضطـراری کـه تشـکیل می دهنـد بـه هیـچ 
وجـه از واژه تعطیلـی اسـتفاده نکننـد و عبارت 
»غیرحضوری شـدن مدارس« را به کار بگیرند.
معـاون آمـوزش متوسـطه وزارت آمـوزش و 
پرورش با بیـان اینکه تاکیـد کرده ایـم تا جایی 
کـه امـکان دارد آمـوزش و مـدارس آخریـن 

جایـی باشـند کـه تحـت تأثیـر قـرار بگیرنـد، 
درباره برگزاری کلاس های آموزشـی در شـاد و 
مشـکلاتی کـه برخی مـدارس در دسترسـی به 
سـامانه داشـته اند نیز گفت: مدارس در شـبکه 
شـاد تعریف شـده اند و می توانند از بسـتر شـاد 

بـرای آمـوزش اسـتفاده کنند.
وی اضافـه کـرد: بـر اسـاس گزارشـی کـه  از 
سـامانه شـاد گرفتیـم، آمـوزش غیرحضـوری 
و رونـد اسـتفاده از شـبکه شـاد صعـودی بوده 
و میـزان حضـور در ایـن شـبکه افزایـش یافته 
اسـت. ایـن آمـار نشـان دهنـده فعـال بـودن 
مـدارس در ایام آمـوزش غیرحضوری در بسـتر 
شـبکه شـاد در اسـتان هایی اسـت که مشمول 
مصوبـات کمیتـه اضطـرار آلودگـی هـوا شـده 

بودنـد.

رئیـس مرکز مبـارزه بـا جرایـم ملی و سـازمان 
یافتـه پلیـس فتـای فراجـا از متلاشـی شـدن 
تعـداد 30 فقره بانـد و مجرم حرفـه ای فعال در 
زمینه کلاهبرداری رایانه ای در بسـتر بازارهای 
آنلایـن و شـبکه هـای اجتماعـی خارجـی بـا 
ارزش ریالـی نزدیـك بـه 252 میلیـارد ریـال 

خبـر داد.
به گـزارش ایسـنا، سـرهنگ مصطفی نـوروزی 
در ایـن بـاره اظهار کـرد: در پـی ارجـاع پرونده 
هایـی بـه پلیـس فتـا در یکـی از اسـتان هـای 
شـمالی کشـور مبنـی بـر مشـاهده تبلیغـات 
فـروش گوشـی تلفـن همـراه در یـك صفحـه 
اینسـتاگرامی و کلاهبـرداری از شـهروندان، 
موضـوع بـه صـورت ویـژه در دسـتور کار 

کارشناسـان پلیـس فتـا قـرار گرفـت.
وی افــزود: بــا بررســی ها و اقدامــات فنــی 
صــورت گرفتــه توســط کارشناســان پلیــس فتا 
در نهایــت ســه نفــر از عوامــل اصلــی مرتبــط بــا 
ــایی  ــر شــده موردشناس ــه ذک ــت مجرمان فعالی
ــی  ــدند؛ در بررس ــتگیر ش ــد و  دس ــرار گرفتن ق
تجهیــزات رایانــه ای و هوشــمند متهمــان علاوه 
ــده،  ــوع پرون ــتاگرامی موض ــه اینس ــر صفح ب
صفحــات اینســتاگرامی دیگــری نیــز اســتخراج 

ــت. ــده اس ش

نـوروزی گفـت: بـر اسـاس بررسـی های انجـام 
شـده تا کنـون تعـداد 60 فقـره پرونـده مرتبط 
بـا ارزش ریالی بالـغ بر هفـت میلیـارد ریال در 

نقاط مختلف کشـور شناسـایی شـده اسـت.
رئیـس مرکز مبـارزه بـا جرایـم ملی و سـازمان 
یافتـه پلیـس فتـای فراجـا ادامـه داد: برابـر 
اقدامـات فنـی و تخصصـی صـورت گرفتـه از 
سـوی واحدهای پلیـس فتای اسـتان هـا، طی 
دو مـاه اخیر تعـداد 30 فقره بانـد و مجرم حرفه 
ای فعـال در زمینـه کلاهبـرداری رایانـه ای در 
بسـتر بازارهای آنلاین و شـبکه هـای اجتماعی 
خارجی بـا ارزش ریالـی قریب بـه 252 میلیارد 
ریـال شناسـایی و منهـدم شـده اند کـه در این 
رابطـه 82 نفـر دسـتگیر و بـه مراجـع قضائـی 

معرفـی شـدند.

فرمانــده انتظامــی تهــران بــزرگ از 
ــوداگر  ــش از 100 دلال و س ــتگیری بی دس

ارزی در یــك مــاه گذشــته خبــر داد.
بــه گــزارش ایســنا، ســردار حســین 
رحیمــی در حاشــیه اجــرای شــصت و 
ــاره  ــا اش ــد ب ــرح رع ــه از ط ــن مرحل یکمی
ــس  ــات پلی ــازار ارز و اقدام ــت ب ــه وضعی ب
ــات  ــس اقدام ــت: پلی ــه گف ــن زمین در ای
خــود در ایــن حــوزه را بــا هماهنگــی بانــك 
ــه  ــور ک ــد و همانط ــام می ده ــزی انج مرک
ــا  ــس باره ــد پلی ــز مطلع ان ــز نی ــردم عزی م
ــه  ــوزه ب ــن ح ــی را در ای ــای مختلف طرح ه

اجــرا درآورده اســت.
ــز  ــته نی ــاه گذش ــك م ــه داد: در ی وی ادام
ــك مرکــزی تــلاش  ــه درخواســت بان ــا ب بن
ــا  ــرای مبــارزه ب ــی وقفــه و شــبانه روزی ب ب
ــس  ــوی پلی ــوداگران ارزی و دلالان از س س
ــه اجــرا  ــزرگ ب امنیــت اقتصــادی تهــران ب

ــد. در آم
رحیمــی افــزود: در راســتای اجــرای همین 
ــش از  ــر بی ــاه اخی ــك م ــز در ی ــا نی طرح ه
100 دلال و ســوداگر ارزی شناســایی و 

ــدند. ــتگیر ش دس
وی بــا بیــان اینکــه در همیــن هفتــه 
گذشــته نیــز یــك بانــد فعــال در ایــن 
ــت:  ــد، گف ــدم ش ــایی و منه ــه شناس زمین
ــی و  ــوری، فردای ــلات ص ــد معام ــن بان ای
ــوس،  ــوس، مینی ب ــود را در اتوب ــذی خ کاغ
. انجــام داده و در نتیجــه  . مســجد و .
ــدا  ــش پی ــت ارز افزای ــان، قیم ــات آن اقدام

. د می کــر
رحیمــی افــزود: اجــرای طرح هــای پلیــس 
ــا دلالان ارزی و ســوداگران  ــه ب ــرای مقابل ب
ارزی همچنــان ادامــه خواهــد داشــت و 
ــراد  ــن اف ــا ای ــت ب ــوت و جدی ــا ق ــس ب پلی

ــرد. ــد ک ــورد خواه برخ

»تعطیلی مدارس« نداریم؛ آموزش ها 
غیرحضوری شده اند

متلاشی شدن 30 باند کلاهبرداری 
رایانه ای طی دو ماه اخیر

انجام معاملات صوری در اتوبوس، 
مینی بوس و مسجد

کاغذ جامعه
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کشف حجاب بازیگر 
»پاکول« مانع صدور 

پروانه نمایش نشد
کارگردان فیلم سـینمایی »پاکول« ضمن 
اشـاره بـه داسـتان و محتـوای ایـن اثـر، 
تأکید کـرد که در شـرایط فعلـی، برنامه ای 

بـرای اکـران عمومی ایـن فیلـم ندارند.
نوید اسـماعیلی کارگردان فیلـم »پاکول« 
که بـه تازگـی پروانـه نمایـش آن از سـوی 
سـازمان سـینمایی صادر شـده اسـت، در 
گفتگـو بـا خبرنـگار مهر دربـاره ایـن فیلم 
سـینمایی توضیـح داد: پروانـه سـاخت 
فیلم »پاکـول« در سـال 1400 صادر شـد 
و همان سـال هم فیلمبرداری ایـن فیلم را 
انجام دادیـم. حتی فیلم در جشـنواره فیلم 
فجر آن سـال هم حضور داشـت که فیلم را 

از جشـنواره بیرون کشـیدیم.
وی افـزود: در آن سـال چند پـروژه دولتی 
و سفارشـی در جشـنواره فیلم فجر حضور 
داشـت و احسـاس کردیـم کـه کار مـا زیر 
سـایه آن هـا نادیـده می مانـد و بـه همیـن 
دلیـل از جشـنواره کنـار کشـیدیم. اولیـن 
فیلم حرفـه ای مـن همین »پاکول« اسـت 
نـه »طبقـه یـك و نیـم« کـه ایـن روزهـا 
در حـال اکـران در سینماهاسـت. »طبقـه 
یـك و نیـم« یـك کار سفارشـی بـود و مـا 
را مجبور کردنـد فیلمنامه آن را از حسـین 
نمازی خریـداری کنیـم، تا پروانه سـاخت 
آن صـادر شـود. برخـی از اعضای شـورای 
پروانه سـاخت آن زمـان به مـن می گفتند 
بایـد فیلمنامه ای غیـر از فیلمنامـه خودت 
کـه به زغـم آن ها سـیاه بـود، تهیـه کنی تا 
پروانه سـاخت برایـت صادر کنیـم. اینگونه 
بود که مـا »طبقه یـك و نیم« را سـاختیم.
اسـماعیلی تأکیـد کـرد: فیلـم »طبقه یك 
و نیـم« نـه آن زمان بـاب میل من بـود و نه 
امـروز آن را دوسـت دارم و نـه بعدهـا ایـن 
سـبك کار را دوسـت خواهـم داشـت. بـه 
همیـن دلیـل تأکیـد می کنـم کـه اولیـن 
کار حرفـه ای مـن همیـن فیلـم »پاکـول« 
اسـت کـه خیلـی آن را حرفـه ای می دانـم. 
رضا اخلاقـی و افسـانه بایـگان در این فیلم 
ایفـای نقـش کرده انـد و یـك روایـت درام 
و عاشـقانه دارد. دربـاره عشـق میـان یـك 
فـرد ایرانـی و یك دختـر افغان اسـت که از 

کودکـی دل بسـته هـم بودند.

آخرین وضعیت 3 
جشنواره  فجر در 

شورای هنر بررسی شد
آخریـن وضعیـت جشـنواره های تئاتـر، 
موسـیقی و تجسـمی فجر و ادامه بررسـی 
آئین نامه هـای صـدور پروانه فیلمسـازی و 
نمایش فیلـم در هفتـاد و پنجمین جلسـه 

شـورای هنر بررسـی شـد.
بـه گـزارش ایرنـا از مرکـز روابـط عمومـی 
و اطلاع رسـانی وزارت فرهنـگ و ارشـاد 
اسـلامی، هفتاد و پنجمین جلسـه شورای 
هنـر کشـور بـه ریاسـت محمدمهـدی 
اسـماعیلی وزیر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی 
و با دسـتور جلسـه ارائـه آخریـن وضعیت 
جشـنواره های تئاتر، موسـیقی و تجسـمی 
فجـر و ادامه بررسـی آئین نامه هـای صدور 
پروانه فیلمسـازی و نمایش فیلـم در محل 

وزارتخانـه برگزار شـد.
در ابتـدای ایـن جلسـه، محمـود سـالاری 
معـاون امور هنـری وزیـر فرهنگ و ارشـاد 
اسـلامی ضمـن ارائـه گزارشـی از آخریـن 
وضعیـت برپایـی جشـنواره های تئاتـر، 
موسـیقی و تجسـمی فجـر بـه اهتمـام 
مسـئولان، عوامـل و اعضـای شـورای 
سیاسـتگذاری ایـن رویدادهـای ملـی بـه 
برپایـی هرچـه باشـکوه تر آن تاکیـد کـرد.

همچنیـن در هفتـاد و پنجمیـن جلسـه 
شـورای هنر کـه بـه دبیری محمدحسـین 
ایمانی خوشـخو برگزار شـد، ادامه بررسـی 
»آئین نامه هـای صدور پروانه فیلمسـازی و 
نمایـش فیلم« دسـتور بعـدی جلسـه بود 
کـه مباحـث مربـوط بـه آن مـورد ارزیابی 
اعضـا قـرار گرفـت. اعضـا نیـز در ادامـه به 
ارائـه دیدگاه هـای خـود در خصـوص مفاد 
آئین نامه هـای صـدور پروانه فیلمسـازی و 

نمایـش فیلـم پرداختند.
محمد خزاعی رئیس سـازمان سـینمایی، 
محمـود سـالاری معـاون امـور هنـری 
هاشـمی  سـیدمحمد  فرهنـگ،  وزیـر 
اسـتان های  مـور  ا و  حقوقـی  معـاون 
وزارت فرهنـگ، عبدالحسـین کلانتـری 
معـاون فرهنگـی وزیـر علـوم تحقیقات و 
فنـاوری، اصغر باقـرزاده معاون پرورشـی 
وزیـر آمـوزش و پـرورش، محمدرضـا 
جعفـری جلـوه مشـاور رئیـس سـازمان 
مطلـق  نامـور  بهمـن   ، سـیما و  صـدا 
رئیـس فرهنگسـتان هنـر، محمدمهـدی 
دادمـان رئیـس حـوزه هنـری، کبـری 
خزعلـی رئیـس شـورای فرهنگـی زنـان، 
نشـگاه  محمدرضـا حسـنایی رئیـس دا
براهیـم  هنـر، محمدحسـین سـاعی و ا
سـوزنچی از اعضای شـورای عالی انقلاب 
نـی  دوا رجبـی  فرهنگـی، محمدعلـی 
هنرمنـد پیشکسـوت هنرهـای تجسـمی 
و حمیدرضـا نوربخـش مدیرعامـل خانـه 
موسـیقی حاضریـن در این جلسـه بودند.
جلسات شـورای هنر کشـور پس از سال ها 
وقفـه، در دوره جدیـد وزارت فرهنـگ و 
ارشـاد اسـلامی از سـر گرفته شـده است و 
روز دوشـنبه )28 آذر( دهمین جلسـه این 
شـورا در دوره جدیـد و هفتـاد و پنجمیـن 
جلسـه آن در ادوار مختلـف در دفتـر وزیـر 

فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی برگزار شـد.

وقتی سینمای کودک سپر بلای 
آثار اجتماعی و کمدی می شود

تعادل بخشی به گیشـه سینمایی کشور طی سـه ماه اخیر، در شمایل 
وظیفه ای بر گردن سـینمای کودک ظاهر شـده اسـت. در دورانی که 
آثار اجتماعی و کمـدی اندکی، راضی بـه اکران شـدند، این فیلم های 

کودک بود که مخاطبان را به سـینماها کشـاند.
به گـزارش خبرنـگار سـینمایی ایرنـا، از امـروز، فیلم جزیـره فضایی 
که قسـمت دوم فیلم ترنادو اسـت، به روی پرده سـینماهای سراسـر 
کشـور می رود. فیلمی که 45 روز پس از بخارسـت، جدیدترین دشت 

سـینمای ایران بـه روی پرده محسـوب می شـود.
قسـمت اول فیلم سـیدجواد هاشـمی، میانه های آبان ماه 98 به روی 
پرده رفت و توانسـت حـدود 2 میلیارد تومان بفروشـد. برای قسـمت 
دوم ایـن فیلـم البتـه انتظارهایـی وجـود دارد که سـبب می شـود تا 
گیشـه گرمی را برای آن متصور شویم. هاشـمی معتقد است بسیاری 
از کسانی که قسـمت اول ترنادو را دیده اند، برای تماشای قسمت دوم 

آن به سـینما می آینـد که البتـه ادعای گزافی نیسـت.
البته که سـینمای کـودک هم اکنـون بیـش از 3 ماه اسـت کـه برای 
سـینمای ملی، آبروداری کرده و راندمان گیشـه سـینمای ایران را در 
دسـت گرفته اسـت به طوری که پسـر دلفینی، حدود 2 مـاه، در صدر 
گیشه روزانه سینماها قرار داشـت و تاکنون نیز نزدیك به 20 میلیارد 
تومان فروش داشـته اسـت. هم چنین فیلم لوپتو که رقابت تنگاتنگی 
با بخارسـت در صـدر جـدول فـروش روزانـه دارد، تاکنون حـدود 10 
میلیـارد تومان فروخته اسـت. دیگر فیلم ایـن حوزه یعنی بـام بالا نیز 

تاکنـون 2 میلیارد و 500 میلیون تومان فروش داشـته اسـت.
تمـام ایـن فروش هـا در زمانی به دسـت آمـده که سـینمای ایـران از 
بابت ناآرامی های اجتماعی، متحمل بیشـترین میزان خسـارت شده 
و اگـر ایـن 3 فیلم حـوزه کـودک و نوجـوان بـه روی پـرده نمی رفت، 
مشـخص نبود که گیشـه طی این 3 مـاه، تا چه انـدازه افت فاحشـی 

را تجربـه می کرد.
همچنین اگر شـرایط در ایـن مـدت در وضعیت نرمـال قرار داشـت، 
فروش ایـن فیلم ها، چندین برابر گیشـه فعلـی آنها بـود. ضمن اینکه 
اکران تقریبـا هم زمان این 3 فیلم نیز سـبب سرشـکن شـدن فروش 
آنها شـده اسـت علی الخصـوص اینکه ایـن 3 فیلـم ازجملـه بهترین 
تولیدات سـینمای کودک و نوجوان طی 2 سـال اخیر بوده اند و اکران 
هم زمان آنها، ریسـك بزرگی بود که گیشـه ایـن گونه را بـرای فصول 

دیگر بـا خطراتی احتمالـی مواجه خواهـد کرد.
حالا اما یکی دیگـر از قدرتمندترین آثار سـینمای کـودک و نوجوان، 
نمایـش خـود را از امـروز آغـاز می کند کـه نمایـش این فیلـم، قطعا 

فروش 3 فیلـم دیگر ایـن حـوزه را تحت تاثیر قـرار خواهـد داد.
البتـه یکی از مـواردی که سـبب می شـود تا انتظـار اقبـال خوبی از 
این فیلم بـرود، تـم خانواده محور آن اسـت. یعنی همـان اتفاقی که 
برای قسـمت نخسـت این فیلم رخ داد و سـبب شـد تا خانواده های 
بسـیاری، بـدون حضـور فرزندشـان به سـینما رفتـه و به تماشـای 
این فیلـم بنشـینند. ایـن، همان فرمولی اسـت کـه بـرای تولیدات 
سـینمای کودکی که با این محوریـت تولید می شـوند، رخ می دهد 
و گیشـه آنها را طلایی می کند. ماننـد اتفاقی که برای پسـر دلفینی 
رخ داد و اگر این فیلم در اوج اسـتقبال خود بـا ناملایمات اجتماعی 
تقـارن پیـدا نمی کـرد، بـه یـك گیشـه بسـیار بهتـر از 20 میلیارد 
تومان کنونی دسـت می یافت کـه قطعـا رکوردهایی را بـه نام خود 

جابجـا می کرد.

ضرورت بازگشت تله تئاتر را یادآور شدیمخبر
گزارش

مهر

ایـوب آقاخانـی نویسـنده و کارگـردان باسـابقه تئاتر که 
کارگردانی بخش تله تئاتر برنامه »فوتبال زندگیسـت« را 
برعهده داشـته، معتقد اسـت این بخـش می توانـد یادآور 

نیاز قدیمی تنفـس تئاتر در رسـانه باشـد.
به گـزارش خبرنـگار مهـر، برنامـه »فوتبال زندگیسـت« 
همزمـان بـا برگـزار جام جهانـی فوتبـال 2022 بـه 
تهیه کنندگی الهام حاتمی هر شـب سـاعت 23 از شـبکه 
نسـیم پخش می شـد کـه با پایـان جـام جهانی بـه پایان 
رسـید. یکی از آیتم های این برنامه کـه کارگردانی هنری 
آن را ایـوب آقاخانـی برعهـده داشـته، تله تئاترهایـی بـا 

موضـوع فوتبـال و زندگی اسـت.
ایـوب آقاخانی کارگـردان تئاتـر درباره بازگشـت تله تئاتر 
بـه تلویزیون بـه خبرنـگار مهـر گفت: شـاید بـا اطمینان 
نتـوان گفت ایـن بخـش بتواند آغازگـر یك جریان باشـد 
ولـی یـك نیـاز قدیمـی و جـدی را یـادآوری می کند که 
آن اهمیت تنفس تئاتر در رسـانه اسـت. امیـدوارم همین 
تله تئاترهـا بهانـه ای بشـود بـرای اینکـه دیگـران هـم به 
این ماجـرا نـگاه جدی تری داشـته باشـند و سـعی کنند 
در موضعـی کامـلًا همدلانه به سـمتی حرکـت کنند که 
بـازوی ارتبـاط مخاطب بـا تئاتـر از طریق رسـانه را حفظ 

کنیـم و از دسـت ندهیم.
وی اضافـه کـرد: همیـن آیتـم کوتاه بـه راحتـی می تواند 
آغازگـر تولیـد تله تئاتـر در تلویزیـون باشـد یا دسـت کم 
می تواند توجـه ویژه بـه تئاتـر در تلویزیـون یا نیـاز اهالی 

تئاتر بـه حضـور در تلویزیـون را یـادآوری کند.

غفلت از تئاتر در تلویزیون در اثر تساهل و تسامح 
مدیرانی که زمانی دستی بر آتش داشتند

ایـن بازیگر در ایـن باره گفـت: این آیتـم می توانـد کاربرد 
تئاتـر را در فضای یـك برنامـه تلویزیونـی یا در یـك نگاه 
کلان تـر در رسـانه ملی، مـورد مکـث و تمرکز قـرار بدهد 
و یـادآوری کنـد که چـه امـکان بزرگـی در رسـانه وجود 
داشـته ولی متاسـفانه در اثـر تسـاهل و تسـامح مدیرانی 
که زمانی دسـتی بر آتش داشـتند، این امکان را از دسـت 

داده ایـم.
ایـن کارگردان تئاتـر درباره میـزان اسـتقبال مخاطبان از 
بخـش تله تئاتر برنامه »فوتبـال زندگیسـت« توضیح داد: 
بـه شـهادت رصـدی کـه شـخصاً داشـتم و گزارش هایی 
کـه از منابع رسـمی تر به گوشـم رسـیده، ایـن بخش که 
به عنـوان کارگردان هنـری و تلویزیونی مسـئولیت تولید 
آن را برعهـده داشـته ام، در مقایسـه بـا بخش هـای دیگر، 
خیلی به چشـم آمـده و بـه اعتقـاد من ایـن نیـاز، تمایل 
و توقع از رسـانه وجـود دارد کـه به خواسـت مخاطبی که 
در سـطوح و لایه هـای مختلف جامعـه با تله تئاتـر ارتباط 
برقـرار کرده به قـدری جدی هسـت که اگر حتـی در یك 
بخش کوتاه از یـك برنامه هم بـه تله تئاتر پرداخته شـود، 
بـاز هـم همانقـدر توجـه را بـه خـودش جلـب می کند و 

حتی بـه مراتب توجهـی بیشـتر از بخش هـای دیگر یك 
برنامـه دارد.

آقاخانـی دربـاره قصه هایـی کـه در تله تئاترهـای برنامـه 
»فوتبـال زندگیسـت« روایـت شـده، عنوان کـرد: جنس 
قصه هـا بـه فوتبال خلاصـه نمی شـود بلکـه بـه زندگی و 
فوتبـال توجه دارد. راسـتش در موضعی هسـتم که حرف 
زدنـم در ایـن بـاره تـا حـدی گـزاف خواهـد بـود بـه این 
معنا کـه چون ایـن بخـش در برنامـه موفـق بـوده، داریم 
نتیجه گیـری می کنیـم امـا واقعیـت این اسـت کـه تئاتر 
وظیفه دارد بـه لایه ها و مضامیـن متفاوتی نقـب بزند که 
شـاید انتظارش نمی رود. به عبـارت دیگر تئاتـر ذره بین را 
جایی قـرار می دهد کـه ممکن اسـت دیگر هنرهـا، هرگز 
در یك بسـامد طبیعی به این نقاط نزدیك نشـوند. اینکه 
فوتبـال در لایه هـای زندگی واقعـی و روزمره چه سـهمی 
می تواند داشته باشـد، سوالی اسـت که اتفاقاً هنری مانند 

تئاتـر می توانـد روی آن درنگ داشـته باشـد.
ایـن نویسـنده و کارگـردان معتقـد اسـت: وظیفـه تئاتر 
همیشـه توجه به مفاهیم جاری و سـاری جامعـه از زاویه 
دیگر اسـت. این زاویه دیگر بـه قدری اهمیـت دارد که اگر 
نادیده گرفتـه شـود، در واقع رسـالت بنیادیـن و تاریخی 
تئاتـر مـورد بی توجهـی قـرار گرفته اسـت. فکـر می کنم 
بخش هایـی از موفقیت ایـن تله تئاترهـا، مرتبط اسـت با 
این نکته که فوتبال را از زاویه ای دیگر نمایش داده اسـت؛ 
زاویه ای که همیشـه برای مخاطـب کنجـکاوی برانگیز و 

جالـب بوده اسـت.
آقاخانی تصریح کرد: حتی اگر چنین هم نباشـد، همیشه 
و به صورت بنیادی مخاطب تئاتر همـواره به دنبال وجهی 
از اندیشه و سرگرمی بوده اسـت. وقتی این اتفاق را در نظر 

بگیرد، ناگزیز هسـتید به موفقیت و سـلامت این نگاه رای 
بدهید. بـر همین اسـاس ما سـعی کرده ایم هـم مخاطب 
را سـرگرم کنیم و هم با نگاهی عموماً طنزآمیـز از زاویه ای 
به حضـور فوتبال در لایه هـای مختلف جامعـه نگاه کنیم 
کـه طبیعتاً خـود برنامـه بـه خاطـر ماموریتی کـه دنبال 
می کنـد، نمی توانسـت از آن زاویه نـگاه کند چـرا که باید 
به نحوی کامـلًا مسـتقیم ورود پیـدا می کرد تـا مصادیق 

دلخواهش را صـادر بکند.

تئاتر مخاطب را وادار می کند که درباره
 پدیده ها ادیشه کند

آقاخانـی بـه وظیفـه تاریخـی تئاتـر اشـاره کـرد و اینکه 

همیشـه یـك پدیـده را از ابعاد مختلـف و منشـورگونه به 
مخاطـب نشـان داده و در همین رابطـه اضافه کـرد: تئاتر 
می تواند مخاطـب را وادار کند کـه درباره یـك پدیده غور 
و اندیشـه، تامـل و درنـگ داشـته باشـد. چه بسـا تعریف 
مخاطب بعد از این اندیشـه دچار تغییر و دگرگونی شـود. 
همیشـه وظیفه تئاتر همین بوده و خدا را شـکر که در این 
برنامه هم توانسـتیم در عین اینکه به رسـالت و ماموریت 
برنامـه متعهـد بوده ایـم و خواسـت کلـی برنامـه را دنبال 
کرده ایم از این رسـالت ابدلـی ازلی تئاتر هـم دور نیفتیم. 
طبیعی اسـت که در ایـن دسـتاورد من مدیـون و مرهون 

تك تـك همکارانم در ایـن برنامه هسـتم.
او درباره اسـتقبال مخاطبان از تله تئاتر در برنامه »فوتبال 
زندگیسـت« گفـت: خوشـبختانه شـمایل کار بـه نحوی 
باکیفیـت و آبرومند بـه مخاطب ارائه شـده اسـت. با تمام 
بگـذار و بردارها و قیـد و بندهایـی که به صـورت طبیعی 
تولید در ذات رسـانه به صورت نهادینه شـده وجـود دارد و 
با این همـه اما و اگر و چـون و چراها، وقتی توانسـته ایم در 
یك فضای سـاده و صمیمـی و کوچك، به کیفیت دسـت 
پیدا کنیم، ضمـن اینکـه بیش از هـر چیز مرا خوشـحال 
می کنـد، به ایـن نکتـه هـم توجـه می دهد کـه مخاطب 
هنوز هـم از ایـن تولیـدات اسـتقبال می کند و امیـدوارم 

که بتوانیم خـوراک بیشـتری از این جنـس در اختیارش 
قـرار بدهیم.

آقاخانی درباره رسـیدن بـه شـکل و سـاختار تله تئاتر در 
برنامـه »فوتبـال زندگیسـت« گفـت: از همـان ابتـدا که 
سـرکار خانم حاتمی تهیه کننده برنامه تولیـد این بخش 
را برعهـده مـن گذاشـتند، می دانسـتم بر اسـاس ظرفی 
کـه در اختیـار دارم چـه خوراکـی بایـد سـرو کنـم. برای 
همین هـم ایـن بخـش را در تخیـل اجرایی خودمـان در 
سـالن تئاتر تصـور کردیم و بـا المان هـای تئاتـری پیش 
رفتیم؛ فضا را نمایشـی به تجرید درآوردیـم و ضمن اصرار 
بر اجـرای لحظات قابـل باور، سـعی کردیم تمـام قیدها و 
محدودیت هـای تئاتـر و المان هـا و عناصری کـه در تئاتر 
یـك قـرارداد محسـوب می شـود را در ایـن برنامـه پیاده 
کنیـم؛ از آئیـن حضـور تماشـاگر در تئاتـر تا سـنت کم و 
بیش از یاد رفته باز و بسـته شـدن پرده تا دکـوری که قرار 
اسـت »آن« نباشـد اما »آن« را به ذهن متبـادر کند؛ همه 
را کنـار هم قـرار دادیم امـا با دکوپـاژی مطلقاً سـینمایی.

این کارگـردان تئاتر تاکید کرد: سـعی کردم جـای خالی 
تئاتر را در سـبد فرهنگـی خانواده ها یـادآوری کنـم یا به 
عبارت دیگر ضعف حضـور ایـن کالا را در این سـبد تذکر 
بدهـم. فکـر می کنـم در مجمـوع بـا لطـف همـه عوامل 
برنامـه، توانسـتیم هـم در هـدف عملیاتـی مدنظرمـان 
نقطه گذاری درستی داشـته باشـیم و هم اینکه با سرعت 

نسـبتاً قابل اعتنایـی به نتیجـه دلخواه برسـیم.
ایـن کارگـردان تئاتر امیـدوار اسـت همیـن تله تئاترهای 
کوتـاه اسـبابی شـود بـرای عبـور از اولویت بندی هـای 
نامیمون و تسـاهل دربـاره تله تئاتر تا رسـیدن به نقطه ای 
که به گفتـه آقاخانـی مخاطب بداند در بخشـی، سـهمی 
یـا زمانـی از بـازه وسـیع و درندشـت رسـانه، می توانـد با 
دنیای تئاتـر و جهان نمایـش از دریچه تله تئاتـر ارتباطی 

داشـته باشد.

هر
س: م

عک

اظهارنظر وزیر ارشاد درباره حضور هنرمندان 
در جشنواره های فجر

وزیـر ارشـاد دربـاره ی بحـث تحریـم جشـنواره های فجـر از سـوی 
برخـی هنرمنـدان گفـت: »هـر کسـی کـه عنـوان هنرمنـد را دارد، 
دلـش با منافـع ملـی پیونـد خـورده و هنرمنـدان هیچ وقت بـه دنبال 

کناره گیـری از فعالیت هـای فرهنگـی و هنـری نیسـتند.«
محمـد مهـدی اسـماعیلی - وزیـر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی - ایـن 
سـخن را در حاشـیه نشسـت تخصصـی مدیـران روابط عمومـی این 
وزارتخانه در پاسـخ به پرسش ایسـنا بیان کرد و با اشـاره به استقبالی 
که از جشـنواره های اخیر مانند »سـینما حقیقت« شده اسـت، افزود: 
»مـا الحمـدالله بـا خیـلِ عظیمـی از هنرمندانـی مواجـه هسـتیم که 

عاشـقانه بـه کشـور خـود کمـك می کنند.« 
او اضافـه کرد: »مـا همـه هنرمنـدان عزیزمـان را خانواده خـود فرض 
می کنیـم و از همـه ی آن هـا بابت زحمات شـان تشـکر می کنیـم. هر 

کسـی که عنوان هنرمنـد را دارد، دلش بـا منافع ملی پیونـد خورده و 
هنرمندان هیـچ وقت به دنبـال کناره گیـری از فعالیت هـای فرهنگی 
و هنری نیسـتند.«  وزیـر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی همچنیـن اظهار 
کرد: »من بـا امیدواری نسـبت به آینـده ی فرهنگ و هنر ایـن نکته را 
عـرض می کنـم. انشـاءالله همانطور که جشـنواره هایی که پشـت سـر 
گذاشـتیم با اسـتقبال زائـد الوصـف جریـان فرهنگی و هنری کشـور 
همـراه بـود، در جشـنواره های پیـش روی فجر نیـز همین اشـتیاق را 

خواهیـم دید.« 
او دربـاه ی برنامه هـای وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی به مناسـبت 
سـالگرد شـهید قاسـم سـلیمانی در جمـع خبرنـگاران اظهـار کـرد: 
»وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی بـه صورت جـدی در ایـن موضوع 

فعـال اسـت.

ــالگرد  ــومین س ــت« در س ــو مقاوم »رادی
تاســیس ایــن شــبکه رادیویــی، از امــروز 
بــرای فعالیــت بــه مــدت یــك مــاه، آغــاز 

ــه کار کــرده اســت. ب
بــه گــزارش خبرنــگار مهــر، مراســم 
ــو مقاومــت صبــح امــروز  ــدازی رادی راه ان
ــی  ــت آیات ــا قرائ ــاه ب ــنبه 29 آذرم سه ش
از قــرآن کریــم و همچنیــن ســرود 
ــاعت ده  ــران از س ــلامی ای ــوری اس جمه
ــك  ــماره ی ــتودیو ش ــح در اس ــم صب و نی
ــو برگــزار شــد. ســاختمان شــهدای رادی

ــی  ــام ویدیوی ــن مراســم پی ــدای ای در ابت
ســید ابراهیــم رییســی، رییــس جمهــور 
ــرای حاضــران در ســالن نمایش  کشــور ب

ــد. داده ش
در بخشــی از ســخنان وی آمــده بــود: 
بایــد  شــخصیت شــهید ســلیمانی 
ــخص  ــوان ش ــه عن ــه ب ــود ن ــناخته ش ش
ــه  ــه ب ــب و ن ــك مکت ــوان ی ــه عن ــه ب بلک
عنــوان یــك شــخصیت صاحــب منصــب 
ــه  ــی ک ــوان کس ــه به عن ــده بلک و فرمان
صاحــب ســبك و مشــی و جایگاهــی 
اســت کــه نــگاه بــه او می توانــد در 
ــازی  ــان س ــلام جری ــان اس ــور و جه کش

کنــد.
وی بــا اشــاره بــه راه انــدازی رادیــو 
مقاومــت، آن را بــرای تبییــن جریــان 
مقاومــت و اول آگاهــی بخشــی و دوم 
ایجــاد آمادگــی در همــگان موثــر 

دانســت.
رییــس جمهــور ایــران در بخــش دیگری 
ــرد: راه،  ــان ک ــی خــود بی ــام ویدیوی از پی
ــی  ــلیم و وادادگ ــت. راه، تس ــت اس مقاوم

ــت. نیس
وی بــا اشــاره بــه تاســیس و آغــاز بــه کار 
رادیــو مقاومــت در ایــام شــهادت ســردار 
ســلیمانی عنــوان کــرد: امــروز نمــاد 
ــارزه  ــاد مب ــتادگی و نم ــت و ایس مقاوم
ــلیمانی  ــهید س ــا ش ــم در دنی ــا تروریس ب

ــت. اس
در ادامــه علــی بخشــی زاده معــاون 
ــیما، در سخنانی  ــازمان صداوس صدای س
ــم  ــان مراس ــهدا و مهمان ــواده ش ــه خان ب
خوش آمــد گفــت و دربــاره ســردار 
شــهید ســلیمانی عنــوان کــرد: مــن 
نمی دانــم دربــاره رمــز محبوبیــت شــهید 

ــهدا  ــه ش ــوان قل ــه عن ــه ب ــلیمانی ک س
ــر قلب های  مطــرح اســت و هنــوز داغ او ب
یکایــك مــا ســنگینی می کنــد چــه 
می تــوان گفــت؟ بهتریــن پناهــگاه را 
ــاره قــرآن یافتــم کــه در اواخــر  در ایــن ب
ــتی  ــه درس ــد »ب ــم می فرمای ــوره مری س
کــه کســانی کــه ایمــان آوردنــد و عمــل 
ــا را  ــد آن ه ــد خداون ــام دادن ــح انج صال
مایــه محبــت مــردم قــرار می دهــد« 
همــه شــهدای مــا همیــن گونه هســتند.

ــاً خانواده  ــرد: یقین بخشــی زاده تصریح ک
شــهدا بــر ســخن مــن صحــه می گذارنــد 
کــه بعــد از شــهادت فرزنــد یــا عزیزشــان 
می فهمنــد اینهــا چــه دردانه هایــی 
در فامیــل بودنــد و حتمــاً بایــد در 
ــتند  ــی می داش ــان ویژگی های شخصیتش

ــه آنهــا بدهــد. ــام را ب ــن مق ــا خــدا ای ت

تهیه کننده انیمیشـن »آرمن« بر این باور اسـت 
که بـا وجـود محبوبیت انیمیشـن های ورزشـی 
نظیر کارتون »فوتبالیسـت ها« در ایران، ما هنوز 
در کشـورمان به تولیـد یك مجموعـه در چنین 
مقیاسـی دسـت نیافته ایم. او در ادامه به دشواری 
های خلـق ابرقهرمـان هـای ایرانـی در تولیدات 

انیمیشـن اشـاره می کند.
»آرمـن« محصـول مشـترک سـازمان هنـری 
رسـانه ای اوج و صـدا و سـیما نوعـی انیمیشـن 
ابرقهرمانی اسـت که در کشـورمان سـاخته شد. 
کارگردانـی این سـریال انیمیشـن را محمدرضا 
حسـایی و حسـین صفارزادگان به عهده داشتند 
و محمدمهـدی مشـکوری تهیه کننـده آن بـود.
مشـکوری دربـاره وضعیـت تولیدات انیمیشـن 
در ایران معتقـد اسـت: از آن جا که انیمیشـن در 
ایـران اولویت نیسـت، ظرفیت بودجه ای کشـور 
بـه آن تعلـق نمی گیـرد؛ در صورتی کـه اگر یك 
بار برای ایـن خط تولید هزینه شـود، کار شـکل 

خواهـد گرفت.
او در گفت وگویی با ایسـنا درباره انیمیشـن های 
ورزشـی و سـاختار کارتونی مانند »فوتبالیسـت 
ها« اظهار کرد: انیمیشـن های »فوتبالیسـت ها« 
یـا »والیبالیسـت ها« کارهـای انیمـه هسـتند؛ 
یعنـی سـبکی از انیمیشـن کـه 2D اسـت. در 
ایـران سـطح تولیـد بـرای ایـن سـبك از کارهـا 
بـه لحـاظ فنـی و نیـروی انسـانی پایین اسـت و 
معمـولا انیمیشـن ها در ایـران چـه 2D و چـه 
3D دیجیتـال تولیـد می شـود و افـرادی که در 
کشـورمان تولیـد فریـم بـا فریـم را بلدنـد، زیاد 
نیسـتند به همیـن دلیـل خـط تولیـدی در این 

حـوزه شـکل نگرفته اسـت.
او اضافه کـرد: در ژاپن نیـز این کار در سـوله های 
صنعتـی انجـام می شـود و نزدیك بـه هـزار نفر 
نیـروی انسـانی یـك کار را تولیـد می کننـد و به 

یك خـط تولیـد رسـیده اند.
مـا در ایـران، در زمینه خط صنعتـی 2D به یك 
خـط تولیـد رسـیده ایم بـرای همیـن می توانیم 
در سـال 3000 دقیقـه کار تولیـد کنیـم و بـه 

کنداکتورهـا بـرای پخـش تعهـد دهیم.
ایـن تهیـه کننـده در ارتبـاط بـا فرآینـد تولیـد 
انیمیشـن بیـان کـرد: قاعدتـا فرآینـد تولیـد 

انیمیشن زمان بر اسـت؛ مگر اینکه شـما به خط 
تولید رسـیده باشـید. می توان گفت ژاپنی ها در 
ایـن زمینه بـه خط تولیـد رسـیده اند ولـی ما در 
ایـران از آنجا که نیـروی انسـانی نداریم، ظرفیت 

ایـن کار را هـم نداریم.
او با بیـان اینکه ما در فیلنامه نویسـی انیمیشـن 
نیز دچار ضعف هسـتیم، گفت: ما در ایـران برای 
گروه سـنی نوجـوان فیلنامه نویس قهـار نداریم 
که این گروه سـنی را بـه خوبی بشناسـد و بتواند 
در آن فضا بنویسـد. معمولا انیمیشن هایی که در 
ایران شـاخص می شـود، کارهای حوزه خردسال 

و کودک اسـت.
مشـکوری که انیمیشـن »آرمـن« را بـرای گروه 
سـنی نوجوان سـاخته اسـت، ادامه داد: کارهای 
مناسـب رده سـنی نوجوان کار سـختی اسـت و 
سـاخت کار ورزشـی مناسـب این رده سـنی و با 
ایـن سـبك تولیـد در ایـران امکان پذیر نیسـت. 
بدیـن ترتیب همـه ایـن موارد دسـت به دسـت 
هـم می دهـد تـا هیـچ تیـم تولیـدی سـراغ این 

کار نـرود.
او با اشاره به اینکه ساخت چنین کارهایی هزینه 
زیـادی را طلب مـی کند، بیـان کـرد: در کل دنیا 
نیز کمتـر کشـوری بـا ایـن سـبك کار می کند. 
ژاپن و چین از کشـورهایی هسـتند کـه به دلیل 
تکنیـك و نیـروی انسـانی در این سـبك به خط 

تولید رسـیده اند.
مشـکوری با بیان اینکه در زمینه خلق ابرقهرمان 
ایرانی دچار ترس هسـتیم، در این زمینه تصریح 
کرد: از آنجـا که منبـع انـرژی ایـن ابرقهرمان ها 
مشخص نیسـت برای تولید محتوا در این زمینه 

از نظر فلسـفی و اسـلامی دچار مشـکل خواهیم 
شـد؛ بدیـن ترتیب تیم هـا معمـولا سـراغ تولید 

ایـن سـبك از کار نمی روند.
او در ارتبـاط بـا مجموعـه »آرمـن« گفـت: مـا 
در سـاخت و تولیـد مجموعـه آرمـن، انتحـاری 
عمـل کردیم که ایـن کار بـه تولید رسـید؛ چون 
صداوسـیما بـا ابرقهرمـان بـه لحـاظ محتوایـی 

مشـکل دارد.
مشـکوری اضافه کرد: در این پروژه میلاد حاجی 
پروانـه، سرپرسـت نویسـندگان بـا جسـارت و 
جلسـات متعـدد توانسـت کار را بـه نوعـی جـا 
بیندازد. بـا این وجـود زمانـی کـه کار روی آنتن 
بود، بـا حملاتـی مواجـه می شـد. دکتر سرشـار 
)مدیر وقـت شـبکه کـودک( نیـز یکی دیگـر از 
افـرادی بـود کـه پشـت »آرمـن« ایسـتاد و اگـر 
حضور نداشـت، کار از روی آنتن پاییـن می آمد.
ایـن تهیـه کننـده انیمیشـن در ادامـه مطلـب 
بـالا بـا بیـان اینکـه ایـن مـوارد از ضعف هـای 
مدیـران دولتی و شـرکت های خصوصی اسـت، 
گفـت: شـرکت های خصوصـی و دولتـی بـا هم 
در تعـارض هسـتند؛ شـرکت های خصوصـی به 
دنبـال کارهـای جدیدتـر و سـازمان های دولتی 

بـه دنبـال کارهای بـدون ریسـك هسـتند.
مشـکوری در ارتبـاط بـا المـان ایرانـی بـودن 
ابرقهرمـان در ایـن مجموعـه گفـت: در سـاخت 
متنی آرمن، استکبارسـتیزی و مقابله با استعمار 
وجـود دارد امـا دخیـل کـردن آن بـا فرهنـگ 
ایرانـی از اولویـت هـای کار ما نبـود. در ایـن کار 
روحیه جهاد و مقاومـت وجود دارد امـا نمی دانم 
می تـوان آن را فقـط بـه ایرانـی بـودن ربـط داد.

آغاز به کار »رادیو مقاومت« با پیام
 رئیس جمهور 

فعلا ساخت کارتونی مانند »فوتبالیست ها« در 
ایران ممکن نیست
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کاغذ فرهنگ و هنر

 برنامه »فوتبال زندگیسـت« همزمان بـا برگزار جام جهانـی فوتبال 2022 بـه تهیه کنندگی 
الهام حاتمی هر شـب سـاعت 23 از شـبکه نسـیم پخش می شـد که با پایان جام جهانی به 
پایان رسـید. یکی از آیتم های این برنامه که کارگردانـی هنری آن را ایـوب آقاخانی برعهده 

داشـته، تله تئاترهایی با موضوع فوتبال و زندگی اسـت.

آگهی انتخابات مسئولان انجمن صنفی کارفرمایی نمایندگی های مجاز ایران خودرو استان کرمان
بدینوسـیله به اطلاع می رسـاند به موجـب مدارک تسـلیمی از سـوی انجمن مذکور اسـامی و سـمت هـر یـك از اعضاء اصلـی و علی البـدل هیئت 

مدیره کـه از تاریـخ 1401/9/3 به مدت سـه سـال و بازرسـین بـه مدت دو سـال به شـرح ذیل می باشـد.
1- ایمان سلطانی زرندی رئیس هیئت مدیره                                                                         2- مسعود ایران منش  نایب رئیس

3- علی رجایی نژاد  خزانه دار                                                                                                                4- امین محتشم ماهانی  دبیر
5- علی گلستانی عضو اصلی هیئت مدیره                                                                                   6- محمد رسول پرنده افشار - نعیم وطن خواه علی البدل هیئت مدیره

7- محمود نوشادی بازرس اصلی                                                                                                      8- محمدرضا ریاحی بازرس علی البدل
ضمنا مطابق ماده 22 اساسنامه کلیه اسناد و اوراق مالی و بهادار با امضای مشترک رئیس یا دبیر و خزانه دار معتبر خواهد بود.

رامین ایران منش - مدیر روابط کار
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خبر

تفاوت های اساسنامه 
فدراسیون ژیمناستیک 

با اساسنامه آماتوری 
فدراسیون ها

انتخابات فدراسیون ژیمناسـتیك قرار است 
با اساسنامه ای که در سـال 1396 به تصویب 
فدراسـیون جهانـی رسـیده اسـت انجـام 
شـود کـه تفاوت هـای زیـادی بـا اساسـنامه 

فدراسـیون های ورزشـی آماتـوری دارد.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، 
یـك  حـدود  ژیمناسـتیك  فدراسـیون 
سـال وخورده ای اسـت که بلاتکلیف است و 
رییس ندارد. در این مدت چندین سرپرست 
بـرای این فدراسـیون انتخاب شـد و چندین 
بار نیـز موضـوع تعلیق فدراسـیون از سـوی 

فدراسـیون جهانـی بـه گوش رسـید.
دوره ریاسـت زهـرا اینچه درگاهـی در 
فدراسـیون ژیمناسـتیك 19 تیـر 1400 
بـه پایـان رسـید. او بعـد از حـدود 6 مـاه بـا 
کش وقـوس فـراوان صندلی این فدراسـیون 
را رهـا کـرد و وزارت ورزش بـرای ایـن 
فدراسـیون سرپرسـت انتخاب کـرد. حمید 
احمـدی اولیـن سرپرسـت این فدراسـیون 
بود که با حکم وزیـر 23 دی 1400 به عنوان 
سرپرسـت معرفی شـد. با پایان دوره 6 ماهه 
سرپرسـتی احمـدی، سـوم مـرداد وزارت 
ورزش وزارت ورزش ابتـدا طاهـر علـوی را 
به عنـوان سرپرسـت معرفی کـرد امـا بعد از 
گذشت چند سـاعت زهره مرزوقی به عنوان 
سرپرسـت جدیـد ایـن فدراسـیون معرفـی 
شـد. مرزوقـی نیـز تنهـا 2 مـاه سرپرسـتی 
ایـن فدراسـیون را بـه عهـده داشـت و بعد از 
او وزارت ورزش عابـد حقـدادی را بـه عنـوان 
سرپرسـت این فدراسـیون انتخاب کـرد. در 
نهایـت وزارت ورزش بـرای انجـام انتخابـات 
مجبور شـد محسن سـلیمانی دبیر سـابق را 
به مجموعه فدراسـیون برگرداند تا انتخابات 
این فدراسـیون را برگـزار کنـد. 26 آذر پایان 
مهلـت قانونـی ثبت نـام از کاندیداهـای این 
فدراسـیون بود که در نهایت 6 نفر نام نویسی 
کردنـد. در میـان اسـامی ثبت نـام شـده نام 
رییـس سـابق و سرپرسـت فعلـی نیـز دیده 
می شـود. حـالا نکتـه جالـب در برگـزاری 
انتخابـات این اسـت کـه بـه گفتـه پولادگر 
معاون وزیـر ورزش قرار اسـت ایـن انتخابات 
براسـاس اساسـنامه ای که در زمان ریاسـت 
اینچـه درگاهـی در فدراسـیون جهانـی بـه 
تصویب رسیده است برگزار شـود. البته ثبت 
نام از کاندیداها و انتخاب اعضای کمیسـیون 
ها بـا توجـه بـه اساسـنامه فدراسـیون های 
ورزشـی آماتـوری جمهـوری اسـلامی ایران 

انجام شـده اسـت.

واکنش سرپرست
 هیئت تهران به

 انتقادات از میزبانی کشتی 
انتخابی پایتخت

سرپرسـت هیئت کشـتی تهران مبنـای کار 
این هیئت را عدم تمرکز مسـابقات در تهران 
دانسـت و عنـوان کـرد کـه ایـن مسـابقات 
هیچ گونـه اعتراضـی بابـت داوری و مسـابقه 

نداشـت.
به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از تسـنیم، 
محمدابراهیـم امامـی درخصـوص حواشـی 
ایجاد شـده در مسـابقات اسـتانی تهران که 
روزهـای پایانی هفتـه گذشـته در رودهن به 
انجام رسید، اظهار داشـت: داوری ها که عالی 
بود، همه مربیـان و شـرکت کنندگان به این 
مسـئله اذعان داشـتند، چـون معمـولا برای 
ایـن رقابت هـا از 1 الـی 2 مربـی بین المللـی 
اسـتفاده می شـد و سـایر نفـرات را داوران 
ملـی تشـکیل می دادنـد امـا ایـن بـار همـه 
داورانـی کـه در مسـابقات انتخابـی تهـران 
اسـتفاده کردیـم، بین المللی بودنـد و موافق 
و مخالـف بـر ایـن باورنـد کـه قضاوت هـای 
ایـن دوره عالی بـود. وی در خصوص تنشـی 
که بعـد از مسـابقه فینـال وزن 92 کیلوگرم 
ایجـاد شـد، توضیـح داد: دعـوا و درگیـری 
بیـن خودشـان روی سـکوها بـود. کشـتی 
شـهبازی و میرباغبان که تمام شد، شهبازی 
کـه باخته بـود، اصـلا هیـچ اعتراضـی هم به 
داوری نداشـت امـا ظاهـرا بـرادرش بطـری 
به تشـك پرتـاب کـرد و بعـد از آن درگیری 
روی سـکوها ایجاد شـد. این درگیـری هیچ 
ربطی به مسـابقه روی تشـك نداشـت و بعد 
از آن هـم بـه بیـرون از سـالن کشـیده شـد. 
خیلـی سـریع آرامـش بـر سـالن حکم فرما 
شـد و توانسـتیم کشـتی ها را ادامـه دهیـم. 
امامی در پاسخ به این سـوال که چرا میزبانی 
مسـابقات به رودهن داده شـد، خاطرنشـان 
کـرد: به خاطـر اینکه هنـوز سـالن هفت تیر 
تحویل مـا نشـده و هدف مـان این اسـت که 
مسـابقات مختلف هم در شـهر تهـران و هم 
در شهرسـتان های تهـران برگـزار شـود و 
صرفا یك جا متمرکز نباشـد. بیشـتر آنهایی 
که در مـورد میزبانـی رودهن بـا من صحبت 
کردند، می گفتنـد آنجا دور بـوده، درحالیکه 
کسـانی که از آن محدوده در مسابقات تهران 
شـرکت می کننـد هم مسـیر برای شـان دور 
اسـت. یعنـی مسـابقه را هرجـا کـه برگـزار 
می کردیم، بـه هرحال به یـك عـده دور بود، 
ضمن اینکه ما میزبانی مسابقات بزرگسالان 
را به رودهـن دادیم کـه رفت و آمد بـرای این 
رده سـنی خیلی راحت تر اسـت. وی در مورد 
نداشـتن امکانات ابتدایی و سـرد بودن سالن 
که از سـوی مربیـان و کشـتی گیران تهرانی 
در مـورد میزبـان مسـابقات مطرح شـده نیز 
گفت: به هرشـکل ما برای برگزاری مسابقات 
در خود تهران هم محدودیت هایی داشـتیم.

برای سرپرستی حبیب کاشانی در 
تیم امید با تاج به توافق رسیدیم

دبیرکل کمیته ملی المپیـك بیان کرد: نفـرات و تیم هـای اعزامی به 
بازی های آسـیایی هانگژو هنوز بسـته نشـده اند.

به گزارش ایسنا، مناف هاشـمی دبیرکل کمیته ملی المپیك در مورد 
مصوبات نشست هیات اجرایی گفت: هشـتمین جلسه هیات اجرایی 
با حضور اکثریت اعضا تشکیل شـد. بیشتر بحث های مدیریتی مطرح 
شـد چون جلسـات اول شـکل گیری کمیتـه در دوره جدید اسـت و 
سیاسـت گذاری، راهبردهـا، برنامه ها و نقطـه نظرات هیـات اجرایی 
بـرای مسـئولان کمیتـه اصلی ترین بحث هـا اسـت. ممکن اسـت تا 

زمانی که هماهنگی بیشـتر شـود کمتر مصوبات داشـته باشیم.
او در ادامه افزود: امروز انتخاب روسـای دو یا سـه کمیسیون در دستور 
کار بـود اما قـرار شـد در جلسـه آینـده مطـرح شـود چون دوسـتان 
پیشـنهادات مختلفی را مطرح کـرده بودنـد و نقطه نظـرات در مورد 
افراد واحد نبـود. کمیسـیون های اخـلاق، بازاریابی و بین المللی سـه 
کمیسیون مورد نظر هسـتند. کمیسیون محیط زیسـت هم قرار بود 
مطرح شـود اما دوسـتان نقطه نظراتـی را مطـرح کردند کـه باید کار 
کارشناسـی بیشـتری صورت بگیرد. اسـمی از نفرات پیشنهادی هم 

مطرح نشـد. 
او در ادامـه افزود: عبدالحمیـد احمدی به عنوان رییس کمیته رسـانه 
و پاسـوار رییس کمیته مدیریـت در ورزش مباحثی را مطـرح کردند. 
آقـای احمـدی در حوزه رسـانه مباحثـی در مـورد اینکـه حمایت ها، 
پشـتیبانی ها و حمایـت از رسـانه ها در رویدادهـای مختلـف چگونه 
باید باشـد، مباحثی را مطرح کرد. سـوالاتی هم توسـط اعضای هیات 
اجرایـی مطرح شـد که پاسـخ گفتند. آقـای پاسـوار هم به طـور کلی 
مباحث تشـکیلات، جایگاه  این کمیته بـه عنوان نهـاد عمومی و غیر 
دولتـی بـودن و همچنیـن پشـتیبانی ورزش مباحثی را مطـرح کرد. 
نهایتا مقـرر شـد این کمیسـیون به عنـوان یکـی از کمیسـیون های 
مهم و سـایر کمیسـیون هایی که بحث های سـاختاری و تشـکیلاتی 
دارد، مباحـث خود را دنبـال کنند. در نظـر داریم ارتبـاط کمیته ملی 
را از طریـق کمیسـیون مدیریـت با دولـت، مجلس، کمیسـیون های 
مجلس،  شـورای عالی انقلاب فرهنگـی و جاهایی که نیـاز به حمایت 
دولـت داریـم، نزدیك تر کنیـم در همیـن زمینه ممکن اسـت اصلاح 
برخی از دسـتور العمل هـا و حتـی قوانین مورد بررسـی قـرار بگیرد.

 

 سقوط ۴ پله ای ایران در 
رده بندی فیفا

تیم ملی فوتبـال ایـران جایـگاه خـود را به عنوان تیم نخسـت آسـیا 
از دسـت داد.

به گزارش کاغذ وطن بـه نقل از ایسـنا، آرژانتین قهرمـان جام جهانی 
با وجود کسـب عنوان بهترین تیم جهـان، در رده بنـدی تنها یك پله 
صعود کرد و به رده دوم رسـید. برزیل کـه در مرحله یك چهارم نهایی 
توسط کرواسـی در ضربات پنالتی حذف شـد، جایگاه خود را در صدر 

رده بندی حفـظ کرد.
فرانسـه فینالیسـت  جایگاه سـومی را در اختیـار دارد و بلژیك چهارم 
اسـت. مراکش پـس از یك تورنمنـت خیره کننـده کـه در آن فراتر از 
انتظارات همگان بود و با شکست دادن اسـپانیا و پرتغال قدرت نمایی 

کرد، 11 رتبه صعـود کـرد و از رتبه 22 به 11 رسـید.

خبر تاج: 

برای قهرمانی به جام ملت های آسیا می رویم
گزارش

ایسنا

رئیس فدراسـیون فوتبـال می گوید، پوسـت اندازی 
و کنار رفتن برخـی بازیکنان باتجربـه و قهرمانی در 
جام ملت هـای آسـیا مطالبـات او از سـرمربی آینده 

تیم ملـی ایران اسـت.
به گزارش کاغـذ وطن به نقل از ایسـنا، مهـدی تاج، 
رئیـس فدراسـیون فوتبـال در واکنـش بـه این کـه 
فدراسـیون فوتبال برای جام ملت های فوتبال آسـیا 
چه هدفـی دارد و چـه نتیجـه ای از نظر فدراسـیون 
رضایت بخـش خواهد بـود؟، گفـت: اگر دربـاره تیم 
ملـی احساسـی صحبـت کنیـم خیلـی بـه جایـی 
نمی رسـیم. ما مدیـر هسـتیم و باید به دقـت گوش 
بدهیم. ما بی خبر از گذشـته نیسـتیم و حال کشـور 
را می دانیم. فدراسـیون فوتبال برای جـام ملت های 
آسـیا باید در انتخاب سـرمربی دقت کافی را داشـته 

باشـد.
وی ادامـه داد: ارزیابـی مـا ایـن اسـت کـه حتمـا 
بـرای قهرمانـی بـه جـام ملت هـای آسـیا می رویم. 
هیـچ رئیـس فدراسـیونی دنبـال حـذف شـدن در 
جام جهانـی نیسـت. مطالبات مـا از سـرمربی آینده 
ایـن اسـت کـه جوان گرایـی بکنـد. تیـم مـا بایـد 
پوسـت اندازی کنـد. بعضـی از بازیکنـان مـا تـوان 

کشـیدن ایـن بـار را ندارنـد.
شـد:  یـادآور  فوتبـال  فدراسـیون  رئیـس 
بازیکن سـالاری بایـد از بیـن بـرود. بازیکـن نبایـد 
مربـی انتخـاب کنـد. اعتقـاد مـا این اسـت کـه این 
تیـم بایـد قهرمـان شـود. در جام جهانـی هـم برای 
صعود رفتـه بودیم امـا اتفاق رخ نـداد. تـا دقیقه 99 
هم شـانس صعـود داشـتیم. مـا بـرای قهرمانـی به 
جـام ملت های آسـیا می رویـم اما ممکن اسـت دوم 

یـا سـوم شـویم.
تاج خاطرنشـان کـرد: ما همیـن الان تیم دوم آسـیا 
هسـتیم و بـرای یـك دوره طولانـی در آسـیا اول 
بودیـم. ما ان شـاء الله تـلاش می کنیـم مربی بسـیار 

خوبـی انتخـاب کنیم.
او در واکنش بـه انتقادهای تند و تیز جـواد خیابانی، 
مجـری شـبکه ورزش در واکنـش بـه اینکـه چـرا 
کـی روش بعـد از این همـه باخـت از تیم ملـی کنار 
نمـی رود؟، گفـت: در 2018 اگـر بـازی رده بنـدی 
وجـود داشـت، احتمـالا مـا سـوم می شـدیم. در 
بدتریـن حالـت چهـارم می شـدیم. روحیه مـن این 
اسـت که در غیـاب افـراد رعایـت آن هـا را می کنم. 
اگر کـی روش اینجا بـود، خـودش باید این پاسـخ را 

می داد. اگر کی روش را نگه داشـتیم، از او می خواهم 
کـه پاسـخ سـئوالات را بدهـد. او بایـد جـواب ایـن 
سـئوالات را بدهـد و مـن نبایـد جواب هـا را بدهـم. 
نمی دانم چرا حسـن بایـد در بازی باشـد و حسـین 
نباشـد؟ حتما او اشـراف بیشـتری روی مسائل فنی 

دارد.
تـاج گفـت: کـی روش یـك مطالباتـی داشـت و 
می گفـت اگـر نظرتـان روی مـن بـود، مـن ایـن 
مسـائل را می خواهـم و ایـن بودجـه را می خواهـم. 
ما 2 الـی 3 فیفـادی تـا آذر ماه سـال آینـده نداریم. 
او می گفـت بایـد بـا چند تیـم خـوب بـازی انتخاب 
کنید. کـی روش گفت از نظر من کسـی کـه در جام 
باشـگاه های اروپـا فیکـس اسـت قابلیـت دعـوت 
شـدن دارد. لیـگ اروپا لیگی نیسـت که کسـی را به 
خاطر رفاقـت و آشـنایی بـازی دهد. اگر یـك روزی 
کـی روش خواسـت سـرمربی تیـم ملـی شـود، باید 
حتما جواب سـوال های فنی را بدهـد. اعتقاد خودم 
هم این اسـت کـه اگـر آمریـکا را می بردیـم، خیلی 

اتفـاق خوبـی می شـد.
او در ادامـه به عقد قـرارداد بـا یك شـرکت خارجی 
بـرای وارد کـردن سیسـتم کمـك داور ویدیویی به 
 VAR ایران اشـاره کرد و گفت: خوشبختانه قرارداد
بسـته شـده اسـت. ایـن سیسـتم ایرانـی نخواهـد 
شـد. فیفـا شـش شـرکت را تاییـد کـرده اسـت که 
یکـی اسـرائیلی و یکـی آمریکایـی اسـت و یکی هم 
در اسـرائیل ثبـت شـده کـه مـا نمی توانیم بـا آن ها 
قـرارداد ببندیـم و آن هـا هـم نمی خواهند. بـا یکی 
از ایـن شـرکت ها خوشـبختانه صداوسـیمای مـا 
قرارداد دارد و مـا هم با آن هـا قرارداد بسـتیم. کار را 
 VAR شـروع کردیم. می توانیـم امیدوار باشـیم که

را داشـته باشیم.
تـاج در واکنـش بـه این که آیـا همـه باشـگاه ها باید 
ورزشـگاه خـود را بـه ایـن سیسـتم مجهـز کنند؟، 
اظهار کـرد: به باشـگاه ها گفتـم هر ورزشـگاهی که 
VAR نداشـته باشـد، نمی تواند میزبـان بازی های 
لیگ باشـد و هر باشـگاهی این سیسـتم را نداشـته 
باشـد، باید بـه ورزشـگاهی بـرود کـه این سیسـتم 

را دارد.
همچنیـن رئیـس فدراسـیون فوتبـال در پاسـخ به 
این سـوال که چنـد دوربیـن در ورزشـگاه ها نصبت 
خواهد شـد؟ گفـت: دربـاره تعـداد دوربین ها بحث 
داریم کـه فعلا روی هشـت دوربین بحـث می کنیم. 
شـرکت ها بـرای همـه ورزشـگاه ها یکـی اسـت اما 
ممکن است تعداد دوربین ها بین ورزشـگاه آزادی و 

رفسـنجان متفاوت باشـد. تصورم این است که همه 
باشـگاه ها با این شـرکت قرارداد می بندنـد. به نظرم 
این کم کاری مـا بود کـه ایـن سیسـتم را نیاوردیم.

مهدی تـاج افزود: ما 2 دسـتگاه خـودروی ون داریم 
که اگر هـر ورزشـگاهی به هـر دلیلی تجهیز نشـود، 
این 2 دسـتگاه را بـه ورزشـگاه می فرسـتیم و از این 
سیسـتم اسـتفاده می کنیم. فصـل آینده لیـگ برتر 
حتما با VAR برگزار می شـود. همیـن الان داوران 
مـا از حضور در مسـابقات بین المللی حذف شـده اند 
چـون دوره VAR ندیده انـد. این یکـی از قول های 

من بود کـه الحمـدلله انجام می شـود.
او دربـاره سـاخت سـاختمان جدید این فدراسـیون 
در آکادمـی ملـی فوتبـال ایـران، اظهـار کـرد: ما در 
دوره قبل سـاختمان PEC را سـاختیم. یك زمین 
اسـتاندارد سـاختیم. کـی روش بـه همیـن مسـائل 
انتقـاد داشـت. الان هم باید سـاختمان فدراسـیون 
فوتبـال را بسـازیم و در همـان آکادمـی سـاختمان 
خودمـان را داشـته باشـیم. خوشـبختانه بنـا شـده 
AFC، 2میلیـون و 800 هـزار دلار کمك هزینـه 
ساخت وسـاز را بدهـد. فعـلا دنبـال راهـکاری برای 

وارد کـردن ایـن پـول به کشـور هسـتیم.
تـاج همچنیـن دربـاره گزینه هـای سـرمربی گری 
تیـم ملی ایـران از جملـه کـی روش و برانکـو، گفت: 
کی روش و گزینه هـای مختلف را بررسـی می کنیم. 
برانکو هـم جـزو گزینه هایی اسـت که مطرح شـده 

اسـت.
او در واکنش بـه این که آیـا صحت دارد که میرشـاد 
ماجدی در خـلال اردوی تیم ملی جوانـان در عمان 
با برانکو مذاکره کرده اسـت، جواب منفـی داد و این 

مسـاله را رد کرد.
مجـری برنامه هـم از ببیننـدگان خود بابـت این که 
تـاج بـه سـئوالات مـردم پاسـخ نـداد، عذرخواهـی 
کـرد. تـاج در پایـان برنامه گفت: مـن از مـردم بابت 
صداوسـیما عذرخواهی می کنم. ما احساسی درباره 
سـرمربی تیم ملی تصمیـم نمی گیریم. مـا به موقع 
دربـاره سـرمربی تصمیـم می گیریـم. مـا وظیفـه 
نداریـم که هـر وقـت صداوسـیما دربـاره سـرمربی 

سـئوال کـرد، پاسـخ بدهیم.
 سـوتیتر: تـاج معتقـد اسـت کـه بـرای موفقیـت 
تیـم ملـی فوتبـال ایـران بایـد جوان گرایی شـود او 
می گوید: یکی از خواسـته های ما از سـرمربی آینده 
ایران این اسـت کـه که قهرمانـی در جـام  ملت های 

آسـیا را بـرای ایران بدسـت بیـاورد.
رییس فدراسـیون فوتبال درباره ی انتخاب سرمربی 
گفت: اگـر درباره تیـم ملی احساسـی صحبت کنیم 
خیلـی بـه جایـی نمی رسـیم. مـا مدیـر هسـتیم و 
باید بـه دقت گـوش بدهیـم. مـا بی خبر از گذشـته 
نیسـتیم و حـال کشـور را می دانیـم و بـرای جـام 
ملت هـای آسـیا بایـد در انتخـاب سـرمربی دقـت 

کافی را داشـته باشـیم.
او در ادامـه به عقد قـرارداد بـا یك شـرکت خارجی 
بـرای وارد کـردن سیسـتم کمـك داور ویدیویـی 
به ایـران اشـاره کرد و گفـت: خوشـبختانه قـرارداد 
VAR بسته شـده اسـت و از طریققرارداد با یکی از 
شـرکت ها که با صداوسـیمای ما قـرارداد دارد کار را 
 VAR شـروع کردیم. می توانیـم امیدوار باشـیم که
 VAR را داشـته باشـیم و بازی هـای فصل آینـده با

برگـزار خواهد شـد.
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دقیقی:

در ورزشگاه ماهشهر حتی آب سرویس بهداشتی هم قطع بود
سـرمربی تیـم فوتبـال شـمس آذر قزویـن با 
گله منـدی از میزبانـی خلیج فارس ماهشـهر 
و توهیـن بـه وی، گفـت: یکـی از درس هـای 
مهـم جام جهانـی فرهنـگ تماشـای بـازی 
فوتبال بـود و ما هـم از نظر فرهنگ تماشـای 

فوتبـال باید بـه شـرایط بهتری برسـیم.
سـعید دقیقی پس از تسـاوی تیمـش مقابل 
خلیـج فـارس ماهشـهر درهفتـه پانزدهـم 
لیگ یـك کشـور، اظهار کـرد: به اعتقـاد من 
بـازی بـرای 2 تیم سـخت بـود. بـا توجـه به 
وقفـه در لیـگ، تـا تیم ها مجـددا به شـرایط 
بـازی برگردنـد 1 الی 2 بـازی زمـان می برد. 
همچنیـن تیـم خلیـج فـارس حریـف خوبی 
بـود و نفـرات خوبـی در خـط حملـه داشـت 
و همیـن کار مـا را سـخت کـرد. بـازی در 
نیمـه اول کامـلا در اختیار مـا بـود و در نیمه 
دوم 50-50 بـود و 2 تیـم می توانسـتند از 

موقعیت هایشـان اسـتفاده کننـد.
وی ادامـه داد: تیـم ماهشـهر را دوسـت دارم 
و ایـن ظرفیـت را دارد کـه در سـطح بالاتـر 
قـرار بگیـرد، البتـه به شـرط این که شـرایط 
زمیـن و استادیوم شـان بهتر شـود. ایـن تیم 

انگیزه و انـرژی خوبـی دارد و بـرای موفقیت 
تلاش می کننـد و قطعـا در آینـده می توانند 
حرف هـای بیشـتری بـرای گفتـن داشـته 
باشـند و به نظـر من ایـن تیـم یقـه خیلی از 

تیم هـا را در اینجـا می گیـرد.
سـرمربی تیـم فوتبـال شـمس آذر قزوین در 
پاسـخ به این سـؤال کـه واکنـش باشـگاه به 
حواشـی بـازی بـا ماهشـهر کـه در دقایقـی 
تـوام بـا فحاشـی و توهیـن به شـخص شـما 
بـود، چیسـت؟ گفت: قـرار بـود بـازی بدون 
تماشـاگر باشـد کـه البتـه بـه ایـن موضـوع 
معتـرض نیسـتم زیـرا معتقـدم فوتبـال بـا 
تماشـاگر جـذاب اسـت امـا بی احترامـی 
آن هـا قابـل توجیـه نیسـت. جام جهانـی 
2022 درس هـای زیـادی بـه همـه مـا داد و 
از جملـه درس هـای آن در زمینـه فرهنگـی 
ورزشـی بـود. قطری هـا یـك اتفاق شـگرف 
را رقـم زدنـد و جام جهانـی زیبایـی را از همه 
نظـر برگـزار کردنـد، جام جهانی کـه یکی از 
درس هـای مهـم آن فرهنـگ تماشـای بازی 
فوتبـال بـود. یـك حاشـیه در ایـن رقابت ها 
ندیدیـم و در واقـع فوتبـال عظمـت خـود را 

نشـان داد و ما هـم از نظـر فرهنگ تماشـای 
فوتبـال بایـد بـه شـرایط بهتـری برسـیم.

وی ادامـه داد: بخشـی از فوتبال سـخت افزار 
مرتبط بـه ایـن رشـته اسـت؛ در جام جهانی 
اسـتادیوم های قطـری را بـا آن شـرایط 
می بینیـم و در حالـی کـه شـاید قطـر کمتر 
از 200 کیلومتـر بـا ماهشـهر فاصلـه داشـته 
باشـد امـا در اینجـا زمیـن بـازی جـای گلـه 

دارد.
دقیقـی بیـان کـرد: تماشـاگران ماهشـهری 
بـه ورزشـگاه آمدنـد، در حالـی کـه بـازی 
بـدون تماشـاگر بـود امـا یـگان ویـژه و 
مسـئولان نتوانسـتند شـرایط را طـوری 
مدیریـت کننـد تـا احتـرام تیـم میهمـان 
نگـه داشـته باشـد و بـه مـن مربـی توهیـن 
و بی احترامـی شـد و بعـد می بینیـم یـگان 
ویـژه عکس العملـی نشـان می دهـد و بـا 
تمام احترام بـه تیم حریف و مردم ماهشـهر، 
این ها نشـان می دهد هنـوز از نظـر فرهنگی 
و سخت افزاری، شـرایط برای بازی در این جا 
وجود نـدارد. این بازی تمام شـد امـا واقعیت 
ایـن اسـت کـه تیـم شـمس آذر در خیلـی از 

دقایق بازی اسـیر حواشـی و اتفاقـات بیرون 
از زمین بازی شـد. چنیـن رفتارهایـی نخ نما 
شـده اسـت و باعـث عقب گـرد فوتبـال مـا 

. د می شـو
وی افـزود: فضـا بایـد بـه سـمتی بـرود کـه 
مسـئولان مربوطـه شـرایط میزبانـی را در 
ماهشـهر فراهم کنند زیرا این زمین شـرایط 
بـازی نـدارد. حتـی مـا مشـکل سـرویس 
بهداشـتی داشـتیم و آب قطع بود و نمی دانم 
شـاید آب را قطـع کـرده بودنـد. به هـر حال 
بی احترامی هایـی دیدیـم که شایسـته نبود. 
واقعا میزبانی ماهشـهر جای گلـه دارد و قرار 
نیسـت به هر نحوی تیم داشـته باشـیم و ای 
کاش مسـئولان شـهر ماهشـهر ابتدا شرایط 
سـخت افزاری ایـن تیـم را فراهـم می  کردند 
و بعـد نیز در کنـار آن تـلاش می کردنـد این 

تیـم از لیـگ 2 بـه لیـگ یـك بیاید.
شـمس آذر  فوتبـال  تیـم  سـرمربی 
قزویـن دربـاره ایـن کـه بـه نظـر می رسـد 
اسـتادیوم شـمس آذر در قزویـن از معـدود 
اسـتادیوم های بـا کیفیـت در لیـگ یـك 
اسـت، گفت: صدرنشـین بودن تیم ما نشـان 

می دهـد در خیلـی از زمینه هـا از جملـه 
سـخت افزار و فرهنـگ تیمـی خـوب کار 
کرده ایـم و معتقـدم میزبانـی شـمس آذر از 

سـطح فوتبـال ایـران بالاتـر اسـت.
وی در ادامـه نیـز بـا بیـان ایـن که خیلـی به 
تیم هـای رقیـب نـگاه نمی کنـم و نگاهـم 

بـه کیفیـت وعملکـرد بازیکنانـم اسـت، 
گفـت: متاسـفانه نزدیـك بـه 30 درصـد از 
بازیکنان مـان را بـه دلیـل مصدومیـت در 
اختیـار نداریـم و حتی بـه دنبال ایـن بودیم 
تـا در تعطیلات بـه تیم برسـند اما به شـراط 

ایـده آل نرسـیدند.
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رییـس فدراسـیون قایقرانـی گفـت: اگـر بـه فوتبالیسـت ها 
حواله خـودرو دادنـد، به ورزشـکاران رشـته های دیگـر که با 
نداری هـا می جنگنـد و مـدال می گیرنـد، حداقل یـك پراید 

می دادنـد.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایسـنا،  علیرضا سـهرابیان 
درمـورد گلایه برخی ملی پوشـان قایقرانی از کمبـود امکانات 
و نبـود توجـه یکسـان بـه رشـته های ورزشـی مختلـف از 
سـوی مسـئولان بیان کرد: این گلایـه را نه تنها ورزشـکاران 
قایقرانـی بلکـه رشـته های دیگر هـم داشـته اند و گلایـه آنها 
به حـق اسـت. ورزشـکار وزن کـم می کنـد، آسـیب می بیند، 
بـا نداری هـا می جنگـد و نمی دانـد بـرود کار کنـد و خـرج 
خانـواده خـود را در بیاورد یـا ورزش کند تـا پرچم ایـران را به 
اهتـزاز درآورد و با وجود تمام این مشـکلات، مـدال می گیرد 
امـا وقتـی درخواسـت پرداخت جوایز سـال گذشـته خـود را 
دارد، می گوینـد فعلا پول نداریم و تحریم و مشـکلات اسـت. 
امـا سـپس می بیند کـه در ایـن میـان یك تیـم باخته اسـت 
با ایـن وجـود حوالـه خـودرو می گیـرد. از ایـن رو این سـوال 
برایـش پیـش می آیـد که چـرا وقتـی مـن پـاداش مدالـم را 
می خواهـم می گویند پول نیسـت امـا برای تیم دیگر هسـت. 
100 درصـد ناراحـت می شـود و حـس می کند ناپـدری دارد 

بزرگـش می کنـد. 
سـهرابیان هم چنین گفـت: همـه ورزشـکاران قابـل احترام 
هسـتند و 10 برابر بـه فوتبالیسـت ها پـاداش بدهنـد و اصلا 
حوالـه مازراتـی بدهنـد مـا خوشـحال می شـویم امـا اینکـه 

حداقل یـك خـودرو داخلی ماننـد پراید هـم به ورزشـکاران 
دیگر بدهند، مشـکلی پیـش نمی آیـد. وقتی در مـورد همان 
پراید هم صحبـت نمی شـود، ورزشـکار با خـودش می گوید، 
چرا مـن بایـد آنقـدر وزن کم کنـم، آسـیب ببینم و سـختی 
بکشـم، دستفروشـی می کنم تـا خـرج خانـواده را در بیاورم. 
او در مـورد حـل مشـکلات تجهیـزات قایقرانی تصریـح کرد: 
مـا بـرای حـل مشـکل تجهیـزات بـه بودجـه کلان و کمـك 

مسـئولان دیگر نیـاز داریـم. البته مسـئولان ورزشـی کمك 
می کنند و منظور من کمك از سـوی مسـئولان غیر ورزشـی 
خـارج از وزارت ورزش، کمیتـه ملـی المپیـك و پارالمپیـك 
اسـت. افـرادی کـه نزدیـك انتخاباتشـان دوسـت دارنـد بـا 
ورزشـکاران مـا عکـس بگیرنـد، در ایـن زمینـه هـم کمـك 
کننـد. ارگان های زیادی هسـتند کـه می تواننـد کمك کنند 

تا راحـت تـر از ایـن پیـش برویم. 

برخـلاف سـال گذشـته کـه مـدال آوران کشـتی ورود 
دیرهنگامـی بـه چرخـه داشـته و بعـد از 8-9 مـاه هـر 
کدام شـان در یك رقابـت بین المللـی محـك خوردند، 
این بـار سـه مـدال آور فرنگـی خیلـی زودتر در شـرایط 

مسـابقه قـرار خواهنـد گرفت.
بـه گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از تسـنیم، مسـابقات 
قهرمان کشـوری بزرگسـالان کشـتی فرنگی به عنوان 
اولیـن مرحلـه از چرخـه انتخابـی تیـم ملـی در سـال 
2023 طـی روزهـای 30 آذر، اول و دوم دی مـاه در 
سـالن هفت تیر تهـران برگزار خواهد شـد. ملی پوشـان 
شرکت کننده در مسـابقات جهانی 2022 بلگراد همراه 
با مدال آوران رقابت های امیدهای جهـان در این مرحله 
از چرخـه غیبـت خواهنـد داشـت. بـا توجه بـه چرخه 
انتخابـی تیم ملـی، 7 ملی پوشـی کـه در بلگراد کسـب 

مـدال نکردنـد همـراه بـا 6 مـدال آور امیدهـای جهـان 
همراه با نفرات برتر اوزان دهگانه مسـابقات کشوری، در 
ماه های آینده بـه 2 تورنمنت بین المللی اعـزام خواهند 
شـد تا از بیـن آنها تیـم قهرمانی آسـیا کـه فروردین ماه 

برگزار می شـود، مشـخص شـود.
اما سـه مـدال آور ایـران در صربسـتان چـه زمانـی وارد 
چرخـه خواهنـد شـد؟ محمدرضـا گرایـی دارنـده 2 
مـدال طـلای جهـان و المپیـك و نایب قهرمـان سـال 
2022 جهـان، همراه بـا امیـن میـرزازاده نایب قهرمان 
سـنگین وزن جهان در مسـابقات جهانی بلگراد و هادی 
سـاروی دارنده یك مـدال طلا و یـك برنز جهـان و برنز 
المپیك توکیـو، پیش از پایان سـال 1401 بـا حضور در 
یك تورنمنت بین المللی اسـتارت کار خـود را در چرخه 

انتخابـی تیم ملـی در سـال 2023 خواهنـد زد.

انتقاد رئیس فدراسیون قایقرانی از تبعیض در جوایز فوتبالیست ها:

 یک پراید هم به ورزشکاران دیگر می دادید!
زمان ورود گرایی، ساروی و میرزازاده به چرخه 

انتخابی تیم ملی کشتی فرنگی

سنا
: ای

س
عک
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با پرهیز از 
سیاسی کاری، 

تصمیمات سیاسی لازم را 
برای اعلام توافق بگیرید

وزیـر امـور خارجه کشـورمان بـه طرف های 
مقابل توصیه کـرد با پرهیز از سیاسـی کاری 
و بـا اتخـاذ رویکـردی سـازنده و واقع بینانـه، 
تصمیمات سیاسـی لازم را برای اعلام توافق 

. ند بگیر
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنـا، 
حسـین امیرعبداللهیـان وزیـر خارجـه 
جمهـوری اسـلامی ایـران، در حاشـیه 
کنفرانـس بغـداد 2 در امـان پایتخـت اردن، 
نشسـت مشـترکی با جوزپ بـورل، نماینده 
عالـی و مسـئول سیاسـت خارجـی اتحادیه 

اروپـا برگـزار کـرد.
در ایـن نشسـت، مهمتریـن موضوعـات در 
دسـتورکار ایران و اتحادیه اروپا بویژه شرایط 
حاکم بر مذاکـرات وین، مورد تبـادل نظر دو 

طـرف قـرار گرفت.
در ایـن ملاقـات امیرعبداللهیـان، ضمـن 
اعـلام آمادگـی جمهـوری اسـلامی ایـران 
بـرای جمع بنـدی مذاکـرات ویـن براسـاس 
پیـش نویـس بسـته مذاکراتـی کـه نتیجـه 
ماه ها مذاکـرات سـخت و فشـرده اسـت، به 
طرف هـای مقابـل توصیـه کرد بـا پرهیـز از 
سیاسـی کاری و با اتخـاذ رویکردی سـازنده 
و واقع بینانه، تصمیمات سیاسـی لازم را برای 

اعـلام توافـق بگیرند.
وزیر خارجه کشـورمان در این دیدار، رویکرد 
کشورهای غربی در حمایت از اغتشاشگران و 
وضع تحریم هـای غیرقانونی علیه جمهوری 
اسـلامی ایران بـه بهانـه های واهـی حمایت 
از حقـوق بشـر مـردم ایـران را محکـوم کرد. 
وی حمایـت از حقـوق بشـر را جـزو اصـول 
پایـه ای انقـلاب اسـلامی دانسـته و ضمـن 
یادآوری رویکرد کشـورهای غربـی در نقض 
حقوق بشـر ملت ایران از جمله در همراهی با 
تحریم های غیرقانونی آمریکا، ریختن اشـك 
تمسـاح از سـوی این کشـورها در حمایت از 

حقوق مـردم ایـران را باورپذیر ندانسـت.
امیرعبداللهیـان با تبییـن موضـع و رویکرد 
اصولی جمهوری اسلامی ایران در حمایت از 
تمامیت ارضی اوکرایـن و تاکید بر راه حلهای 
مسـالمت آمیـز بـرای خاتمـه جنـگ و حل 
بحران اوکرایـن، آمادگی جمهوری اسـلامی 
ایـران بـرای رفـع هـر سـوتفاهم در تعامـل 
مسـتقیم با طرف اوکراینی را نیز اعـلام کرد.

جـوزپ بـورل در ایـن ملاقـات، بـا تشـریح 
مواضع و رویکردهـای اتحادیه اروپـا در قبال 
جمهوری اسـلامی ایران طی ماه هـای اخیر، 
موضوع برجـام و مذاکـرات هسـته ای را جدا 
از سـایر موضوعـات در دسـتورکار دو طـرف 
دانسـت و بر عـزم اتحادیه برای پیشـبرد و به 
نتیجـه رسـاندن مذاکـرات وین تاکیـد کرد.

نشست گفت وگوهای 
تهران، نشانگر نقش 

ثبات ساز ایران در 
منطقه است

سـفیر اسـبق ایران در ایتالیا گفت: نشسـت 
نقـش  نشـانگر  تهـران،  گفت وگوهـای 

ثبات سـاز ایـران در منطقـه اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنـا، 
ابوالفضـل ظهره ونـد بـا اشـاره بـه برگـزاری 
سـومین دوره مجمـع گفت وگوهـای تهران، 
گفـت: هیچ کـس نمی توانـد منکـر نقـش 
ثبات سـاز ایـران در منطقـه شـود و اگـر هم 
ادعاهایی از سـوی غربی درباره وجود چالش 
در ایـران مطـرح می شـود، بـه دلیـل نقـش 
مخـرب و اسـتعماری آنهـا در منطقـه بـوده 
اسـت. سـفیر اسـبق ایـران در ایتالیـا اضافه 
کـرد: ایـن در حالـی اسـت کـه مهم تریـن 
ویژگـی ایـران در منطقه، حفـظ یکپارچگی 
ژئوپلیتیك منطقـه بوده و مانع تجزیه شـدن 
منطقـه و بحران آفرینی برخی از کشـورهای 
عرب خلیج فارس شـده اسـت. همیـن ایران 
با تروریسـم تکفیری کـه یکـی از مؤلفه های 
بی ثباتی در منطقه اسـت، مقابله کرده است 
که سـند بسـیار مهمی برای نقش ثبات ساز 

جمهـوری اسـلامی ایـران دارد.
وی بـا اشـاره به نقـش شـهید سـلیمانی در 
امنیت منطقه گفت: شکست داعش، تهدید 
بزرگی بـرای دشـمنان بین المللـی، از جمله 
آمریـکا و کشـورهای غربـی بـود. ظهره ونـد 
ادامـه داد: امنیـت منطقـه با منافـع غربی ها 
در تعـارض اسـت و آنهـا ایـن تعـارض را بـه 
دلیـل نقش آفرینـی و آگاهی بخشـی ایـران 
می دانند. این کارشـناس مسـائل بین الملل 
با اشاره به حضور جمهوری اسـلامی ایران در 
دومین دوره برگـزاری کنفرانس بغداد، اظهار 
داشت: اردن در حال حاضر آبستن یك سری 
حوادث اسـت که نباید از نقش آمریکایی ها و 
صهیونیسـت ها در این حوادث غافل شـد که 
در واقع به دنبال تغییر در ژئوپلیتیك منطقه 
هسـتند. وی با تأکید بر موضع ثابت و روشن 
ایران در حفظ ثبات در منطقه، بیان داشـت: 
جمهوری اسـلامی یکی از کشـورهای اصلی 
حاضـر در نشسـت بغـداد اسـت. ظهره ونـد 
ادامـه داد: بایـد راهـی بـرای تامیـن امنیـت 
عـراق و اخـراج آمریـکا و متحدانـش از ایـن 
کشـور پیدا کرد. البته در این نشست، برخی 
کشـورهای اروپایی نیز حضور دارنـد. لذا این 
نشسـت می توانـد در بهبـود روابـط ایـران با 
این کشـورها موثر باشـد. سفیر اسـبق ایران 
در در افغانستان خاطرنشان کرد: در مجموع 
ایـن تبـادلات و نزدیك شـدن دیدگاه هـای 
کشـورهای منطقه می تواند به ثبات بیشـتر 

منطقـه و امنیـت عراق کمـك کند.

آیین نامه برگزاری تجمعات قانونی، 
با اولویت در دستور کار است

مدیـرکل سیاسـی وزارت کشـور گفـت: تـلاش می کنیـم کـه تا به 
پشـتوانه کار کارشناسـی و نظـرات نخبـگان، آییـن نامـه برگزاری 

تجمعـات قانونـی را نهایـی کنیم.
عبـدالله مـرادی ، دربـاره آخریـن مراحـل رسـیدگی به آییـن نامه 
برگـزاری تجمعـات قانونـی، اظهـار کـرد: در نشسـتی کـه بـا خانه 
احـزاب داشـتیم، مقرر شـد که خانـه احـزاب کمیتـه ای تخصصی 
تعیین و به وزارت کشـور معرفی کنـد تا در قالب یك کار مشـترک، 

آیین نامـه تجمعـات قانونـی جمع بنـدی و نهایی شـود.
وی بـا بیان اینکـه در ایـن زمینه قبـلا دسـتورالعمل هـا و مقرراتی 
بـرای تامیـن امنیـت تجمعات وجـود داشـته اسـت، تصریـح کرد: 
تمرکـز مـا در تهیـه ایـن آیین نامـه ، توجـه هم زمـان بـر چگونگی 
صدور مجـوز تجمعـات و نیز تامیـن امنیـت تجمع کننـدگان بوده 
اسـت. تشـکل های سیاسـی، صنفی و اجتماعـی در قبـال دریافت 
مجـوز برپایی تجمـع به عنـوان یك حـق پذیرفتـه شـده در قانون 
اساسـی، الزاماتی را نیز باید رعایت کنند. همچنانکه دستگاه دولتی 
متولی صدور مجوز یعنـی وزارت کشـور نیز ، موظف اسـت الزامات 
و مقدمـات ایـن امـر را فراهـم کنـد. اکنـون مـا هـم روی چگونگی 
صـدور مجـوز و هـم برقـراری امنیـت تجمـع کار کـرده ایم کـه در 
واقع همزمـان حقوق و تکالیـف نهادهای حاکمیتـی و امنیتی و هم 

تشـکل هـای مدنی و سیاسـی دیده شـده اسـت.
مرادی دربـاره نهادهای صادر کننـده مجوز تجمعـات قانونی گفت: 
ایـن موضوع بـه سـطح درخواسـت تجمع بسـتگی خواهد داشـت. 
اگـر احـزاب ملـی در سـطح گسـتره ملـی تقاضـای تجمع داشـته 
باشـند، ایـن درخواسـت در وزارت کشـور و کمیسـیون مـاده 10 
احزاب بررسـی می شـود. بقیه موارد در فرمانداری ها و اسـتانداری 
ها بررسـی می شـود. مدیـرکل سیاسـی وزارت کشـور با اشـاره به 
بررسـی طرحی مشـابه در مجلس شـورای اسـلامی، خاطر نشـان 
کرد: تـلاش ما این اسـت که ایـن آییـن نامـه را بسـرعت در وزارت 

کشـور نهایـی و ابـلاغ کنیم.

دستگاه های مستنکف از اجرای 
قانون هوای پاک به دستگاه قضا 

معرفی می شوند
یك عضو کمیسـیون آموزش، تحقیقـات و فناوری مجلس شـورای 
اسـلامی گفـت: مجلس قطعا سـعی مـی کنـد از ابزارهـای نظارتی 
کـه در اختیار دارد دسـتگاه هایـی که در اجـرای قانون هـوای پاک 
سسـتی کـرده و مسـئولیت خـود را انجام نـداده انـد را به دسـتگاه 

قضایـی معرفـی کند.
به گزارش کاغـذ وطن به نقل از ایسـنا،  حـق وردی، درباره وضعیت 
اجرای قانون هوای پاک توسـط دسـتگاه های متولی بیـان کرد: در 
ایـن قانـون پیش بینی شـده کـه اگر کسـی قانـون را رعایـت نکند 
جـرم انگاری می شـود تـا دسـتگاه هـای قضایی نیـز بتواننـد ورود 
کنند. وی یادآر شـد: طی روزهای گذشـته رئیس جمهـور و رئیس 
دسـتگاه قضـا نیـز گفتند کـه باید بـا دسـتگاه هایـی کـه مکلف به 
اجرای قانـون هوای پاک بودنـد و موارد ایـن قانـون را رعایت نکرده 

اند، برخورد شـود کـه البته ایـن کار در حیطـه قوه قضائیه اسـت.

خبر

کاغذ سیاست
قالیباف:

تصمیم برای حل مشکلات باید به هنگام گرفته شود
گزارش

ایسنا
رئیــس مجلــس شــورای اســلامی بــا بیــان اینکــه 
اگــر امــروز در حــل برخــی مســائل ناتوان هســتیم 
ــم و پژوهــش  ــه عل ــا تکیــه ب مــی توانیــم آنهــا را ب
ــا  ــی م ــه گاه ــد: البت ــادآور ش ــم، ی ــرف کنی برط
ــئله در  ــا آن مس ــم ام ــل می کنی ــئله ای را ح مس
زمــان مناســب حــل نشــده لــذا تصمیــم خــوب و 

ــه کار اســت. ــگام لازم ــه هن ــن حــال ب درعی
ــاف،  ــر قالیب ــنا، محمدباق ــذ ایس ــزارش کاغ ــه گ ب
رئیــس مجلــس شــورای اســلامی در آییــن 
رونمایــی از تازه هــای نشــر، منابــع دیجیتــال 
ــز اســناد  ــوزه و مرک ــه، م ــوزه مجــازی کتابخان و م
مجلــس کــه در محــل مجلــس مشــروطه برگــزار 
شــد، ضمــن قدردانــی از فعالیــت هــای ایــن 
مجموعــه در هفتــه پژوهــش، گفــت: امــروز بحــث 
ــم و پژوهــش از موضوعــات بســیار  ــه عل ــوط ب مرب
ــه و  ــه، جامع ــر مجموع ــرای ه ــی ب ــم و اساس مه

کشــوری اســت.
رئیــس مجلــس شــورای اســلامی ضمــن تبییــن 
نقــش پژوهــش در مجلــس گفــت: کتابخانــه 
ــی و  ــرای بازیاب ــی ب ــروز منبع ــناد ام ــز اس و مرک
توجــه بــه تجربــه و دانــش گذشــتگان بــرای آینده 
اســت. امــروز پیشــرفت جوامــع، کشــورها و ملــت 
ــدون پیشــرفت  ــد ب ــدار باش ــا اقت ــوأم ب ــه ت ــا ک ه
علــم امــکان پذیــر نیســت و اینکــه رهبــر معظــم 
ــد  ــد دارن ــش تأکی ــم و پژوه ــوزه عل ــلاب در ح انق
ــوان  ــه عن ــش ب ــه پژوه ــت ک ــر اس ــن خاط ــه ای ب
ــم نقــش اساســی در  ــر مجموعــه ای از نهــاد عل زی

ــور دارد. ــدار کش ــتقلال و اقت ــرفت، اس پیش
ــروز  ــدون شــك اگــر ام ــه اینکــه ب ــا اشــاره ب وی ب
ــم، بعضــا  ــه دوره پــس از انقــلاب اســلامی بنگری ب
تصمیماتــی گرفتــه ایــم کــه بــا اشــکالاتی همــراه 
بــوده اســت، تأکیــد کــرد: امــروز بــرای رقابــت در 
زمینــه هــای مختلــف بــا کشــورهای دنیــا احتیاج 
ــدون  ــه ب ــم ک ــی داری ــه های ــول در زمین ــه تح ب
ــم  ــاد عل ــه نه ــه ب ــدون تکی ــی و ب پژوهــش و دانای

ــر نیســت. ــکان پذی ام
وی در ادامــه تصریــح کــرد: بــه بیــان دیگــر 
حکمرانــی و شــیوه درســت اجرایــی بــرای تحقــق 
ــرت  ــی حض ــای سیاس ــه ه ــا و اندیش ــان ه آرم
امــام)ره( و آرمــان هایــی کــه تعریفــی نــو در ایــن 
ــم  ــد عل ــت، نیازمن ــی اس ــلام سیاس ــع از اس مقط

ــود. ــد ب خواه
قالیبــاف در ادامــه بــا اشــاره بــه اینکــه اگــر امــروز 
در حــل برخــی مســائل ناتوان هســتیم مــی توانیم 
آنهــا را بــا تکیه بــه علــم و پژوهــش برطــرف کنیم، 
ــه هــر میــزان کــه در عرصــه هــای  ــادآور شــد: ب ی
ــت  ــات حرک ــش و تحقیق ــم، پژوه ــرفت عل پیش
ــر  ــر و موث ــی، معتب ــای علم ــش ه ــرده و پژوه ک
داشــته و در کاربســت هــا و در زمــان مناســب خود 

ــود. ــوده و خواهیــم ب اســتفاده کردیــم، موفــق ب
وی خاطرنشــان کــرد: البتــه گاهــی ما مســأله ای را 
حــل می کنیــم امــا آن مســئله در زمــان مناســب 
حــل نشــده لــذا تصمیــم خــوب و درعین حــال به 

هنــگام لازمــه کار اســت.
رئیــس قــوه مقننــه در ادامــه بــا بیــان اینکــه امروز 
ــر و  ــی، مؤث ــای علم ــش ه ــا پژوه ــه ب ــی ک آنهای
ــرده،  ــت ک ــردم خدم ــز و م ــران عزی ــه ای ــر ب معتب
ــگران از  ــت: پژوهش ــتند، گف ــار هس ــث افتخ باع
ســویی در اســتقلال، آزادی و عــزت مــا و از ســوی 
دیگــر در تولیــد قــدرت، ثــروت، معرفــت و منزلــت 
نقــش کلیــدی دارنــد و دشــمن نیــز دقیقــا همین 
نقــاط را آمــاج حمــلات خــود بــرای تضعیــف ایــن 
بخــش چــه سیســتم علمــی، چــه افــراد علمــی و 

ــرار مــی دهــد. ــد آموزشــی ق چــه رون
وی بــر همیــن اســاس تصریــح کــرد: امــروز یکــی 
از مراکــز مهــم تولیــد علــم و انســان ســازی حــوزه 
ــور  ــفانه آنط ــه متاس ــت ک ــرورش اس ــوزش و پ آم
کــه بایــد و شــاید در ایــن مســیر کــه مســیر تولید 
ــه  ــم؛ ن ــته ای ــی نداش ــه موفق ــت، کارنام ــم اس عل
ــه در  ــوزش و ن ــوزه آم ــه در ح ــت، ن ــوزه تربی در ح

ــش. ــوزه پژوه ح
ــه  ــا ب ــدر کــه در دنی ــان اینکــه آنق ــا بی ــاف ب قالیب
ــه  ــطه اول و دوم ب ــع متوس ــتان، مقاط دوره دبس
موضوعــات تربیتــی، آموزشــی بــا تکیــه بــر حوزه 
پژوهــش و تحقیقــات توجــه می شــود، در کشــور 
ــی  ــرد: در حال ــوان ک ــود، عن ــی ش ــه نم ــا توج م
کــه ایــران عزیــز از جهــت محتــوا در ایــن حــوزه، 
عقبــه فرهنگــی و دینــی و منابــع علمــی و دینــی 
در بخــش هــای مختلــف دارد، امــا متاســفانه 
کارنامــه قابــل قبولــی نداریــم و شــاید فرزنــدان ما 
در حــل مســائل فــردی در حــوزه هــای شــخصی، 
مســئولیت پذیــری جامعــه در آینــده و حــل 
مســائل جامعــه در ســطح ملــی و بیــن المللــی که 
بایــد تــوان حــل مســئله و مســائل مهــم را داشــته 

باشــند، از مهــارت هــای لازم برخــوردار نیســتند و 
ایــن ضعــف بایــد در نشســت هایــی کــه در حــوزه 
ــی شــویم برطــرف شــود  ــع م ــم جم ــم دور ه عل
ــن  ــرو چنی ــا در گ ــم حــل مشــکل م ــد بدانی و بای

ــی اســت. ــت های حرک
ــا  رئیــس نهــاد قانونگــذاری کشــورمان در ادامــه ب
اشــاره بــه اینکــه همــه نخبــگان و همه مســئولان 
در ســطوح مختلــف در قــوای ســه گانــه و محیــط 
ــه  ــوزوی و در عرص ــگاهی و ح ــی، دانش ــای علم ه
ــه  ــور ب ــگ کش ــر و فرهن ــه هن ــوط ب ــای مرب ه
ــد،  ــی مســئولیت دارن خصــوص کتــاب و کتابخوان
ــی و کتــاب خــوب را  ــد کتابخوان بیــان داشــت: بای
ترویــج کنیــم چــرا کــه دانایــی محــوری جبــران 

ــت. ــکلات اس ــی از مش برخ
ــگ  ــدی جن ــش ج ــا دو چال ــروز ب ــزود: ام وی اف
اقتصــادی و جنــگ ترکیبــی روبــرو هســتیم و این 
دو لبه یــك قیچــی هســتند که  علــم، پیشــرفت و 
نیروهــای جــوان، کارآمــد و موثر مــا را تحــت تاثیر 
قــرار داده و مرجعیــت هــا را نیــز در تأثیرگــذاری بر 

افــراد تغییــر داده انــد.
قالیبــاف در ادامــه بــا تاکیــد بــر اینکــه بایــد 
بپذیریــم نقشــی کــه تصویــر آینــده را بــرای ذهن 
جوانــان دنیــا می ســازد، بــه همــان انــدازه مفاهیم 
را نمی ســازد، ابــراز داشــت: وقتــی روایتــی بــا یــك 
نــگاه آینــده نگــری ایجــاد مــی شــود و مرجعیــت 
آن در یــك شــبکه بــه عنــوان یــك فنــاوری مــورد 

ــارزه  ــت و مب ــرد، عرصــه رقاب ــرار مــی گی توجــه ق
نیــز متفــاوت مــی شــود.

وی در ادامــه بــا یــادآوری ایــن مطلب که مــواردی 
کــه در مکاتــب انســان ســاخت دنبــال مــی شــد، 
ــبکه  ــروز ش ــا ام ــود ام ــاه ب ــازار و روزی رف روزی ب
ــد  ــا بای ــه م ــد ک ــی دارن ــا نگاه ــت: آنه ــت، گف اس
ــی  ــزی دقیق ــه ری ــش، برنام ــق و پژوه ــا تحقی ب
بــرای آن داشــته باشــیم. امــام راحــل)ره( بــا یــك 
مبــارزه باعــث احیــای مجــدد اســلام و عــزت امت 
اســلامی شــد کــه امــروز بــرای رقابت بــا ایــن دنیا 
ــگاه هــا بایــد بیــش از هــر زمــان دیگــری  و ایــن ن
ــوان  ــه عن ــه پژوهــش ب ــه ب ــش و تکی ــم و دان از عل
زیــر مجموعــه ای از مســائل علمــی توجــه کــرده و 
مهــارت هــای امــروز جامعــه خــود را در همــه ابعاد 

ــم. ــال کنی دنب
ــوان  ــم، از 30 عن ــن مراس ــان ای ــاف در جری قالیب
کتاب تــازه هــای نشــر کتابخانــه مجلــس رونمایی 
ــه از یــك  ــار دیگــری از جمل کــرد. همچنیــن از آث
هزارمیــن مرمــت کتــاب خطــی ایــن دوره، پایــگاه 
ــون و  ــن از 4 میلی ــز و همچنی اطــلاع رســانی مرک
یکمیــن ســند اســکن شــده موجــود در مجموعــه 

ــه عمــل آمــد. رونمایــی ب
ــن  ــان ای ــس شــورای اســلامی در پای رئیــس مجل
نشســت از اســناد، کتــب و نســخ خطی موجــود در 
کتابخانــه، مــوزه و مرکــز اســناد مجلــس شــورای 

اســلامی نیــز بازدیــد بــه عمــل آورد.
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آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شـماره 140160319012003772 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و سـاختمانهاي فاقد سند رسـمي مستقر در واحد 
ثبتي حـوزه ثبت ملـك سـیرجان تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـي آقاي 
علـي علي بیگـي نـژاد فرزنـد یدالـه بـه شـماره شناسـنامه 2 صـادره از در یك 

قطعه باغ مشـتمل بر سـاختمان به مسـاحت 17053/04 مترمربع پلاک 1195 اصلي در سـیرجان 
واقع روسـتای قنـات تـوت بخـش 38 کرمـان  خریـداري از مالك رسـمي آقـاي یحیی سـتوده نیا 
محـرز گردیده اسـت.لذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهي مي 
شـود در صورتي که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضي اعتراضي داشـته باشـند مي 
تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـي به مـدت دو ماه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از 
اخذ رسـید، ظرف مـدت یك مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایي 
تقدیـم نمایند.بدیهي اسـت در صـورت انقضاي مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات 

سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/9/15

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/9/30 
سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1421036

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شـماره 140160319012003775 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و سـاختمانهاي فاقد سند رسـمي مستقر در واحد 
ثبتي حـوزه ثبت ملـك سـیرجان تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـي خانم 
بتول سـلطان احمدي فرزند کمـال الدین به شـماره شناسـنامه 242 صادره از 

سـیرجان در قسـمتی از یك باب خانه جهـت الحاق به پـلاک 1 فرعـی از 2357 اصلی به مسـاحت 
38/47 متر مربـع پلاک 2357  اصلي واقع در سـیرجان خیابـان تختی بخش 35 کرمـان خریداري 
از مالك رسـمي آقاي کمال الدین سـلطان احمـدی محرز گردیده اسـت.لذا به منظـور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبـت به فاصله 15 روز آگهي مي شـود در صورتي که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیت متقاضـي اعتراضي داشـته باشـند مي تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهي به مـدت دو ماه 
اعتراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـك مـاه از تاریخ تسـلیم 
اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجـع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي اسـت در صـورت انقضاي مدت 

مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/9/15

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/9/30 
سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1421049

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شـماره 140160319012003465 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و سـاختمانهاي فاقد سند رسـمي مستقر در واحد 
ثبتي حـوزه ثبت ملـك سـیرجان تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـي آقاي 
مسـعود قطبي فرزند سـلیمان به شـماره شناسـنامه 245 صـادره از تهـران در 

یك قطعـه باغ بـه مسـاحت 1422449/47 مترمربع پـلاک 4648 اصلـي واقع در سـیرجان اراضی 
رمجـرد بخـش 36 کرمان کـه متقاضـی خـود مالك مشـاع می باشـد  محـرز گردیـده اسـت.لذا به 
منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهي مي شـود در صورتي که اشـخاص 
نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضي اعتراضي داشـته باشـند مـي تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهي به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یك 
ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایي تقدیـم نمایند.بدیهي اسـت در 
صورت انقضـاي مدت مذکـور و عدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/9/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/9/30 

سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1421442

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شـماره 140160319012003749 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و سـاختمانهاي فاقد سند رسـمي مستقر در واحد 
ثبتي حـوزه ثبت ملـك سـیرجان تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـي آقاي 

مسـعود قطبـي فرزند سـلیمان بـه شـماره شناسـنامه 245 صـادره از تهـران در یـك قطعه بـاغ به 
مسـاحت 130664/50 متر مربع پـلاک 4648 اصلـي واقع در  سـیرجان اراضی رمجـرد  بخش 36 
کرمان کـه متقاضی خود مالك رسـمی می باشـد محـرز گردیده اسـت.لذا بـه منظور اطـلاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـي مـي شـود در صورتي که اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیت متقاضي اعتراضي داشـته باشـند مي تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهي بـه مدت دو 
ماه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت یـك ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجـع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي اسـت در صـورت انقضاي مدت 

مذکـور و عدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/9/15

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/9/30 
سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1421458

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شـماره 140160319012003774 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و سـاختمانهاي فاقد سند رسـمي مستقر در واحد 
ثبتي حـوزه ثبت ملـك سـیرجان تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـي آقاي 
مسـعود پرواک فرزند علـي کرم به شـماره شناسـنامه 176 صادره از سـیرجان 

در یك بـاب خانه بـه مسـاحت 231/59 مترمربع پـلاک 432 اصلي واقع در سـیرجان آبـاده بخش 
36 کرمان خریداري از مالك رسـمي آقاي اسـماعیل آباده محرز گردیده اسـت.لذا بـه منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبـت به فاصله 15 روز آگهي مي شـود در صورتي که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیت متقاضي اعتراضي داشـته باشـند مي تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهي بـه مدت دو 
ماه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت یـك ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجـع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي اسـت در صـورت انقضاي مدت 

مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/9/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/9/30

سعید نظری - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1421596

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدیـد حدود شـش دانگ خانـه پـلاک 260 فرعـی از 2431 اصلی واقع 
در اراضـی شـاهرمزد زرنـد بخـش 13 کرمـان بـه مسـاحت 378,95 مترمربع 
بالمناصفـه ملکی بانـوان کبـری و فاطمـه هـر دو ضیاءالدینی زرنـدی فرزندان 
اصغـر بعلت عـدم حضور مالـك تحدیـد حـدود نگردیـده و اعمال تبصـره ذیل 
مـاده 15 قانـون ثبـت هـم میسـر نمـی باشـد لـذا حسـب درخواسـت کتبـی 

مـورخ 1401/08/28 مالکین بدینوسـیله تحدید حـدود اختصاصی پـلاک فوق الذکر راس سـاعت 
8 صبـح روز چهارشـنبه مـورخ 1401/10/21 در محل شـروع و بعمـل خواهد آمـد لذا بـه مالك یا 
مالکین املاک مجـاور اخطار میشـود در روز و سـاعت مقـرر در آگهـی در محل حضور بهم رسـانند 
و در صـورت عـدم مراجعـه مجاوریـن عملیـات تحدیـد حـدود بـا معرفـی مالـك انجـام و چنانچه 
کس یا کسـانی بـر حـدود و حقـوق ارتفاقـی آن اعتراض داشـته باشـند طبق مـاده 20 قانـون ثبت 
حداکثـر ظرف مـدت 30 روز پـس  از تنظیـم صورتمجلـس تحدید حـدود اعتـراض خـود را کتباً به 
ایـن اداره اعـلام نماید ضمنـا معترض ظـرف مدت یـك ماه پـس  از تسـلیم اعتـراض بـه اداره ثبت 
اسـناد دادخواسـت لازم جهت طرح دعوی به دادگسـتری محل تسـلیم نمایند بدیهی اسـت پس  از 
گذشـت مهلت یاد شـده و عدم ارائه دادخواسـت به دادگسـتری با اخذ گواهی مذکور از دادگستری 

توسـط متقاضی سـند مالکیت صـادر و  هیچگونـه ادعایی مسـموع نخواهـد بود.
تاریخ انتشار: چهارشنبه مورخ: 1401/09/30

 حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1428494

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابر رای شـماره 

140160319091000938- 1401/4/20 هیات اول موضوع قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی  مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبـت ملك شـهر عنبرآباد 
تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـی آقـای خانمحمد محمـدی سـاردوئی فرزند فتح اله بشـماره 
شناسـنامه 72 صـادره از عنبرآبـاد در ششـدانگ یك باب خانه مشـتمل بر بـاغ و زمین به مسـاحت 

24584 متر مربع پـلاک - فرعـی از 305 - اصلی مفـروز و مجزی شـده از پلاک 38 فرعـی از 305 
اصلـی قطعه یـك واقـع در عنبرآبـاد روسـتای گمـرکان بخـش 34 کرمان آقـای فتـح الله محمدی 
سـاردو محرز گردیده اسـت لذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی 
می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند. 
می تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پس 
از اخذ ،رسـید ظرف مدت یك مـاه از تاریخ تسـلیم ،اعتراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات 

سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/9/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/9/30

مصیب حیدریان .رئیس اداره ثبت اسناد عنبرآباد
 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی  و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابر رای شـماره 

140160319091002013 مـورخ 1401/08/05 هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملك شـهر 
عنبرآبـاد تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم منیـر خالصـی  فرزنـد حرمـت  بشـماره 
شناسـنامه 1432 صـادره از در ششـدانگ یك باب خانـه به مسـاحت 401 مترمربع پـلاک - فرعی 
از77 - اصلـی مفـروز و مجـزی شـده از پـلاک - فرعـی از 77 - اصلی بخـش 45 کرمـان قطعه یك  
واقـع در اراضی جـو بالا شـهر دوسـاری عنبرآبـاد خریـداری از مالك رسـمی آقایـان علـی وعبداله  
مهیمی محرز گردیده اسـت.لذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز آگهی 
می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
می تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پس 
از اخذ رسـید، ظرف مدت یك مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض،دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیم نمایند . بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتراض طبـق مقررات 

سـند مالکیت صـادر خواهـد شـد .م الف:418
  مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 

 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/09/15
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/30

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکـه آقای نـواب محمد علی زابلی  فرزند رسـتم به شـماره شناسـنامه 
10 صادره از رودبـار جنوب مالك ششـدانگ یك بـاب خانـه دارای پلاک 176 
فرعـی از 193 اصلی  واقـع در رودبـار جنـوب - روسـتای مظفرآبـاد بخش 46 
کرمـان صـادر و تسـلیم گردیـده ضمـن تسـلیم  دو بـرگ استشـهادیه محلـی 
تصدیق امضاء شـده اعلام نموده که سـند مالکیت پـلاک فوق مفقـود  گردیده 

و درخواسـت سـند المثنی را نموده اسـت. لذا باسـتناد تبصـره یك اصلاحـی مـاده 120 آیین نامه 
قانون ثبـت مراتـب یـك  نوبت آگهـی می شـود تـا چنانچه کسـی مدعـی انجـام معامله نسـبت به 
ملك فـوق الذکر یـا وجـود سـند مالکیت نـزد خود مـی باشـد ظـرف مـدت ده روز از تاریخ انتشـار 
آگهی بـه اداره ثبـت شهرسـتان رودبـار جنـوب مراجعـه و اعتراض خـود را ضمـن ارائه اصل سـند 
مالکیت یـا سـند معاملـه تسـلیم نمایـد و الا پـس از مدت مذکـور نسـبت به صـدور سـند مالکیت 

المثنـی اقـدام خواهـد گردید.
محمد کردستانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان رودبار جنوب 
م الف :163

آگهی انحلال انجمن صنفی کارفرمایی شرکتها و موسسات مسافربری 
شهرستان کهنوج

بر اسـاس تبصـره 3 مـاده 10 آئیـن نامـه چگونگـی تشـکیل حـدود و وظایـف و اختیارات 
و چگونگـی عملکـرد انجمن هـای صنفـی و کانـون های مربـوط مصـوب آبـان 89 هیئت 
وزیـران موضـوع مـاده 131 قانـون کار و مطابق بند 2 مـاده 36 اساسـنامه انجمـن صنفی 
مذکور بـا توجه بـه پایـان اعتبـار انجمـن صنفـی مذکـور در مـورخ 1400/05/20 و عدم 
تجدیـد انتخابات هیئت مدیـره و بازرسـان انجمن صنفی یادشـده منحل و ثبـت آن ملغی 

اعـلام می گـردد.
مصیب یحیی زاده .رئیس اداره تعاون کار ورفاه اجتماعی شهرستان کهنوج .م الف:796
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روزنامه اقتصادی استان کرمان
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اینفوگرافیک

رئیس مجمع نمایندگان اسـتان کرمان گفـت: در زمینه حجـاب و عفاف 
باید در راسـتای فرهنگ سازی تشـویقی گام برداریم.

حجت الاسلام موسـی غضنفرآبادی امروز 29 آذرماه در نشست با اعضای 
سـتاد امر به معـروف و نهـی از منکر اسـتان کرمـان اظهـار کـرد: قانون و 
اجرای قانون تنهـا راه کنترل نظم و انضبـاط در هر جامعه ای اسـت. امروز 
برخـی معتقدند کـه یـا قانـون لازم وجود نـدارد یـا اینکـه شـیوه اجرای 

قانون درسـت نیست.
او افـزود: باید متخلفـان جریمه شـوند و ایـن دارد پیش مـی رود و یکی از 
بحث ها چهره نگاری اسـت و در مجلس شـورای اسـلامی حـدود 10 ماده 
در زمینه قانون حجـاب و عفاف را دنبـال می کنیم. مطمئن باشـید قانون 

تصویب می شـود.
رئیس مجمـع نمایندگان اسـتان کرمان بیـان کرد: فکر و ذهـن بچه های 

خـود را از اسـارت دشـمن آزاد خواهیـم کرد و اگر کسـی شـوق خـدا در 
وجـودش باشـد جانـش را در راه خدا می گـذارد.

ذبیـح الله اعظمی نماینده مـردم جیرفـت و عنبرآباد در مجلس شـورای 
اسـلامی نیـز در این جلسـه مـی گویـد: در بیـن قشـرهای دانشـگاهی 
برخـی از دانشـجویان که چـادری و محجبـه هسـتند، تحت فشـار قرار 

دارنـد.
او تجلیل از بچه هـای باحجاب حتـی در مهدکودک ها و دبسـتان را یکی 
دیگر از روش هـای فرهنگی بـرای ترویج حجاب دانسـت و بیـان کرد: در 
شـهر کرمان فقط حدود 300 مدرسـه دخترانـه وجود دارد لذا پیشـنهاد 

می شـود هر صبـح از یکـی از دانش آمـوزان محجبه تقدیر شـود.

رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان:

متخلفان در زمینه حجاب باید جریمه شوند

عکس نوشت

رییس دادگستری شهربابک خبر داد:

۶ هزار اوراق قضایی 
الکترونیک به شهروندان 

ابلاغ شده است
رییـس دادگسـتری شـهربابك گفـت:در 
راسـتای الکترونیکـی شـدن امـور در 
از   698 6 هـزار و  سیسـتم قضایـی 
اوراق قضایـی در شـهربابك بـه صـورت 

الکترونیـك ابـلاغ شـده اسـت.
احسـان بهجتـی اظهـار داشـت: در نیمه 
اول سـال 1401 یـك هـزار و 981 فقـره 
پرونـده در شـورا های حـل اختـلاف 
شهرستان شـهربابك مختومه شده است.
رییـس حـوزه قضایـی شـهربابك افـزود: 
بـا تـلاش اعضـاء و دبیـران شـورا های 
حـل اختـلاف 291 فقـره پرونـده بـه 
کـه  اسـت  رسـیده  سـازش  و  صلـح 
نسـبت پرونده هـای مصالحـه شـده بـه 
پرونده هـای قابـل صلـح، 23 درصـد 
می باشـد. ایـن مقـام قضایـی بـا اشـاره 
بـه اینکـه در نیمـه اول سـال 1401 یك 
هـزار و 981 فقـره پرونده در شـورای حل 
اختلاف شـهربابك مختومه شـده اسـت، 
اضافـه کـرد: از ابتدای امسـال تعـداد یك 
هـزار و 932 فقـره پرونـده نیـز بـه ایـن 

حـوزه قضایـی وارد شـده اسـت.
بهجتی تاکید کـرد: با تلاش شـورای حل 
اختلاف ویـژه زنـدان شـهربابك 42 فقره 
پرونـده در ایـن حـوزه قضایـی منتهی به 

صلح و سـازش شـده است.

دادگستری کرمان اعلام کرد: یك زندانی با پرداخت 
جزای نقدی برای آزادی زندانی دیگر هم بند خود، 
کمك کرد که آن فرد با هماهنگی مسئولان قضایی به 
آغوش خانواده بازگردد. به گزارش روز سه شنبه ایرنا به 
نقل از پایگاه اطلاع رسانی دادگستری کل استان کرمان، 
قاضی اجرای احکام دادسرای نظامی استان کرمان در 
این زمینه توضیح داد: یکی از زندانیان بند نظام استان با 
پرداخت جزای نقدی هم بندی خود، سبب ساز آزادی 
آن زندانی شد. محمدحسین چناران بیان کرد: زندانی 
مذکور به علت وضعیت تاهل و معیشت هم بندی خود، 

در اقدامی خداپسندانه جزای نقدی حبس هم بندی 
خود را تامین کرد و وی آزاد شد. چناران اظهار داشت: 
حل مشکلات زندانیان، کاهش جمعیت کیفری، بهره 
مندی زندانیان از ارفاقات قانونی و آزادی زندانیان جرائم 
غیرعمد از اهم برنامه هایی است که در سازمان قضایی 
نیروهای مسلح نیز به آن پرداخته می شود. قاضی اجرای 
احکام دادسرای نظامی کرمان تصریح کرد: از ابتدای 
سال جاری تاکنون 15 نفر از محکومان جرائم غیرعمد 
و مشمول جزای نقدی سازمان قضایی نیروهای مسلح 

استان کرمان با کمك خیران آزاد شده اند.

مدیر مجتمع مس شهربابك با اشاره به برگزاری 
گردهمایی »مسینو« گفت: نیازهای فناورانه مجتمع 
مس شهربابك می تواند فرصتی بزرگ برای شرکت های 
دانش بنیان کشور باشد. در دومین روز از رویداد 
گردهمایی نوآوری و فناوری »مسینو« شرکت ملی 
مس در مجتمع مس شهربابك که روز سه شنبه 29 
آذر ماه برگزار شد، مهندس حسین محمودی مدیر این 
مجتمع با تأکید بر اهمیت نوآوری و خلاقیت در جهان و 
نقش این موضوع بر برندسازی بین المللی، تصریح کرد: 
صنعت مس باید همگام با تمام صنایع جهانی به حوزه 
ایده و نوآوری ورود کرده و با استفاده از این بستر بتواند 
جایگاه مطلوبی در توسعه و پیشرفت کسب کند. مدیر 
مجتمع مس شهربابك گفت: در راستای ورود مجموعه 
مس شهربابك به حوزه نوآوری و فناوری، همکاری این 

مجتمع با شرکت های دانش بنیان با سطح ریسك پذیری 
منطقی در راستای بهره وری از پتانسیل ایده و خلاقیت 
صورت می پذیرد.  او افزود: مسیری که با برگزاری این 
گردهمایی آغاز شده با خاتمه آن به اتمام نخواهد رسید؛ 
این مسیر با ایجاد ظرفیت مناسب برای پذیرفتن ایده ها 
و نوآوری تداوم خواهد یافت و دستاوردهای حاصله 
برای آینده حفظ خواهد شد. محمودی با اشاره به 
پتانسیل های موجود در استان کرمان از قبیل معادن 
متعدد و ظرفیت های انسانی عظیم، اظهار داشت: 
شاخصه علمی نیروی انسانی شهرستان شهربابك بسیار 
قابل توجه است و امیدواریم فرصتی ایجاد شود تا بتوانیم 
این ظرفیت عظیم را در راستای توسعه تولید و پیشرفت 
کشور پرورش دهیم و ایده و خلاقیت را از ذهن های 

خلاق و فکرهای پربار به میدان عمل وارد سازیم.

قدیمی ترین آپارتمان 
دست ساز دنیا

غار باسـتانی کَرَفتو حدود 2 هزار سـال پیش توسط 
سـاکنان این سـرزمین به زیبایی کنده کاری شده و 
اکنون به عنـوان قدیمی ترین آپارتمان دسـت سـاز 
دنیا در فهرسـت آثار جهانی یونسـکو پذیرش شـده 
اسـت. غار کَرَفتو غاری باسـتانی و اثـری تاریخی در 
اسـتان کردسـتان اسـت کـه در صخـره مرتفعی در 
شرق شهر سـقز و شـمال غرب شهرسـتان دیواندره 
قـرار دارد .ایـن غـار، یـك غـار آهکی اسـت کـه در 
دوران سـوم زمین شناسـی شـکل گرفته و بـا توجه 
به تحقیقـات به عمـل آمـده در دوران مزوزوئیك در 
زیر آب بـوده و در اواخر این دوره ارتفاعـات آن از آب 
خـارج شـده اسـت.غار چهـار طبقـه دارد و حجاران 
هنرمند، بـه زیبایـی فضاهایـی را در مدخل های غار 
تراشـیده و اتاق ها، راهرو و دالان هـای متعددی را به 

وجود آورده انـد. عکاس:فربـد باوهء

یک زندانی در کرمان هم بند خود را آزاد کرد

مدیر مجتمع مس شهربابک در دومین روز از گردهمایی »مسینو«:
نیازهای فناورانه مجتمع مس شهربابک فرصتی برای 

شرکت های دانش بنیان 

در بازدید مدیرعامل گهرزمین مطرح شد؛

توسعه بومی سازی و اشتغالزایی 
نخبگان

مدیرعامـل گهرزمیـن به همـراه معاونین این شـرکت از سـه دسـتاورد بومی سـازی 
گهرزمیـن بازدید بعمـل آوردند.

بـه گـزارش کرمان نـو، مدیرعامـل گهرزمیـن از سـه دسـتاورد بـزرگ و راهبـردی 
بومی سـازی ایـن شـرکت کـه بـرای اولیـن بـار در کشـور و بـه همـت مهندسـین و 
متخصصین شـرکت گهرزمین در همکاری با پیمانـکاران توانمند داخلـی طراحی و 

سـاخته شـده اند، بازدیـد کـرد.
در ابتـدای ایـن بازدیـد، از بزرگ تریـن بدنـه آسـیاب گلولـه ای سـاخت داخـل کـه 
پـس از اتمـام مراحـل طراحـی و سـاخت، در تاریـخ 18/09/1401 تحویل شـرکت 
در سـایت گردیده بـود، دیـدن به عمـل آمـد؛ در ابتـدای ایـن بازدید علـی زهرودی 
معـاون مهندسـی و بومی سـازی شـرکت بـا تشـریح مشـخصات فنـی و فرایندهای 
پیچیـده تولید بدنه آسـیاب گلوله ای بـه وزن 117 تن و مشـخصات ابعـادی 6،060 
میلیمتـر قطـر و 12،623 میلیمتـر طـول، عنوان کـرد: ایـن محصول به طـور کامل 
توسط کارشناسـان بومی سازی، طراحی شده و سـاخت آن نیز، با اسـتفاده از متریال 
تولیدشـده در فـولاد مبارکـه و عملیـات نـورد در فـولاد اکسـین و همچنیـن انجام 
فرایندهـای جوشـکاری، عملیـات حرارتـی و ماشـین کاری، بـا راهبـری و همکاری 
تنگاتنگ بومی سـازی با شـرکت پیمانـکار) گروه صنعتی تامکار ( انجام شـده اسـت.

در ادامه، از دو محصول راهبـردی دیگر که در آسـیاب HPGR پیش خردایش خط 
2 کنسانتره در حال سـرویس دهی هسـتند، بازدید بعمل آمد.

این دو محصول، شـامل یـك دسـتگاه گیربکـس پیچیده خورشـیدی با تـوان 828 
کیلووات و دو دسـتگاه الکتروموتور فشـار متوسـط با توان 1،000 کیلووات هسـتند 

که قریـب بر 6 مـاه در خـط تولیـد دارای عملکرد چشـمگیری می باشـند.
سـینا سـالاری مدیـر بومی سـازی گهرزمین با اشـاره بـه نقـش راهبـری و همکاری 
شـرکت گهرزمیـن در تحقـق طراحـی و سـاخت ایـن محصـولات دانش بنیـان، از 
شـرکت های ماشـین افـزار شـمس و رشـد صنعـت نیـرو، بـه عنـوان پیمانـکاران 
بومی سـازی محصـولات فـوق نـام برد و بـر تـوان بـالای مهندسـی و سـاختی آن ها 

تاکیـد نمـود.
در پایـان ایـن بازدیـد، مدیرعامـل گهرزمیـن ضمـن تقدیـر از اقدامـات شـرکت در 
بومی سـازی محصـولات فناورانـه کـه بـرای اولیـن بـار در کشـور تولیـد شـده انـد، 
بـر تـداوم و گسـترش فعالیت های سـاخت داخـل بـا اهـداف افزایش هرچه بیشـتر 
خودکفایـی کشـور به ویـژه در شـرایط تحریم هـای موجـود و همچنیـن توسـعه 
اشـتغال زایی مهندسـین جـوان و نخبـه حتـی بـا قیمـت تمام شـده بیشـتر و یـا 

عدم عملکـرد صحیـح در نمونه هـای اولیـه تاکیـد نمـود.
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در حاشیه مراسـم گرامیداشـت هفته پژوهش و فناوری 
تفاهم نامه ای بین مرکـز تحقیقات و آموزش کشـاورزی 
و منابع طبیعی جنوب اسـتان کرمان و شـرکت سهامی 

کشـت و صنعت جیرفت منعقد شـد.
رئیـس مرکـز تحقیقـات و آمـوزش کشـاورزی و منابـع 
طبیعـی جنـوب اسـتان کرمـان در ایـن بـاره می گوید: 
ایـن تفاهـم نامـه  در راسـتای سیاسـت های سـازمان 
تحقیقـات کشـاورزی مبنـی بـر مشـارکت واحد هـای 
بزرگ و تشـکل های خصوصی در فعالیت های پژوهشـی 

و آموزشـی صـورت گرفـت.
احمـد آئیـن بـا اشـاره بـه اینکـه سـازمان تحقیقـات 
کشـاورزی قصـد اجرایـی شـدن یافته هـای تحقیقاتـی 
خـود را دارد، گفت: تحقیقات این سـازمان کـه کاربردی 
هم هسـتند تحت عنـوان مزرعـه نـوآوری بـا واحد های 
تولیدی بـزرگ مانند کشـت و صنعـت به اجرا گذاشـته 

می شـود.
او ادامـه داد: یکـی از مـوارد ایـن تفاهـم نامـه انجـام 
پژوهش هـای کاربردی اسـت، شـرکت کشـت و صنعت 
جیرفت کـه  یکـی از بزرگترین تولیدکننـدگان مرکبات 
در کشـور اسـت و مـزارع و باغـات مسـتعد و بزرگـی در 
اختیـار دارد بـه تبـع، یـك سـری چالش هـا و نیازهـای 
تحقیقاتـی نیـز دارد کـه از کارشناسـان آن درخواسـت 
کردیـم نیازهـای تحقیقاتی خـود را بـه این مرکـز اعلام 
کننـد و بـا امکاناتـی کـه در شـبکه گسـترده سـازمان 
تحقیقات کشـور و مرکـز تحقیقات وآموزش کشـاورزی 
و منابع طبیعی جنـوب کرمـان وجـود دارد برنامه ریزی 
بـرای تهیـه پروپـوزال و اجـرای پژوهش هـای کاربردی 

مربوطـه انجـام گیرد.
دکتـر آییـن اظهـار کـرد: تامیـن هزینـه ایـن پروژه هـا 
با شـرکت کشـت و صنعـت اسـت و اجـرای آنهـا  تحت 
نظـارت و هماهنگـی ایـن شـرکت صـورت می گیـرد. 

رئیـس مرکـز تحقیقـات و آمـوزش کشـاورزی و منابـع 
طبیعـی جنـوب اسـتان کرمـان ادامـه داد: محـور دوم 
ایـن تفاهـم نامـه  در راسـتای همکار یهـای آموزشـی 
است،کشـت و صنعت جیرفـت از تعـداد زیـادی نیروی 

انسـانی  و کارشـناس برخوردار اسـت و در مقابـل مرکز 
تحقیقات کشـاورزی با دارا بودن  شـبکه آموزشی که در 
اختیار دارد  نیـاز آموزشـی کارمندان را با توجـه به آنچه 

کـه نظـر آنهاسـت برطـرف می کند.
او توضیـح می دهـد که بـا توجه بـه اینکـه کشـاورزان از 
این واحد بـزرگ الگوبرداری می کنند ایـن مورد فرصتی 
اسـت  که یافته های تحقیقاتی این مرکز به کشـاورزان و 

مزارع منتقل شـود.

رئیس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی جنوب خبرداد

 انعقاد تفاهم نامه با شرکت کشت و صنعت جیرفت با 
اهداف آموزشی و تحقیقاتی

عنوان: افسانه های تبای
نویسنده: سوفوکلس

مترجم: شاهرخ مسکوب
انتشارات: خوارزمی

کتـاب افسـانه های تبای شـامل سـه نمایشـنامه به هم 
پیوسـته و مرتبـط اسـت کـه مراحـل پایانی سرنوشـت 
یك خانـواده را روایـت می کند. خانـواده ای که در شـهر 
تبای حکمرانـی می کند و از این رو این سـه نمایشـنامه 
– ادیپوس شـهریار، ادیپوس در کلنوس و آنتیگونه – در 

یك کتـاب گنجانده شـده.
نمایشـنامه از جایـی آغـاز می شـود که مـردم تبـای در 
برابـر کاخ ایسـتاده اند تـا شـهریار توانـای شـهر دوبـاره 
به نجات آنـان بیایـد و مـرگ و طاعون را شکسـت دهد.

فراخوان سی و چهارمین 
مسابقه بین المللی 

تصویرسازی شرکت نرم افزار 
Celsys ژاپن منتشر شد.

مهلت: 19 دی 1401
این مسـابقه توسـط Celsys، یـك شـرکت ژاپنی نرم 

افـزار گرافیکـی برگزار می شـود.
هزینه ثبت نام: شرکت در مسابقه رایگان است.

لینك هـا و دانلودها: وبسـایت فراخوان سـی و چهارمین 
مسـابقه بیـن المللـی تصویرسـازی شـرکت نـرم افـزار 

Celsys ژاپـن

نماینده مردم سیرجان خبر داد

ایجاد اشتغال برای 280 فرزند شهید در 
استان کرمان

 نماینده مردم سـیرجان در خانـه ملت گفت: چند سـال پیش 280 فرزند شـهید 
بیکار با همکاری و همت همه مسـئولان مشـغول به کار شـدند و با توجه به اینکه 
در حال حاضـر حـدود 300 فرزند شـهید بیـکار در کرمان حضـور دارند کـه باید 

زمینه اشـتغال آنها فراهم شـود.
شـهباز حسـن پور در جلسـه مجمع نماینـدگان اسـتان کرمـان با بنیاد شـهید و 
ایثارگـران اسـتان گفت: اسـتاندار باید همـه مدیـران را ملزم بـه دیدار بـا خانواده 
های شـهدا کند تـا مدیـران در راسـتای رفـع مشـکلات این قشـر از جامعـه گام 

بردارنـد.
نماینده مردم سـیرجان و بردسیر در مجلس شـورای اسـلامی در ادامه با بیان این 
مطلب کـه برخـی از ادارات خـود به خـود تعطیل اسـت، اظهـار کرد: امـروز همه 
هجمه هـا به سـمت مجلس اسـت و همه مسـبب وضعیـت اقتصـادی و ... کشـور 
را خانه ملـت می داننـد ولـی دل نمایندگان هـم از گرانی هـا خون اسـت و رئیس 
مجمع نمایندگان اسـتان باید در خطبه قبـل از نماز جمعه با مـردم صحبت کند.

ذبیـح الله اعظمی نماینـده مردم جیرفـت و عنبرآباد در مجلس شـورای اسـلامی 
نیـز در این دیـدار اظهـار کرد: بـرای تامیـن دارو بـرای خانـواده شـهدا مخصوصا 

خانواده هایـی کـه در روسـتاها هسـتند، باید تدبیری اندیشـیده شـود.
به گفتـه اعظمـی، مجلس شـورای اسـلامی در زمینـه اشـتغال فرزندان شـهدا و 
ایثارگران پـای کار بوده اسـت امـا برخـی از ادارات فرزندان شـهدا و ایثارگـران را 

سـر می دواننـد.
براسـاس این گزارش صمـدالله محمـدی نماینده مـردم بافـت، ارزوئیـه و رابر در 
مجلس شورای اسـلامی نیز در این جلسـه اظهارکرد: مشـکلات ایثارگران احصاء 
و جلسـه ای با نمایندگان مجلس و سـایر مدیران مرتبط با مشـکلات جهـت ارائه 

راهکار و تصمیم سـازی تشـکیل شود.


